
وزیر میراث فرهنگی گفت: نمایشگاه بین المللی 
گردشــگری تهران از دیروز ۲۳ بهمن به صورت 
گســترده برگزار  شــد و نمایشــگاه ملی صنایع 
دســتی از ســال آینده به صورت مجــزا برگزار 

خواهد شد.

»عــزت الله ضرغامــی« وزیر میــراث فرهنگی 
گردشــگری و صنایــع دســتی دربــاره برپایی 
نمایشگاه صنایع دســتی و گردشگری بیان کرد: 
امسال تصمیم گرفته ایم جشــنواره های مربوط 
به گردشگری و صنایع دستی را به تفکیک برگزار 

کنیم، در ســال های اخیر این جشــنواره ها با هم 
برگزار می شــد.وی علت این تفکیــک را توجه به 
صنایع دســتی دانســت و بیان کرد: جشــنواره 
گردشــگری ویژگی های خاصــی دارد که گاهی 

تمام جشنواره را تحت الشعاع قرار می دهد.

رئیس سازمان برنامه و بودجه:

اقتصاد ایران ۱۸۱۰ میلیارد دلاری شد
طحان نظیف با  اشاره به بررسی مصوبات بودجه:

 افزایش ۲۰ درصدی 
حقوق کارمندان و بازنشستگان 
تایید شد
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رییس کمیسیون کشاورزی اتاق تعاون ایران:
 ۷۵ درصد تولید محصولات کشاورزی

 با تعاونی هاست

رییسی در افتتاحیه نمایشگاه بین المللی گردشگری و صنایع وابسته:
گردشگری، صنعت پیشران و شتاب دهنده 

اقتصاد کشور است

خاندوزی:
خ سود ۳۰درصد  عرضه اوراق با نر

 تمدید نمی شود

نسبت به ماه قبل
تورم مسکن در تهران ۱۱ درصد کم شد
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انتخابات پاکستان و چند نکته
محمدرضا بهرامــی  دوازدهمین انتخابات عمومی سراســری در پاکســتان در 
طی ۷۶ سالی که از تاســیس آن می گذرد روز پنج شــنبه مورخ ۱۹ بهمن ۱۴۰۲ 
برگزارشد. رقابت در این انتخابات بر ســر تصاحب ۲۶۵ کرسی شورای ملی و ۵۹۰ 
کرســی مجالس ایالتی بود. بر اســاس اعلام یک نهاد نظارتی غیــر دولتی میزان 
مشارکت در این انتخابات ۴۸% بوده است. از جمعیت پاکستان حدودا ۲۴۱/۵ میلیون 

نفری پاکستان حدود ۱۲۸ میلیون نفر واجد شرایط رای دهی بوده اند.
 بر اســاس اعلام کمیســیون انتخابات پاکســتان از مجموع ۲۶۴ کرسی شورای 
ملی که تا کنون وضعیت آنها مشــخص شده، تعداد ۱۰۱ کرســی به کاندیداهای 
مســتقل اختصاص یافته که گرایش ۹۳ نفر از آنان به تحریک انصاف عمران خان 
می باشــد)این افراد متعاقب اعلام نهایی نتایج ســه روز فرصت دارند تا به یکی از 
احزاب پیوسته و یا مســتقل بمانند. این موضوع رقابت احزاب اصلی در جذب این 
افراد خواهد بود(، ۷۵ کرسی حزب مسلم لیگ نواز شریف، تعداد ۵۴ کرسی حزب 
مردم و جنبش مهاجر قومی پاکستان ۱۷ کرســی بیشترین تعداد را کسب و دیگر 

احزاب بین ۱ تا ۴ کرسی را تا کنون تصاحب کرده اند. 

یادداشت
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وهای برقی داخلی   خودر
از سال آینده وارد  بازار 

می شوند

روابط عمومی شرکت توزیع نیروی برق استان اردبیل

   آگهي مناقصه عمومي
 دو مرحله اي 

واگذاري عمليات سرويس ونگهداري خطوط 20 كيلوولت هوايي)بصرت خط گرم( در محدوده شمال استان
1-نام دستگاه مناقصه گزار : شركت توزيع نيروي برق استان اردبيل

2- آدرس مناقصه گزار: اردبيل، شهرك اداري بعثت ) كارشناسان (، شركت توزيع نيروي برق استان اردبيل ،تلفنهاي 9- 33741601 – 045
3- موضوع مناقصه :موضوع مناقصه عبارتست از واگذاري سرويس ونگهداري وتعميرات خطوط 20 كيلوولت هوايي به صورت خط گرم در امورهاي برق پارساباد،بيله 

سوار، گرمي، مشگين شهر ، اصلاندوز
4- سپرده شركت در مناقصه :

سپرده شركت در مناقصه به مبلغ 1.800.000.000 ريال مي باشد
5- محل خريد اسناد مناقصه :

 كليه مراحل برگزاري مناقصه از دريافت اسناد مناقصه تا ارائه پيشنهاد مناقصه گران وبازگشايي پاكتهاي از طريق سامانه الكترونيكي دولت )ستاد ايران ( به آدرس
 www.setadiran.ir انجام خواهد شد.

واجدين شرايط ميتوانند از روز شنبه مورخه 28 / 11/ 1402 لغايت روزچهارشنبه مورخه  2/ 12/ 1402 نسبت به دريافت اسناد مناقصه از طريق سامانه فوق الذكر اقدام 
نمايند.

 لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضويت قبلي ، مراحل ثبت نام در سايت مذكور ودريافت گواهي امضاي الكترونيكي را جهت شركت در مناقصه محقق سازند.
6- مناقصه گران پس از دريافت و مطالعه اسناد حداكثر تا ساعت 12 ظهر روز يكشنبه مورخ 13 /12/ 1402 به روش ذيل اقدام نمايند الف( كليه اسناد در سامانه تداركات 

الكترونيكي دولت بارگذاري گردد .
ب( پاكت  الف  را بعد از بارگذاري در سامانه به صورت دربسته و لاك و مهر شده در داخل لفافه لاك ومهر شده به صورت فيزيكي تا يك ساعت قبل از شروع جلسه مناقصه 
طبق توضيحات شرايط مناقصه به دبيرخانه شركت )اردبيل – شهرك اداري بعثت - كارشناسان( شركت توزيع نيروي برق استان اردبيل به كدپستي  5613643355  

ارسال نمايند .
 7- پاكتهايي كه ديرتر از اين مهلت تسليم شود دريافت نخواهد گرديد.

8- پيشنهاد دهندگان ملزم به ارسال اسناد وپيشنهاد قيمت بصورت الكترونيكي مي باشند.
 9 -محل برگزاري جلسه مناقصه : اتاق جلسه واقع در طبقه 5 / 3 شركت ميباشد .

10- زمان برگزاري جلسه اول مناقصه : جلسه مناقصه راس ساعت 13 روز يكشنبه مورخه13/ 12/ 1402مي باشد
11 - زمان برگزاري جلسات بعدي  در جلسه اول مناقصه مشخص و طي نامه به اطلاع پيشنهاد دهندگا ن خواهد رسيد .

12- حضور پيشنهاد  دهندگان يا نماينده آنها در جلسه مناقصه  با ارائه معرفي نامه كتبي آزاد ميباشد .
13-مناقصه در دو مر حله برگزار ميگردد.

14-دستگاه مناقصه گزار در رد يا قبول يك يا كليه پيشنهادات مختار ميباشد .
15- پرداخت وجه اقلام موضوع مناقصه بصورت نقدي خواهد بود .

16-پرداخت كليه كسورات قانوني بعهده برندگان مناقصه خواهد بود .
17-به پيشنهادهاي فاقد امضاء ، مشرو ط ، مخدوش ) لاك گرفته يا قلم خورد ( ، مطلقا ترتيب اثر داده نخواهد شد .

 18-پيشنهاد دهنده مكلف است معادل مبلغ سپرده ، تضمينهاي معتبر تسليم يا مبلغ مذكور را بحساب بانكي شركت واريز و حسب مورد ضمانتنامه يا رسيد واريز وجه را 
ضميمه پيشنهاد به شركت تسليم نمايد . به پيشنهادهاي فاقد سپرده ، سپرده هاي مخدوش ، سپرده هاي كمتر از ميزان مقرر ، چك شخصي و نظاير آن ترتيب اثر داده 

نخواهد شد .
19-ساير اطلاعات و جزئيات مربوط در اسناد مناقصه مندرج است .

20- رعايت استانداردهاي وزارت نيرو الزاميست.
21-پرداخت كليه كسورات قانوني  به عهده برنده مناقصه خواهد بود .

22-پرداخت هزينه چاپ آگهي هاي مناقصه درجرايد  وبيمه كالا بعهده  برندگان مناقصه خواهد بود .
23-  جهت بازبيني آگهي به آدرس : سايت شركت توانير  www.tavanir.org.ir و شبكه اطلاع رساني مناقصات كشور  htpp/iets.mporg.ir  مراجعه فرمائيد.  

تاريخ انتشار نوبت اول: 1402/11/24 
تاريخ انتشار نوبت دوم: 1402/11/25

 نوبت اول

نمایشگاه ملی صنایع دستی از سال آینده مجزا برگزار خواهد شد



عضو هیات رییسه مجلس خبرگان رهبری:

ون می کند خواص در انتخابات بی تفاوت باشند، دشمن مردم را از صحنه بیر

طحان نظیف با اشاره به بررسی مصوبات بودجه:

افزایش ۲۰ درصدی حقوق کارمندان و بازنشستگان تایید شد

سیاست
روزنامه اقتصادی صبح ایران
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انتخابات پاکستان و چند نکته
محمدرضــا بهرامی  دوازدهمیــن انتخابات عمومی سراســری در 
پاکســتان در طی ۷۶ سالی که از تاســیس آن می گذرد روز پنج شنبه 
مورخ ۱۹ بهمن ۱۴۰۲ برگزارشــد. رقابــت در این انتخابات بر ســر 
تصاحب ۲۶۵ کرســی شورای ملی و ۵۹۰ کرســی مجالس ایالتی بود. 
بر اســاس اعلام یک نهاد نظارتی غیر دولتی میزان مشــارکت در این 
انتخابات ۴۸% بوده اســت. از جمعیت پاکستان حدودا ۲۴۱/۵ میلیون 
نفری پاکستان حدود ۱۲۸ میلیون نفر واجد شرایط رای دهی بوده اند. 
بر اساس اعلام کمیسیون انتخابات پاکســتان از مجموع ۲۶۴ کرسی 
شورای ملی که تا کنون وضعیت آنها مشخص شده، تعداد ۱۰۱ کرسی 
به کاندیداهای مســتقل اختصاص یافته که گرایــش ۹۳ نفر از آنان به 
تحریک انصاف عمران خان می باشــد)این افــراد متعاقب اعلام نهایی 
نتایج ســه روز فرصت دارند تا به یکی از احزاب پیوســته و یا مســتقل 
بمانند. این موضوع رقابت احزاب اصلی در جذب این افراد خواهد بود(، 
۷۵ کرسی حزب مسلم لیگ نواز شــریف، تعداد ۵۴ کرسی حزب مردم 
و جنبش مهاجر قومی پاکستان ۱۷ کرسی بیشــترین تعداد را کسب 
و دیگر احزاب بین ۱ تا ۴ کرســی را تا کنون تصاحب کرده اند. )عمران 
خان رهبر تحریک انصاف در سال گذشته به دنبال برخی ناآرامی های 
اجتماعی که متعاقب اختلاف نظر جــدی وی و رهبری ارتش صورت 
پذیرفت، دستگیر و بر اســاس رای قضایی روانه زندان گردید. بسیاری 
از چهره های مطرح حزب ناگزیر از رها کردن حزب شــدند. حزب وی 
امکان مشارکت مســتقیم در انتخابات را از دست داد و وابستگان به آن 

در قالب کاندیداهای مستقل در انتخابات اخیر شرکت کردند(.
نکات زیر به فهم بهتر نتایج انتخابات و شرایط آتی کمک خواهد کرد:

*  در طول ۷۶ سال گذشته هیچ نخســت وزیر منتخبی موفق به تمام 
کردن دوره ۵ ساله قانونی خود نگردیده است.

*  نتیجه انتخابات بــر خلاف همه ارزیابی های قبــل، تصویر متفاوتی 
را در مقابل همگان قرار داد. رهبر حزب مســلم لیگ نــواز خود را برای 
ســخنرانی پیروزی و تشکیل مســتقلانه دولت آتی در صبح روز بعد از 
انتخابات آماده ســاخته بود، اما هیچ حزبی موفق به اخذ اکثریت مورد 
نیاز برای تشکیل دولت مرکزی آتی به صورت مستقل نگردید، هر چند 
در مورد مجالس ایالتی موضوع قومیت و پیوندهای برخواسته از جامعه 

فئودالی و صنعتی حرف اول را زد.
*   قدرت رســانه های اجتماعی و فضای مجازی به ابــزار اصلی حزب 
تحریک انصاف مبدل شــد تا با اســتفاده از نســل جوانی که متاثر از 
پوپولیســم مورد تاکید عمران خان بودند نتیجه متفاوت از ارزیابی ها 
را رقم بزنند. این نتیجه ثابت کرد که حــزب تحریک انصاف و رهبر آن 

برخوردار از یک پایگاه حمایتی واقعی است.
*  بر اساس اعلام برنامه توسعه سازمان ملل متحد پاکستان دارای یکی 
از جوان ترین جوامع بوده و ۶۴% از کل جمعیت پاکستان زیر ۳۰ سال و 

۲۹% آن بین ۱۵ تا ۲۹ سال می باشند.
*  Deep State جایگاه عمران خان و مخالفت روزافزون با خود به ویژه 
در لایه های مختلف جامعه را دست کم پنداشته بود. باید دید که آیا این 

موضوع در محیط داخلی ارتش این کشور هم اثرگذار خواهد بود؟
* دولت آتی در پاکســتان به طور طبیعی باید ائتلافی باشــد. ثبات در 
دولت و اجماع در تصمیمات، اولویت های اولیــه دولت آتی به نظر می 
رســند. این می تواند ناپایداری، احتمالا ضعیف بودن دولت و افزایش 

شکنندگی را به ویژگی بارز دولت مذکور تبدیل کند.
* علیرغم گرایشات اسلامی در این کشور، احزاب مذهبی موفقیتی در 
جلب نظر مردم نداشتند و کم ترین میزان کرسی ها را به دست آوردند. 
این ناباوری به توان احزاب اســلامی برای اداره امور در این کشور پدیده 

جدیدی نیست.
*  پاکســتان در حال حاضر با مشکلات بی شــماری دست و پنجه نرم 
می کند که اقتصاد شــکننده آن مهــم ترین نگرانی اســت. بی ثباتی 
سیاســی، تروریســم، افزایش بیکاری، تورم فزاینده، قطع برق و گاز و 
مسائل بهداشتی از جمله چالش هایی هســتند که دولت آتی باید آنها 
را مهار کند. بر اســاس اعلام بانک مرکزی این کشور، بدهی خارجی آن 
در ســپتامبر ۲۰۱۳ رقم ۱۲۸ میلیارد دلار بوده است. پاکستان از سال 

۱۹۵۸ تا کنون ۲۳ بار از صندوق بین المللی پول وام گرفته است.
*  باید دید کدامیک از چالش های اساســی پاکســتان )حل معضلات 
اقتصادی، اســتقرار ثبات سیاســی و یا مهار ناآرامی های امنیتی( در 
الویت رســیدگی قرار گرفته و کدام نهاد بنای اعمال مدیریت واقعی را 

خواهد داشت؟

سرلشکرموسوی:
ویایی   با همدلی ارتش و سپاه هیچ قدرتی تاب ر

با ما را ندارد
 فرمانده کل ارتش جمهوری اســلامی ایران در پیامی به مناسبت روز 
پاسدار تاکید کرد: دشمنان بارها با شگردها و دروغ پراکنی ها، سعی در 
مخدوش کردن چهره سپاه داشته اند اما بدانند همدلی و اتحاد ارتش و 
ســپاه، به عنوان ید واحده، روز به روز قوی تر و منسجم تر شده که با این 
ترکیب مقدس هیچ قدرتی تاب و توان رویارویی با این کشــور و مردم 
را نخواهد داشت. امیر سرلشکر ســید عبدالرحیم موسوی فرمانده کل 
ارتش جمهوری اسلامی ایران در پیام های جداگانه به سردار سرلشکر 
پاسدار محمد باقری رییس ســتادکل نیروهای مسلح، سردار سرلشکر 
پاسدار غلامعلی رشید فرمانده قرارگاه مرکزی خاتم الانبیا)ص(، سردار 
سرلشکر پاسدار حسین سلامی فرمانده کل و فرماندهان نیروهای سپاه 
پاسداران، دبیر شــورای عالی امنیت ملی و تعدادی از مسئولان سپاه 

پاسداران، سوم شعبان، روز پاسدار را تبریک گفت .

در متن پیام تبریک امیر سرلشــکر سید عبدالرحیم موسوی بمناسبت 
روز پاسدار آمده است: روز پاسدار که با میلاد سراسر نور حضرت اباعبد 
الله الحسین )ع( در سوم شــعبان المعظم، مزین و معین شده، مفاهیم 

عمیق سیره حسینی پاسداران انقلاب اسلامی را متجلی می سازد.
در ادامه این پیام آمده است: تقارن ســالروز پیروزی انقلاب اسلامی با 
روز پاسدار، یادآور خدمات کم نظیر آن نهاد مردمی است که در روزهای 
دشــوار حفظ انقلاب از سرچشــمه جوشــان و روح مصفای مقتدای 
عارفان، حضرت امام خمینی رضوان الله تعالی علیه ســیراب گشت، در 
پرتو رهنمودهای روشــنگرانه حضرت امام خامنه ای عزیز، بالنده شد 
و با گوهر درونی تقوا و بصیرت در عرصه های مهم و حســاس داخلی و 
بین المللی از تقابل با دشمنان و استکبار ســتیزی تا خدمات بی شمار 
به مردم در ســایه تلاش و تربیت ایثارگرانی با روحیه انقلابی و شهادت 
طلبی، افتخارات بســیار آفرید.فرمانده کل ارتــش در این پیام تاکید 
کرد: سپاه واقعیتی شــکل گرفته از متن و بطن انقلاب، و نمادی از تولی 
وتبری است. نهادی انقلابی که با انقلاب پدید آمد با انقلاب رشد کرد و 

تا همیشه با انقلاب و انقلابی خواهد ماند .

یادداشت

رییس جمهــور گفت: اینکــه دولت ها بســیار تاکید تریبون
دارند نســبت به توســعه و فعال شــدن گردشگری 
در کشــورهای خود برای این اســت که پیشــران و 

شتاب دهنده اقتصادی است.
حجت الاسلام سید ابراهیم در آیین افتتاح هفدهمین 
نمایشــگاه بین المللی گردشــگری و صنایع وابسته 
که در سالن اجلاس سران برگزار شــد، طی سخنانی 
اظهار داشــت: اینکه دولت ها بسیار تاکید دارند نسبت 
به توسعه و فعال شــدن گردشگری در کشورهای خود 
برای این است که پیشران و شــتاب دهنده اقتصادی 

است.
وی ادامه داد: جذب سرمایه داران در حوزه گردشگری 
باید به گونه ای باشــد که ســرمایه گذاران احســاس 
کنند سرمایه آنها تضمین شده و این ســرمایه به او بر 

می گردد.

رییســی موضــوع گردشــگری را یکی از 
بحث های مهم در حوزه اقتصادی دانســت 
و گفت: گردشــگری شــتاب دهنده اقتصاد 
کشورهاســت. اینکــه دولت هــا بســیار 
تاکیــد دارند نســبت بــه توســعه و فعال 
شــدن گردشــگری دارد برای این اســت 
که گردشــگری پیشــران و شــتاب دهنده 

اقتصادی است.
وی ادامه داد: اگر بخواهیــم در اقتصاد تک محصولی 
نباشــیم و فقط به نفت اتکا نکنیم، یکــی از حوزه های 
مهم توجه به گردشگری است. افراد زیادی تمایل دارند 
از طبیعت زیبا و آثار تمدنی و فرهنگی ایران اســلامی 
بازدید کنند اما برخی قصد دارند با ایران هراســی این 

افراد را منصرف کنند.
 اما مســوولان وظیفه دارند که حضور گردشگران را در 

ایران تسهیل و آسان کنند.
رییــس جمهور، لغــو روادید گردشــگری 
را یکــی از اقدامــات مهمی که در کشــور 
انجام شــده اعلام کرد و گفت: لغــو روادید 
گردشگری زمینه بسیار خوبی برای توسعه 
فراهم کرده است، رشــد صنعت گردشگری 
القائات دشمنان را نقش بر آب خواهد کرده و 

موجب ارائه تصویر درست از ایران خواهد شد.
وی با بیان این کــه »ما در کنار گردشــگری طبیعی و 
فرهنگی، گردشــگری ســلامت نیز داریم« ادامه داد: 
بحمدالله جمهوری اســلامی ایران در حوزه پزشــکی 
حــرف اول را می زنــد، هــم در تجهیزات پزشــکی و 
فعالیت های دانش بنیان و هــم در تولید دارو که بیش 
از ۹۸ درصد مــورد نیاز در داخل تولید می شــود، هم 
نیروهای کارآزمــوده و متخصص که دســتان توانای 

آنها می تواند بــه اذن پروردگار ســلامت را به بیماران 
برگرداند.

وی افــزود: ۲۷۷ مرکز درمانی کشــور آماده پذیرش 
گردشــگران سلامت اســت، بســیاری از کشورهای 
منطقه برای درمان جمهوری اســلامی ایران را به اروپا 
ترجیح می دهنــد. آنها درمان در جمهوری اســلامی 

ایران را ارزان تر، سهل تر و موثرتر می دانند.
رییس جمهــور گفــت: پارک هــای علــم و فناوری 
در جمهوری اســلامی ایران بــرای پژوهشــگران و 
دانشــمندان، می تواند یکی از جاذبه های گردشگری 

باشد که موجب فعال شدن گردشگری باشد.
وی افزود: تمام ایران اسلامی زمینه توسعه گردشگری 
را دارد و از همه استانداران و وزرا می خواهم که به حوزه 
گردشگری به عنوان اقتصاد پیشــران و شتاب دهنده 

سایر حوزه های اقتصادی توجه کنند.

دبیر شــورای عالی انقلاب فرهنگی با اشاره به حضور 
گســترده مــردم در راهپیمایــی گفــت: مردمی که 
اینگونه با شعور، شور و هیجان در راهپیمایی ۲۲ بهمن 
مشارکت کردند قطعاً با شــور، هیجان، آگاهی و بینش 

کامل در انتخابات حضور خواهند یافت.حجت الاسلام 
عبدالحسین خســروپناه با اشــاره به حضور گسترده 
مردم در راهپیمایی روز گذشته گفت: انقلاب اسلامی 
یک انقلاب مردمــی بود. حضرت امــام ) ره( با کودتا و 

ارتش ســری کودتا نکرد. امام با عملیات های مسلحانه 
و انجام عملیات های تروریســتی انقلاب نکرد. امام با 
مردم و برای رضایت خدا انقــلاب کرد. لذا تمام انقلاب 
متعلق به مردم است.دبیر شورای عالی انقلاب فرهنگی 

با بیان اینکه ایســتادگی و پایداری انقلاب وابســته به 
مردم است، ادامه داد: حقیقت  انقلاب یک امر مردمی 
است. موضوع انقلاب نیز مردم هســتند با ایستادگی 

مردم انقلاب ماندگار است.

رئیس جمهوری 

خریــدار  عضو هیــات رئیســه مجلس 
خبرگان رهبری گفت: اگر خواص اهل حق 
و تاثیرگذار اجتماعی در کنار نظام اسلامی 
نســبت به بصیرت افزایی و جهاد تبیین در 
صحنه انتخابات حاضر نشوند و یا بی تفاوت 
باشند، دشــمن با جنگ رســانه ای و روانی 

مردم را از صحنه بیرون می کند.
حجت الاســلام عباس کعبی درباره نقش 
خواص در انتخابات پرشــور اظهــار کرد: 
انقلاب اســلامی ایــران انقــلاب دینی و 
مردمی است که بر پایه ۵ عنصر دین، مکتب 
مردمی، رهبری مردمی، خواص پیشــتاز 
مردمی و توده های مردم و مقاومت مردم به 

پیروزی رسید و استمرار پیدا کرد.
وی افزود: خواص اهل حق از بین توده های 
مردم و نظام مقدس جمهوری اسلامی ایران 
هســتند که برای تحقق نظام و تحول ملی، 

پیشرفت، عدالت، کرامت، عزت و ایستادگی 
ملت در مقابل دشمنان تلاش می کنند.

عضو هیات رئیسه مجلس خبرگان رهبری 
تصریح کرد: اگر خواص اهل حق و تاثیرگذار 
اجتماعی در کنار نظام اســلامی نســبت 
به مســاله بصیرت افزایی و جهــاد تبیین 
در صحنــه حاضر نشــوند و غفلــت کنند، 
از صحنه کنار بروند و یا بی تفاوت شــوند و 
نقش خودشان را ایفا نکنند دشمن با جنگ 
رســانه ای و جنگ روانی تلاش می کند که 
مردم را از صحنــه بیرون کنــد و ملت را به 

اسارت خود درآورد.

امروز انتخابات یکی از میدان های 
مهم است

حجت الاســلام کعبی عنوان کــرد: امروز 
نخبگان و خــواص با همه اقشــار گوناگون 

خود از جمله حوزه، دانشــگاه، فرهنگیان، 
بازاریان، کشاورزان، پزشــکان، مهندسان 
و ورزشــکاران، هنرمنــدان، رســانه ها و 
خبرنگاران و هر کسی که حضور تاثیرگذار 
اجتماعی بالایی دارد، اگــر به حق و عدالت 
گرایش داشــته و در صدد استیفای حقوق 

ملت باشــد، جزو خواص اهل حق محسوب 
می شــود.وی با تاکید بر اینکه خواص اهل 
حق باید در جهاد تبیین و بسترسازی برای 
حضور مردم در میدان پیشگام باشند، ادامه 
داد: امروز یکــی از میدان های مهم، میدان 
انتخابات است و اقشار تاثیرگذار اجتماعی و 
گروه های مرجع باید نقش پیشتازی خود را 
در به صحنه آوردن مردم به خوبی ایفا کنند 
چراکه غفلت از این مســیر خسارات جبران 

ناپذیری به همراه خواهد داشت.
 همزمان با دهه فجر و در آستانه فرارسیدن 
ســالروز بیعت تاریخی جمعی از همافران با 
حضرت امام خمینی )ره( در ۱۹ بهمن سال 
۱۳۵۷، جمعی از فرماندهان نیروی هوایی 
و پدافند هوایی ارتش جمهوری اســلامی 
ایران در حسینیه امام خمینی )ره( با رهبر 

معظم انقلاب دیدار کردند.

رهبــر انقــلاب در ایــن دیــدار وظیفه و 
نقش آفرینــی خواص در موارد حســاس را 
ســنگین خواندند و گفتند: خــواص باید 
جهت عمومی حرکت جامعه را حفظ کنند 
و نگذارند این حرکت دچار انحراف شود که 
اگر از این وظیفه غفلت شود، حوادثی پیش 
خواهد آمد که ضربه های تاریخی به همراه 

می آورد.
حضرت آیــت الله خامنــه ای، خــواص را 
شتاب دهندگان حقیقی برشــمردند و در 
نکته ای مهم گفتنــد: منظــور از خواص، 
صرف نام و نشــان دار بودن نیســت؛ بلکه 
خواص کسانی هســتند که در همه قشرها 
و صنوف ملــت، با فکر و شــناخت و قدرت 
تشــخیص عمل می کنند و بدون تبعیت از 
جو و فضاســازی ها، با قدرت و شجاعانه و به 

هنگام، به وظایف خود عمل می کنند.

رییسی در افتتاحیه نمایشگاه بین المللی گردشگری و صنایع وابسته؛گردشگری، صنعت پیشران و شتاب دهنده اقتصاد کشور است

 حضور مردم در جشن انقلاب نشان می دهد انتخابات پرشوری در پیش است

زهرا علیدادی  سخنگوی شورای نگهبان 
گفت: درباره حقــوق و دســتمزد هم باید 
گفت که تایید شــد و مصوبه مجلس برای 
افزایــش ۲۰ درصــدی حقوق شــاغلان و 
بازنشستگان برخلاف موازین شرع و قانون 

اساسی شناخته نشد.
»هادی طحان نظیف« ســخنگوی شورای 
نگهبان در جمع خبرنگاران با اشاره به نتایج 
بررســی لایحه بودجه ســال ۱۴۰۳ و نظر 
شورای نگهبان درباره این مصوبات، گفت: 
بر اســاس اصلاحیه قانون آیین نامه داخلی 
مجلس تغییری را در روند بررســی بودجه 
۱۴۰۳ داشتیم و از امســال قانون بودجه به 
صورت دو بخشــی تصویب می شــود؛ ابتدا 
احکام بررســی می شــود و تبدیل به قانون 
می شــود و ســپس جداول و ارقام تنظیم 

می شود.

 نظر شورای نگهبان درباره بودجه
 به مجلس اعلام می شود

وی با بیان اینکه امروز نظر شــورای نگهبان 
درباره لایحه بودجه ۱۴۰۳ به مجلس اعلام 
خواهد شــد، گفت: یکی از ایرادات ما راجع 
به جداول کلی بودجه بود. بر اســاس ماده 
۱۸۲ آیین نامه داخلی مجلس، جداول باید 
به ضمیمه متنی که به شورا ارسال می شود، 
ارســال می شــد که این اتفاق نیفتاد و این 
موضوع مورد ایــراد شــورای نگهبان قرار 

گرفت.
ســخنگوی شــورای نگهبان تصریح کرد: 
برای ما مهم اســت که میان منابع و مصارف 
بودجه تراز وجود داشــته باشد و منابع باید 
روشــن باشــد. مواردی در خصوص تادیه 
بدهی دولت به ســازمان تأمین اجتماعی، 
تقویت بنیه دفاعی، افزایــش برخی مزایا و 
افزایش بودجه برخی دستگاه ها وجود دارد 
که نســبت به اصل آنها موضعی نداریم و به 

شرط تأمین منابع، ایرادی نداریم.
طحان نظیــف تاکید کــرد: در جای جای 
لایحه بودجه ســال آینده بــه برنامه هفتم 
توســعه ارجاع شــده بود در حالی که هنوز 
لایحه برنامه هفتم توســعه تبدیل به قانون 
نشــده اســت. این موضوع مورد ابهام قرار 

گرفت که باید مورد رسیدگی قرار گیرد.
وی ادامــه داد: در تبصــره ۴ لایحه بودجه 
که موضوع نفت و روابط مالی دولت اســت، 
نســبت به میــزان ارز تخصیــص یافته به 
کالاهای اساســی ابهاماتی وجود داشــت. 
همچنیــن در تبصــره ۵ دربــاره حوادث 

غیرمترقبه و معافیت مدارس دولتی و مراکز 
آموزش کانون پرورش فکــری از پرداخت 
هزینه های آب، برق و گاز مصوبه ای داشتیم 
که این موضوع مغایر موازین شــرع و قانون 
اساســی شــناخته نشــد. همچنین حکم 
مربوط به اجــازه واردات ۳ هزار دســتگاه 
آمبولانس و خودروی امــدادی و نجات به 
ســازمان هلال احمر و اورژانس مورد تأیید 

شورای نگهبان قرار گرفت.
طحان نظیف بیان کرد: در تبصره ۶ موضوع 
مالیــات بر زمین هــا و ارزش بیــش از ۳۵ 
میلیارد تومان مورد ایراد قــرار نگرفت، اما 
نســبت به ضابطه قیمت گذاری این موارد 
ابهاماتی وجود داشــت که باید در مجلس 

برطرف شود.

تأیید مصوبه متناسب سازی حقوق 
بازنشستگان از محل افزایش مالیات

وی ادامه داد: در بند )س( تبصره ۶ موضوع 
متناسب سازی حقوق بازنشســتگان را از 
محل افزایش یک درصدی مالیات بر ارزش 
افزوده را داشــتیم که حکم مربوطه با ایراد 
شــورای نگهبان مواجه نشد. در بند الحاقی 
۱ تبصره ۹ نیز اجــازه واردات خودروهای 
برقی و هیبریدی و همچنین کاهش حقوق 
ورودی خودروهــا را داشــتیم کــه خلاف 

موازین شرع و قانون اساسی شناخته نشد.
طحــان نظیف بیــان کــرد: در تبصره ۱۱ 
که مربوط بــه فناوری اطلاعــات و اقتصاد 

دیجیتال اســت، در یکی از احکام معافیت 
درآمد کســب و کارهای اینترنتی اشخاص 
حقیقی و ســکوهای داخلــی از پرداخت 
مالیات را داشتیم که این موضوع نیز خلاف 

موازین شرع و قانون اساس شناخته نشد.
ســخنگوی شــورای نگهبان ادامه داد: در 
تبصــره ۱۳، ۳۰۰ همت برای تســهیلات 
ازدواج، فرزندآوری، ودیعه، خرید یا ساخت 
مسکن پیش بینی شده بود که این موضوع 
نیز به تأیید شــورای نگهبان رســید، البته 
درباره کفایت منابع و اولویت بندی موارد و 
همچنین ترتیب اعطای تسهیلات ابهاماتی 

جزئی وجود داشت.

افزایش وام ازدواج به 350 میلیون 
تومان تأیید شد

طحان نظیف تاکید کرد: در خصوص بحث 
حقوق و دســتمزد نیز نسبت به افزایش ۲۰ 
درصدی حقوق شــاغلان و بازنشســتگان 
احکامی را داشتیم که خلاق قانون اساسی 
شناخته نشد. همچنین مصوبه افزایش وام 
ازدواج برای زوج زیر ۲۵ ســال و زوجه زیر 
۲۳ سال به ۳۵۰ میلیون تومان و برای سایر 
افراد که ۳۰۰ میلیون تومان اســت، خلاف 
قانون اساسی شــناخته نشــد. همچنین 
حکم مربوط به واگذاری زمیــن رایگان به 
خانوارهای بالای ۴ فرزند و بیشــتر زیر ۲۰ 
سال خلاف موازین شــرع و قانون اساسی 

شناخته نشد.

ســخنگوی شــورای نگهبان در واکنش به 
ادعای یکــی از نماینــدگان مجلس مبنی 
بر اینکه دلیل رد صلاحیتش اعلام نشــده 
اســت، گفت: تمام نمایندگانــی که در این 
دوره صلاحیتشان احراز یا تأیید نشد، موارد 
پرونده شان در جلســاتی به آنها گفته شد. 
ما هیــچ نماینده ای را نداریــم که مواردش 
به او گفته نشده باشــد؛ فقط یک مورد بود 
که علی رغم چندین بار تماس، خودشــان 
گفتند کــه نیازی نیســت که مــن بیایم، 
بنابراین هیچ ابهامی در این خصوص وجود 

ندارد.

هیچ نماینده ای به دلیل موافقت 
یا مخالفت درباره یک مصوبه، 

ردصلاحیت نمی شود
وی در واکنــش به ادعای جلال رشــیدی 
کوچی مبنــی بر اینکه علــت رد صلاحیت 
بنده مخالفــت با دولت و مبــارزه با مافیای 
خــودرو بوده اســت، گفــت: رد صلاحیت 
وی هیچ ارتباطی بــه واردات خودرو و طرح 
صیانت نــدارد. وی هم در جلســه ای که به 
شورای نگهبان آمد، موارد و علت عدم احراز 
صلاحیتش به وی گفته شد و او هم پذیرفت. 
هیچ نماینده ای به دلیل موافقت یا مخالفت 

درباره یک مصوبه، ردصلاحیت نمی شود.
طحان نظیف در پاســخ به پرسشی درباره 
ادعای هدایــت الله خادمــی، کاندیدای رد 
صلاحیت شــده انتخابات مجلس شورای 

اســلامی مبنی بر اینکه دلال ها برای تأیید 
صلاحیتم ۱۲۰ هزار دلار خواستند، گفت: 
ساحت شــورای نگهبان و اعضای آن از این 
ادعاها مبرا اســت. تا الان حتــی یک مورد 
از این ادعاها نســبت به اعضــا و همچنین 

کارکنان شورای نگهبان ثابت نشده است.
وی تاکید کــرد: اگر کســی مدعی چنین 
مواردی اســت به مــا اطلاع دهــد، البته 
خودمان مدعــی و پیگیر چنین موضوعاتی 
هســتیم و در گذشــته هم عده ای چنین 
موضوعاتی را مطــرح می کردند که به فضل 
خدا تا الان حتی یک مورد آن ثابت نشــده 
و هیچ ارتباطی با شــورای نگهبان نداشته 
است.سخنگوی شــورای نگهبان ادامه داد: 
ما با خود ایشــان تماس گرفتیم تا اسم این 
دلال ها را بپرســیم و پیگیــری کنیم که تا 
الان موفق به ارتباط با ایشان نشدیم و حتماً 

پیگیر این موضوع هستیم.

موارد و علل رد صلاحیت به داوطلبان 
گفته شده است

طحــان نظیــف بیان کــرد: کســانی که 
مشــکلات متعدد و جدی دارند و بر اساس 
قانون ما مراعات در گفتــن چنین مطالبی 
را داریــم، نبایــد این گونه صحبــت کنند. 
خود این افراد مســایلی دارند و خودشــان 
هم مطلع هســتند و در جلســاتی هم که 
خدمتشان بودیم، موارد و علل رد صلاحیت 

به آن ها گفته شده است.
سخنگوی شورای نگهبان در پاسخ به سوالی 
مبنی بر فرصت ســه روزه شــورای نگهبان 
بــه داوطلبان ردصلاحیت شــده انتخابات 
مجلس شورای اســلامی، گفت: این مهلت 
ســه روزه ویژه کســانی اســت که در تمام 
مراحل قبل یعنی مرحله بررسی هیأت های 
نظارت و هیأت های اجرایی تأیید شــدند و 
فقط در مرحله بررسی های شورای نگهبان 
صلاحیتشــان تأیید نشده اســت. طبیعی 
اســت که این افراد که تعدادشان نیز اندک 

است، باید فرصت اعتراض داشته باشند.
طحان نظیف در واکنش بــه ادعایی درباره 
اعلام برخــی از فقهای شــورای نگهبان به 
داوطلبان انتخابات مجلس خبرگان رهبری 
درباره تأیید صلاحیت به شرط تغییر حوزه 
انتخابیه، اظهار کرد: این موضوع ادعا است. 
درباره این انتخابات نیز مهلتی برای اعتراض 
به نظر شورای نگهبان تعیین شد که برخی 
از اعتراض ها پذیرفته و نتیجه آن به صورت 

قطعی و نهایی اعلام شد.
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خاندوزی:
خ سود ۳۰درصد تمدید نمی شود عرضه اوراق با نر

وزیر امور اقتصادی و دارایی گفت: عرضه اوراق با نرخ ســود ۳۰درصد 
سیاست موقت بانک مرکزی است و با رسیدن به سقف مشخص تمدید 
نمی شود. سید احســان خاندوزی وزیر امور اقتصادی و دارایی درباره 
اینکه آیا انتشــار اوراق گواهی خــاص با نرخ ســود ۳۰درصدی برای 
ماه های آینده هم ادامه می یابد؟ اظهار کرد: قرار نیســت این سیاست 
ادامه دار باشد.وی افزود: انتشار اوراق گواهی خاص با نرخ سود مذکور، 

سیاست موقت بانک مرکزی است و تا سقف مشخصی عرضه می شود.
خاندوزی گفت: به محض خاتمه ســقفی که بانک مرکزی برای عرضه 
این اوراق از سوی شبکه بانکی تعیین کرده اســت، فروش اوراق دیگر 
قابلیت ادامه نخواهد داشــت؛ چون این سیاســت برای سپرده خاص 

پروژه های ویژه تعریف شده است.

رئیس سازمان برنامه و بودجه:
اقتصاد ایران ۱۸۱۰ میلیارد دلاری شد

 رئیس سازمان برنامه و بودجه اعلام کرد: ایران نوزدهمین اقتصاد دنیا 
با تولید ناخالص داخلی ۱.۸۱ تریلیون دلاری )بر اساس شاخص قدرت 
خرید( اســت که برای ۵ ســال آینده، افزایش آن به ۲.۵ تریلیون دلار 

همزمان با ۵۰ سالگی انقلاب اسلامی هدفگذاری شده است.
 داود منظــور در صفحه خــودش در فضــای مجازی نوشــت: ایران 
نوزدهمین اقتصاد دنیا با تولید ناخالــص داخلی ۱.۸۱ تریلیون دلاری 

)بر اساس شاخص قدرت خرید( است.
وی افزود: برای ۵ ســال آینده، افزایش تولید ناخالص داخلی به سطح 
۲.۵ تریلیون دلار )بر اســاس شــاخص قدرت خریــد( همزمان با ۵۰ 

سالگی انقلاب اسلامی هدفگذاری شده است.
معاون رئیس جمهور تاکید کرد: این رتبه بندی توســط نهادهای بین 
المللی بر اســاس نرخ ارز مرجع موســوم به نرخ برابــری قدرت خرید 
صورت گرفته اســت. این نــرخ ارز متفاوت از نرخ ارز اعلامی از ســوی 

کشورها است و توسط نهادهای بین المللی محاسبه می شود.
منظور توضیح داد: برای محاسبه این شاخص، یک سبد کالای مشخص 
بر حسب پول ملی دو کشور ارزش گذاری می شود. نسبت این دو ارزش 
به یکدیگر، نرخ ارز بر حســب برابری قدرت خرید را نشان می دهد. در 
کشورهایی مثل ایران که یارانه گسترده ای پرداخت می شود، این نرخ 

بسیار کمتر از نرخ ارز اعلامی توسط بانک مرکزی است.

مدیر طرح خودروهای برقی وزارت صمت اعلام کرد
وهای برقی داخلی  از سال آینده وارد  خودر

 بازار می شوند
مدیر طرح خودروهای برقــی وزارت صنعت، معــدن و تجارت ضمن 
اشــاره به اینکه با توجه به تداوم رونــد واردات و ترخیص خودروهای 
برقی، تــا پایان ســال حداقل ۲۵۰۰ دســتگاه خــودروی برقی وارد 
ناوگان حمل ونقل عمومی می شــود )با توجه به اولویت دهی تخصیص 
خودروهای برقی برای تاکســی ها(، از عرضه  دو مدل خودروی برقی با 

میزان داخلی سازی ۴۰ درصدی در سال آینده خبر داد.
 

حسن کریمی ســنجری اظهار کرد: تاکنون ۶۰۰ دستگاه خودرو برقی 
وارد شده به کشــور، از گمرکات ترخیص شده و ۶۰۰ دستگاه همچنان 
در گمرک اســت. این درحالیست که ۱۵۰۰ دســتگاه خودرو در حال 
حمل هستند؛ بر این اســاس پیش بینی می شــود تا پیش از آغار سال 
جدید، حداقل ۲۵۰۰ خودرو برقــی تحویل ناوگان حمل ونقل عمومی 
کشور شود.مدیر طرح خودروهای برقی وزارت صمت خاطرنشان کرد: 
روال واردات خودروهای برقی توســط خودروســازها به صورت مداوم 
و طی هر مــاه، در حال انجام اســت؛ در صورت انتقال فناوری توســط 
شرکت های خودروساز مونتاژکار، سال آینده، دو مدل خودروی برقی، 
در بخش دولتی و خصوصی با میزان ۴۰ درصد ساخت داخل، وارد بازار 
خواهد شد. ۱۲ خودروساز بخش خصوصی و دولتی در صف تخصیص 
ارز هســتند تا واردات خودروهای برقی را انجام دهند و بلافاصله بعد از 

آن در جهت افزایش عمق داخلی سازی اقدام خواهد شد.
وی در یک گفت وگوی رادیویی در رابطه با فــروش خودروهای برقی، 
گفت: فروش خودروهی برقی با چند مصوبه، عملیاتی خواهد شــد؛ در 
وهله ی اول، ناوگان عمومی و تاکســیرانی در اولویت قرار گرفت. پس از 
آن، فروش خودرو برای ارگان های دولتی و فروش خودرو به اشــخاص 
خارج از ســامانه یکپارچه، از جمله تسهیلاتی اســت که برای استفاده 

عموم برای خودروهای برقی در نظر گرفته شده است.

در 10 ماهه امسال رقم خورد
وسیه ۳۰۰ میلیون   سقف صادرات ایران به ر

دلار است
مدیر کل پایش و توسعه تجارت خارجی سازمان تعاون روستایی ایران 
گفت: سقف صادرات ایران به روســیه در ۱۰ ماهه امسال ۳۰۰ میلیون 

دلار بوده است.
ســید روح الله لطیفی مدیرکل دفتر مطالعه، پایش و توســعه تجارت 
خارجی ســازمان تعاون روســتایی ایــران گفت: ســقف صادراتمان 
به روســیه حدود ۳۰۰ میلیون دلار در ۱۰ ماهه امســال  بوده اســت  
همچنین ارمنســتان هم که عضو این اتحادیه است ۳۳۴ میلیون دلار 
و کشــور های دیگری که در این اتحادیه مثل قزاقســتان، قرقیزستان 
و بلاروس هســتند.او گفت: ما تقریباً بیش از ۶۰ درصد صادرات فلفل 
دلمه ای ما به روســیه اســت که این نشــان می دهد  همین هم باعث 
می شود تولیداتمان جهانی تر شــود برای بازار های جهانی، چون باید 
یک سری اســتاندارد ها را رعایت کنند و رعایت این استاندارد ها باعث 
می شــود تا در تولید محصولات در داخل حتی بــرای تأمین نیاز های 

داخل هم، کیفیت محصولات ما افزایش پیدا کند.
لطیفی گفت:مــا در محصولات کشــاورزی بیش از ۱۳۰ کشــور دنیا 
خریدار محصولات کشــاورزی ما بودند در همه قاره ها. حالا در برخی 
قاره ها ممکن اســت برخی کالا هایی که ماندگاری بیشــتر دارند، آنها 
ورود پیدا کرده باشند همچنین در اســترالیا و قاره اروپا هم بسیاری از 
محصولات ما حتی محصولات درختی ما را خریدار هستند. خشکبار و 
زعفران ما که گل سرســبد میوه های ما هستند و محصولات کشاورزی 
ما هستند. خرما هم همین طور که بیش از ۷۰ کشور دنیا خرمای ایرانی 
را خریــداری کردند.او گفت: مــا نزدیک به ۹۱ درصد صــادرات وزنی 
محصولات غذایی و کشــاورزی مان به کشــور های همسایه است. ۱۵ 
کشــور همســایه و ۸۰ درصد ارزش کالای صادراتی ما به این کشورها 
بوده و اگر ما می خواهیم به بازار های دوردســت با حجم و ارزش بالاتر 
صادراتی محصولات کشــاورزی را پیگیری کنیــم، مطمئناً باید تمام 

زنجیره های تولید، تأمین و ارزش را در کنار هم مدیریت کنیم .

بازار

دبیر شورای عالی مناطق آزاد تجاری- صنعتی و ویژه 
اقتصادی گفت: تلاش می کنیــم پل خلیج فارس طی 
سه سال آینده به بهره برداری برسد و در این خصوص با 

پیمانکاران چینی مذاکراتی داشتیم.
 حجت الله عبدالملکی مشــاور رئیس جمهور و 
دبیر شــورای عالی مناطق آزاد تجاری- صنعتی 
و ویژه اقتصادی در همایــش اقتصاد دریا محور 
و کریــدور، گفت: همــه نظام هــای اقتصادی 
در جهان اهدافــی دارند و قطعاً در این راســتا با 
مشکلاتی مواجه هســتند و اقتصادی مقاومتی 
نامیده می شــود که با وجود همه مشــکلات به 

هدف خودش برسد.
وی گفت: با ایــن نگاه، همه دنیا به دنبال این هســتند 
که اقتصاد خود را مقاوم تر کنند؛ البتــه ایجاد اقتصاد 

مقاومتی از سه بخش شــناخت ظرفیت ها، 
شــناخت موانع و طراحی نظامی مبتنی بر 

ظرفیت ها و موانع تشکیل شده است.
عبدالملکی گفت: اقتصاد دریــا قطعاً فراتر 
از اقتصاد بندر اســت؛ در اقتصاد دریا چهار 
بخش سواحل، بســتر و کف دریا، متن دریا 
و سطح دریا مورد مطالعه قرار می گیرد. در 

بخش سواحل کشتی رانی، در بســتر دریا استخراج 
نفــت و گاز و ترانزیــت، در متن دریــا بهره برداری از 
آبزیان و در ســطح دریا موضــوع حمل ونقل مطرح 

است.
دبیر شــورای عالی مناطق آزاد تجاری صنعتی و ویژه 
اقتصادی خاطرنشــان کرد: در دوره پــس از انقلاب، 
ظرفیت بنــادر ایران در حوزه نفتی ۱۴ برابر شــده که 

همچنیــن ظرفیت کانتینــری حدود ۱۰۰ 
برابر شده، از نظر مسافری ظرفیت حدود ۵۰ 

برابر را شاهد بودیم.
وی گفت: در حــوزه اقتصاد دریا محور کاری 
که باید و شــاید را انجام ندادیــم. درواقع با 
وجــود اینکه در حــوزه سیاســت ها تحول 
اساسی به سمت اقتصاد دریامحور داریم، اما 
در عمل کمتر همراه بودیم و بر ریــل اقتصادی قبل از 

انقلاب حرکت کردیم. 
یکی از این محورها حمل و نقل است و ما ظرفیت های 
بســیار زیادی برای کشــورهای پیرامون خود داریم. 
سال هاست که کریدور شمال - جنوب مطرح شده اما 

سرعت حرکتش کم است.
این مقام مسؤول گفت: تمام مطالعات پل خلیج فارس 

انجام شــده و به دنبال تأمین منابع مالی آن هســتیم. 
بخشی از منابع مالی توســط منطقه آزاد قشم تأمین 
می شــود بخشــی از آن نیز با توجه به دســتور رئیس 
جمهور از طریق لایحه بودجه و قســمتی نیز از طریق 

تهاتر نفت تأمین خواهد شد.
عبدالملکی گفــت: تلاش می کنیم پــل خلیج فارس 
طی سه ســال آینده به بهره برداری برسد و مذاکراتی 

با پیمانکاران چینی داشتیم.
وی افزود: تعدادی از این پیمانکاران برای تأمین مالی 
این پروژه اعلام آمادگی کردند ضمن اینکه در گفتگو با 
معاون اول رئیس جمهور نیز پیشنهاد دادیم پل خلیج 
فارس به عنــوان پروژه ای خط اعتبــاری ایران و چین 
در نظر گرفته شــود که وی اعلام کرد این موضوع قابل 

بررسی است.

آزاد

فاطمه امیر احمدی  رییس کمیســیون 
کشــاورزی اتاق تعاون ایران گفت: بیش از 
۷۵درصد محصولات کشاورزی را تعاونی ها 
تولیــد می کنند بــه معنای دیگــر امنیت 
غذایی کشور را بخش تعاون تأمین و حفظ 

کرده است.
 ارســلان قاســمی، رئیــس کمیســیون 
کشــاورزی و معاون حقوقی و امور مجلس 
اتاق تعــاون ایــران دربــاره فعالیت های 
تعاونی ها در بیش از ۴ دهه گذشــته به مهر 
گفت: بخش تعاون به لحاظ اسناد و مدارک 
سابقه دیرینه در کشــور دارد. این موضوع 
به سال ۱۳۰۳ خورشــیدی بر می گردد که 
قانون تجارت در کشــور نوشته شد؛ در واقع 
یکی از شــکل های هفتگانه شــرکت های 

تجاری بخش تعاون بود.
وی افزود: برخی از برگه های ســهام موجود 
مربــوط به ســال ۱۳۰۷ بوده که شــرکت 
تعاونی در یزد و در صنعت نســاجی فعالیت 

داشته است.
وی با اشــاره به تغییرات در ســال ۱۳۵۰ 
عنوان کرد: در این ســال قانون موقتی برای 

تعاون و در حوزه روستایی شکل گرفت.

تولد تعاون در کشور
رئیس کمیســیون کشــاورزی اتاق تعاون 
ایران در ادامه سخنان خود به تغییرات این 
حوزه پس از انقلاب اســلامی اشــاره کرد و 
گفت: بخش تعاون با توجه به اندیشــه های 
شهید بهشــتی و همفکران وی وارد قانون 
اساســی شــد. در قانون اساســی، اقتصاد 
کشور به ۳ بخش دولتی، تعاونی و خصوصی 
تقسیم می شود و قرار بوده تعاون جز حلقه 

اصلی اقتصاد مردمی ایران باشد.
وی ادامه داد: پس از تصویب قانون اساسی 
تا ســال ۱۳۷۰ قانونی به نــام بخش تعاون 
نداشتیم. سازمان مرکزی تعاون روستایی 
وجود داشــت اما در بخش تعاون منسجم 
نبود تا اینکه در ۱۳ شــهریور ۱۳۷۰ قانون 
بخش تعاون ابلاغ شد. از این رو ۱۳ شهریور 
در کشــور به روز تعاون در تقویم ثبت شده 

است.
قاسمی با اشاره به تشــکیل وزارت تعاون، 

اضافه کــرد: در این دوره بخشــی از قوانین 
اصلاح شد.

فعالیت تعاونی ها در محصولات 
کشاورزی

معــاون حقوقی و امور مجلــس اتاق تعاون 
ایران گفت: در حال حاضر بیش از ۲۱۰ هزار 
شرکت تعاونی ثبت شــده در کشور وجود 
دارد. این عدد پیش از انقلاب عدد بســیار 
کوچکی بود که به تعاونی های روســتایی و 
بعضی تعاونی های توزیعی کارگری محدود 
می شــد. امروز در ۳ بخش اصلــی اقتصاد 
صنعت و معدن، کشاورزی و صنایع غذایی 
و خدمات تعاونی ها فعالیــت دارند. در واقع 
در تمام فعالیت های اقتصادی تعاون حضور 
دارد؛ در برخی بخش هــا نقش آن پررنگ و 

در بعضی دیگر کم رنگ است.
قاســمی گفــت: بیــش از ۷۵ درصــد از 
محصــولات کشــاورزی را تعاونی ها تولید 
می کنند به معنــای دیگر امنیــت غذایی 
کشــور را بخش تعاون تأمین و حفظ کرده 
اســت؛ در حالی که از این موضوع بسیاری 

آگاه نیستند.

وی افــزود: بیش از ۶۰ درصــد حمل و نقل 
درون شــهری و برون شــهری کشــور در 
اختیار بخــش تعاون اســت. مــا بیش از 
۷ هزار فروشــگاه توزیعی در کشــور داریم 
که کالاهای اساســی را به دســت مصرف 
کننده می رســاند. دســتگاه های اجرایی 
تمام وزارتخانه ها تعاونــی مصرف دارند که 
کالاهای خوراکــی و غیرخوراکی را عرضه 
می کنند. یعنی خانواده بخش تعاون بدون 
ســهام عدالت بیش از ۱۴ میلیون نفر عضو 
دارد که با ســهام داران عدالت بیش از ۵۵ 
میلیون نفر می شــوند.رئیس کمیســیون 
کشــاورزی اتاق تعــاون ایران بــا تاکید بر 
بزرگــی خانواده تعــاون در کشــور عنوان 
کرد: یک میلیون و ۸۰۰ هزار شــغل به طور 
مستقیم از طریق فعالیت های تعاونی انجام 
می شــود. همچنین حدود ۲۵۰ شــرکت 
دانش بنیان در بخش تعاون فعالیت دارند. 
به عبارت ساده بخش تعاون از توزیع علم تا 

کالا حضور داشته و نقش آفرین است.

پای لنگ بخش آمار
قاسمی با اشــاره به یکی از مشکلات کشور 

در بخش تعاون، گفت: آمار متقن از ســهم 
بخــش تعــاون در اقتصاد ملی در دســت 
نیست. سهم تعاونی ها ۶، ۷ و ۸ درصد اعلام 

شده که حاکی از نبود آمار دقیق است.
وی تصریح کرد: بر اســاس آمــاری که در 
کشور وجود دارد بیش از ۸۲ درصد اقتصاد 
در اختیار بخش دولتی و خصولتی ها است. 
بین ۱۸ تا ۲۰ درصد اقتصاد غیردولتی و در 
اختیار تعاونی ها و بخش خصوصی است؛ از 
این عدد گفته می شــود حدود ۷ درصد در 
اختیار تعاون بوده کــه ۱۰۰ درصد مردمی 
اســت و حــدود ۱۳ درصد هــم در اختیار 

شرکت های خصوصی واقعی است.
وی اظهــار کــرد: بر اســاس آمــاری که 
توانسته ایم به دســت بیاوریم نزدیک به ۲ 
میلیارد دلار صادرات از ســوی شرکت های 
تعاونی انجام شــده ضمن آنکه بسیاری از 
محصولاتی که امروز صادر می شود از سوی 
شــرکت های تعاونی تولید شــده است. به 
عنوان مثال، بیشترین حجم تولید زعفران 
کشور در اختیار شــرکت های تعاونی است 
اما صادرات آن را شــرکت های خصوصی و 

بعضاً نیمه دولتی انجام می دهند.

قاســمی در پاســخ به این پرســش که ۲ 
میلیــارد دلار صــادرات بخــش تعاونی ها 
بیشتر در چه محصولاتی بوده است، گفت: 
بیشتر در حوزه محصولات کشاورزی است. 
۹۰ درصد فعالیت های شــیلاتی به ویژه در 
حوزه صید و صیــادی، تولیــد دام حداقل 
۲۵ درصد، نزدیــک ۳۰ درصد زنجیره مرغ 
کشور و بیش از ۶۰ درصد تولید پسته کشور 
در حوزه تعاونی ها انجام می شود. همچنین 
در بخش گلخانه ها و محصــولات تولیدی 
بیشتر از سوی تعاونی ها بوده است. در حوزه 
خرما هم تولید محصولات بیشتر در اختیار 

تعاونی ها است.

پیشنهاد برای بهبود وضعیت تعاونی ها
معــاون حقوقی و امور مجلــس اتاق تعاون 
ایران در ادامه سخنان خود به دیدار فعالان 
اقتصادی با رهبر انقلاب اشاره کرد و گفت: 
در این دیدار رهبر معظم انقلاب عنوان کرد 
مرکز آمار ایران بر اساس قانون اساسی آمار 
بخش تعاون را هم جداگانــه احصای کند 
اما با وجود دســتور صریح متأسفانه تا امروز 

عملیاتی نشده است.
قاســمی ادامه داد: دو سیاست کلی از سوی 
رهبر معظم انقلاب ابلاغ شــد که نخستین 
آن اصل ۴۴ قانون اساســی بود که از آن به 
عنوان انقلاب اقتصادی در کشــور نام برده 
شــد و یک فصل آن مربوط به تعاون است. 
سیاســت دوم، مساله سیاســت مقاومتی 
اســت که هدف اصلی آن هم بخش تعاون 

و اقتصاد مردم نهاد است.
این کارشــناس حوزه تعــاون تصریح کرد: 
هیچ یک از این دو سیاســت بــه طور کامل 
اجرایی نشــده و اگر محقق شود بهار بخش 
تعاون است و سهم تعاون در اقتصاد حداقل 
۲۵ درصــد خواهد بود. در حــال حاضر در 
کشورهای ســرمایه داری صرف، بسیاری 
از مؤسســات به ویژه در بخش بانک و بیمه 
مؤسســات بزرگ در حوزه تعــاون فعالیت 
دارند.قاســمی در پایــان گفت: پیشــران 
اقتصادی در تمام کشــورها شــرکت های 
کوچک و متوســط بــوده و شــرکت های 

تعاونی در این بخش طبقه بندی می شوند.

بهره برداری از پل خلیج فارس در ۳ سال آینده با پیمانکاران چینی

و  یا تولید زیان؟ و و سایپا؛ کارخانه تولید خودر ایران خودر
خریدار  بررســی عملکرد مالی و شرایط 
بنیادی شــرکت های ایران خودرو و سایپا 
نشان می دهد این دو شرکت به جای تولید 
خودرو، در حال تولید زیان برای سهامداران 

خود هستند.
 ایران و کــره جنوبی به صــورت همزمان 
خودروســازی خود را آغــاز کردنــد، اما 
دستاورد ۵۰ ســال خودروسازی دو کشور 

متفاوت بوده است. 
ایران خــودرو در انتهــای آذر  امســال 
ترازنامه فصلــی خود را منتشــر کرد که 
نشــان از زیان انباشــته ۱۰۴ هزار و ۴۳ 
میلیارد تومانی این خودروســاز داشــت، 
زیان انباشــته خودرو در انتهای سال قبل 
۷۳ هــزار و ۹۰۷ میلیارد تومــان بوده که 
تنها طی ۹ ماه، ۴۱ درصــد افزایش یافته 

است.
ســایپا در انتهای آذر  امسال ترازنامه فصلی 
خود  را منتشــر کرد که نشان می دهد زیان 
انباشته شرکت سایپا در انتهای آذر  امسال 
به ۴۸ هزار و ۲۴۴ میلیارد تومان رســید که 
۲۶ درصد بیشــتر از زیان انباشته ۳۸ هزار 
و ۳۷۷ میلیارد تومانی ابتدای ســال خساپا 

بوده است.
مجموع زیــان انباشــته این دو شــرکت 
بــه میــزان ۵ مــاه یارانه کشــور بــوده و 
کارشناسان اقتصادی معتقدند تا زمانی که 
قیمت گذاری دستوری و مدیریت دولت بر 
این دو شــرکت ادامه داشته باشد، وضعیت 
آنها تغییری نخواهد کرد؛ البته در این میان 
نباید بازار انحصاری خودروساز را فراموش 

کرد.

 دو خودروساز در میان 10 شرکت 
بزرگ زیان ده کشور

ســایپا و ایران خودرو، در میان ۱۰ شرکت 
بورسی با بیشــترین زیان انباشته به شمار 
می روند کــه در صورت هــای مالی فصلی 
خود همچنان به ثبت زیان خالص مشغول 

هستند. 
ســهام شــرکت ایران خودرو در بازار دوم 
بورس تهــران با نمــاد خودرو شــناخته 
می شــود، ارزش بازاری سهام شرکت ایران 
خــودرو در حال حاضــر ۷۸ هــزار و ۷۹۳ 
میلیارد تومان است. شــرکت ایران خودرو 
بزگترین خودروساز کشور به شمار می رود 
که به یکی از بزرگترین شرکت های زیان ده 

کشور پس از چند بانک تبدیل شده است.
چند روز پیــش مدیرعامل شــرکت کروز 
که صاحب ۳۰ درصد ســهام ایران خودرو 
است، گفته بود که دولت با داشتن ۵ درصد 
از سهام این شرکت، همچنان مدیریت این 

شرکت را برعهده دارد.
سهام شــرکت ســایپا در بازار دوم بورس 
تهران با نماد خســاپا شــناخته می شــود. 
ارزش بازاری سهام شرکت ســایپا در حال 

حاضر ۴۷ هزار و ۳۹۲ میلیارد تومان است.

 جهش درآمد به لطف افزایش
 قیمت خودرو 

شرکت ســایپا در ۹ ماهه سال جاری با رشد 
۳۷ درصدی درآمدزایی که بــه ۵۹ هزار و 
۸۶۹ میلیارد تومان رســید؛ در حالی که ۹ 
ماهه سال گذشــته فروش ۴۳ هزار و ۶۰۲ 
میلیارد تومانی داشته، ۷ برابر سود ناخالص 

۹ ماهه ابتدایی ۱۴۰۱، در این ۹ ماهه زیان 
ناخالص ثبــت کــرده و ۱۶۴ درصد زیان 
خالص بیشتری ساخته است. شرکت سایپا 
در ۹ ماهه ســال قبل ۳ هزار و ۷۲۷ میلیارد 
تومان زیان خالص ساخته بود که در ۹ ماهه 
امسال به ۹ هزار و ۸۴۸ میلیارد تومان زیان 

خالص رسیده است.
شرکت ایران خودرو در ســال جاری رشد 
درآمدی متناســبی را پشت ســر گذاشته 
است. شــرکت ایران خودرو در سال ۱۴۰۰ 
با ۱۰۹ هزار و ۸۵۹ میلیــارد تومان درآمد 
عملیاتی، به طور متوســط ماهانه ۹ هزار و 
۱۵۵ میلیارد تومان درآمدزایی کرده است. 
خودرو در ســال ۱۴۰۱ بیش از ۶۵ درصد 
افزایش درآمدزایی داشــت و با ۱۸۱ هزار 
و ۵۲۱ میلیــارد تومان فروش به متوســط 
ماهانه ۱۵ هــزار و ۱۲۷ میلیــارد تومانی 
دســت پیدا کرد. بیشــترین میزان فروش 
ماهانه شرکت ایران خودرو در سال ۱۴۰۰ 
به اســفند ماه با ۴۹ هــزار و ۲۰۱ میلیارد 
تومان درآمــد عملیاتی تعلــق گرفت و در 
ســال ۱۴۰۱ بــا ۲۹ هــزار و ۵۰۵ میلیارد 

تومان به همین ماه تعلق داشت.

 چرا صنعت خودرو ایران از کره
 عقب افتاد؟

بسیاری از کارشناســان اقتصادی معتقدند 
برخــلاف اینکه گفتــه می شــود صنعت 
خــودروی ایران با کره به صــورت همزمان 
آغاز به کار کــرده ولی این کجــا و آن کجا 
به شــرایط اقتصادی کشــور در سال های 
گذشــته بی توجهی مــی کنند. بــه نظر 

می رســد تحمیل ســرمایه گــذاری های 
غیراقتصادی، تحمیل نیروی انســانی زائد، 
مشــروط نبودن سیاســت های حمایتی 
دولت، قیمت گذاری دستوری محصولات، 
نوسانات نرخ ارز، نظام تامین مالی ناکارآمد، 
کم توجهی بــه تحقیــق و توســعه و... از 
جمله موضوعاتی بوده اســت که در مقابل 
خودروســازی ایران قرار داشته و کره ای ها 

با این مشکلات دست و پنجه نرم نکرده اند.

 مدیریت دولتی عامل زیاندهی 
شرکت های خودروسازی

یک کارشناس اقتصادی محمد صادقی در 
گفت وگو با خبرنــگار اقتصادی خبرگزاری 
فــارس، مــی گوید کــه قیمت گــذاری 
دســتوری عامل زیان انباشته شرکت های 

خودروسازی در کشور اســت و به نظر می 
رسد باید شــیوه قیمت گذاری این شرکت 
ها تغییر کنــد. این در حالی اســت که یک 
کارشناس بازار ســرمایه علی مومنی گفت: 
ایجاد انحصار در صنعت خودروی کشــور 
منجر به قیمت گذاری دســتوری شــده و 
دولت باید از اقدامات خــود در این صنعت 

دست بکشد.
بــه نظــر مــی رســد، مدیریــت دولتی، 
قیمت گذاری دســتوری، وجود نداشــتن 
تحقیــق و توســعه و بــازار انحصــاری از 
مهمترین دلایل زیاندهی این دو شــرکت 
اســت و در صورتی که هر یک از این موانع 
برطــرف و رقابت ایجاد شــود، مــی توان 
امیدوار به صنعت خــودروی رقابت پذیر در 

کشور بود.
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 کارگردان قلابی دستگیر شد
رئیس پلیس فتای پایتخت از شناسایی و کشــف پرونده ای با موضوع 
اخــاذی و تهدید در فضــای مجازی خبــر داد و گفت: متهــم خود را 
کارگردان سینما معرفی و با بهانه انجام تســت بازیگری و تهیه تصاویر 

خصوصی بانوان، از آنها سوءاستفاده می کرد.
سرهنگ داود معظمی گودرزی؛ رئیس پلیس فتای تهران بزرگ اظهار 
کرد: تعدادی از شــهروندان خانم به پلیس فتــای پایتخت مراجعه و 
اعلام کردند فردی ناشــناس که خود را کارگردان سینما معرفی کرده 
بوده، آنها را مورد آزار و اذیت قرار داده و ســپس تهدید به انتشار تصاویر 
خصوصی آنهــا در فضای مجازی کرده اســت و این موضــوع زندگی 

شخصی و خانوادگی آنها را به شدت تحت تأثیر قرار داده است.
وی افزود: شــکات در ادامه اظهارات خود گفتند برای شــرکت در یک 
تســت بازیگری به دفتر ســینمایی که در آگهی اینترنتی دیده بودند 
رفته اند و پس از حضــور در آن دفتر فردی که خــود را کارگردان فیلم 
معرفی کرده بود به بهانه تســت های مورد نیاز بازیگــری اقدام به آزار و 
اذیت آنها کرده و با فیلمبرداری از آنها تهدیدشــان کرده اســت که اگر 
خواســته های وی را انجام ندهند تصاویر خصوصی آنها را در صفحات 

مستهجن بارگذاری می کند.
رئیس پلیس فتای پایتخت با اشاره به اینکه این شیاد برای گمراه کردن 
پلیس به صورت روزانه هویــت و محل دفتر کار خــود را تغییر می داد 
توضیح داد: کارشناسان پلیس فتا با تحقیقات فنی و اقدامات گسترده 
ســایبری در فضای مجازی هویت متهم را شناســایی کردند و پس از 
تشــریفات قضایی مجرم را در یکی از مناطق شــمالی تهران بزرگ در 
حالی که قصد آزار و اذیت دختر دیگری را داشــت دستگیر و به همراه 

ادله دیجیتال به پلیس فتا منتقل کردند.
ســرهنگ معظمی گودرزی بیان کرد: مجرم پــس از حضور در پلیس 
فتا گفت؛ در فضای مجازی آگهی تســت بازیگری جهت بازی در فیلم 
سینمایی منتشــر می کردم و فقط از خانم های جوان تست می گرفتم 
و با ترفندهــای مختلف اقدامــات غیراخلاقی خــود را پیش می بردم 
و درنهایــت با تصویربــرداری از خانمها، بــا تهدید به انتشــار تصاویر 

خصوصی اقدام به اخاذی از آنان می کردم.
رئیس پلیس فتای تهران بزرگ با اشــاره به اینکه اعتماد به هویت های 
مجازی زمینه بســیاری از جرائم در فضای سایبر را فراهم کرده است به 
شــهروندان توصیه کرد: به هیچ عنوان به هویت هــا در فضای مجازی 
اعتماد نکنید و صرفاً با دیدن تصاویر و تبلیغات دروغین افراد ناشــناس 
زندگی و آبــروی خانوادگی خود را بازیچه اهداف شــوم این شــیادان 
اینترنتی قرار ندهید، همچنین می توانید موارد مشــکوک را از طریق 
تماس تلفنی با مرکز فوریت های ســایبری با شماره تماس ۰۹۶۳۸۰ و 
 www.cyberpolice.gov.ir یا مراجعه به سایت پلیس فتا به آدرس

با کارشناسان این پلیس در میان بگذارید.

ذنوبی خبر داد
امکان ثبت ۹ خدمت دیگر کمیته امداد در دفاتر 

پیشخوان دولت
رییس مرکز توســعه فناوری اطلاعات، امنیت و هوشمندسازی کمیته 
امداد گفت: امکان ثبت ۹ خدمت دیگر کمیته امداد در دفاتر پیشخوان 

دولت فراهم شد.
 

مجتبی ذنوبی گفت: در پی تفاهم نامه کمیته امداد و شرکت پیشخوان 
خدمات ایرانیان و در راســتای اجرای قانون مدیریت خدمات کشوری، 
مبنی بر واگذاری خدمات دســتگاه های اجرایی به دفاتر پیشــخوان 
دولت، امکان ثبت ۹ خدمت دیگر کمیته امداد از دفاتر پیشخوان دولت 

فراهم شد.
وی افزود: این اقدام در راســتای ارائه خدمات غیــر حضوری مطلوب 
به جامعه هدف، تســهیل و تســریع در خدمت رســانی شایســته به 

خانواده های تحت حمایت انجام شده است.
رئیس مرکز توســعه فنــاوری اطلاعات، امنیت و هوشمندســازی در 
همین راستا فرهنگ سازی و اطلاع رسانی لازم به مددجویان برای ثبت 

درخواست ها در صورت لزوم انجام شده است.
ذنوبی خاطرنشــان کرد: از این پس مددجویان می توانند برای دریافت 
کمک هزینه تحصیلی، کمــک هزینه ازدواج و تأمیــن لوازم ضروری 

زندگی، درخواست خود را در دفاتر پیشخوان دولت ثبت کنند.
وی اضافه کــرد: همچنین امکان ثبت درخواســت احداث مســکن، 
درخواست تعمیر مسکن، درخواست خرید مسکن و درخواست احداث 

فضای جانبی در دفاتر پیشخوان دولت فراهم شده است.
رئیس مرکز توســعه فناوری اطلاعات، امنیت و هوشمندسازی کمیته 
امداد اظهار کرد: درخواست دریافت اجاره و ودیعه مسکن، درخواست 
معافیت و انتقال مددجوی ســرباز از دیگر مواردی است که ثبت آنها در 

دفاتر پیشخوان دولت ممکن شده است.

مدیرعامل شرکت ارتباط مشترک تهران اعلام کرد
تهران دارای ۷۸۰۰ دکل مخابراتی

مدیرعامل شرکت ارتباط مشترک شهر شــهرداری تهران گفت: برای 
پنج هزار دکل مخابراتــی در پایتخت مجوز صادر شــده و هزار و ۲۰۰ 
دکل نیز حکم مــاده ۱۰۰ دریافــت کرده اند که این احــکام به زودی 

عملیاتی می شود.
 محمد ابراهیم دریغ در این باره بیان کرد: براســاس محاسبات صورت 
گرفته هفت هزار و ۸۰۰ دکل و ســایت مخابراتی در سطح شهر تهران 

وجود دارد.
وی همچنین تصریح کــرد: مابقی دکل ها نیز باید مورد بررســی قرار 
بگیرد تا دکل های بدون مجوز نیز در صورت احراز شرایط بتوانند مجوز 
بگیرند و یا اگر حکم ماده ۱۰۰ دریافت کردند، جابجا شــوند. احتمالاً 

تجمیعی بین اپراتورها جهت دریافت مجوز صورت خواهد گرفت.
دریغ با بیان اینکه در سال جاری ۲ ســایت مخابراتی جمع آوری شده 
اســت، یادآور شــد: دکل های غیرمجازی که مورد شناسایی و بررسی 
قرار می گیرد، بلافاصلــه پس از برگزاری کارگــروه مربوطه در نامه ای 
به شــهرداری منطقــه معرفی می شــوند. شــهرداری مناطق متولی 
جمع آوری دکل ها هســتند و ما ایــن موضوع را به تمــام مناطق ابلاغ 
کرده ایم.وی با اعلام اینکه امسال سایت اختیاریه و مینی سیتی توسط 
شرکت ارتباط مشترک شهر جمع آوری شده است، خاطرنشان کرد: با 
حمایت هایی که از سوی شــهرداری صورت خواهد گرفت، جمع آوری 
تسریع خواهد شــد.دریغ با تأکید بر اینکه بزرگترین مشکلی که وجود 
دارد این است که بســیاری از دکل ها نمی توانند مجوز دریافت کنند، 
گفت: ســازمان تنظیم مقررات ۲۳ ســازمان را معرفی کرده که پروانه 
بهره بــرداری از دکل دارند. شــرکت های خصوصی هریــک روی بام 

ساختمان های خود دکلی نصب می کنند.

دیوار

معاون مالی و اقتصاد شــهری شهرداری تهران، یکی از 
دستاوردهای ســفر به چین را توسعه زیرساخت های 

شهری در کلان شهر تهران عنوان کرد.
 لطــف الله فروزنــده معاون مالــی و اقتصاد شــهری 
شــهرداری تهران، ضمن تبریک دهــه مبارک فجر و 
سالروز شکوهمند پیروزی انقلاب اسلامی، در تشریح 
دستاوردهای سفر تیم مدیریت شهری به چین گفت: 
افزایش ســطح خدمات به ویژه در حــوزه حمل و نقل 
عمومــی، مهم ترین رویکرد مدیریت شــهری و هدف 
گذاری اصلی، با مدیریــت دکتر زاکانــی و منطبق با 
سیاســت گذاری شــورای شــهر بود که خوشبختانه 
بر همین اســاس، مطابق با ظرفیت کشــور، در جهت 
توســعه خطوط مترو و ایســتگاه های خــط ۶ و غیره 

تلاش های خوبی در این دو سال انجام شد.
وی با اشــاره به بهره مندی بیــش از پیش از 
تکنولوژی روز در راســتای توســعه شبکه 
حمل و نقــل عمومی و اســتفاده از ظرفیت 
جذب ســرمایه گــذاری خارجــی در این 
خصوص افزود: رویکرد اصلی ما اســتفاده از 
ظرفیت های تکنیکــی و در عین حال مالی 

کشور چین بود، زیرا سیاست اصلی دولت این است که 
تعامل با دولت چین و دولت های همسایه بیش از پیش 
افزایش پیدا کنــد؛ بر همین اســاس اولین گام، بحث 
فاینانس ۹۶۰ واگن بود که از ســال ۹۵ بر زمین مانده 

بود نیز انجام شد.
فروزنده با اشــاره به همکاری دولــت در این خصوص 

اظهار داشت: خوشــبختانه فاینانس ۲۰ در 
صد انجام شــد و مابقی نیز در مرحله فرآیند 
می باشــد و در حال حاضر با راه اندازی خط 
تولیــد؛ امیدواریم با زمانبندی انجام شــده 
شاهد اســتفاده مردم عزیز از اولین ناوگان 
حمل و نقل عمومی باشیم؛ افزایش ظرفیت 
واگن های متــرو، افزایش ســرعت قطارها 
و ســرعت جابه جایی شهروندان در ســفرهای درون 

شهری مهم ترین رویکرد این اقدام بود.
معاون مالی و اقتصاد شــهری شهرداری تهران با اشاره 
به شناســایی ظرفیت ها، جهت برقی ســازی ناوگان 
حمل و نقل عمومی شــهر تهران بیان کرد: بی تردید 
اولیــن گام این اقدام ارزشــمند اثر مهمــی در جهت 

کاهش آلودگی و تسهیل ترافیک خواهد داشت.
فروزنده با اشاره به انعقاد قرار داد ۲۵۰۰ اتوبوس برقی 
تصریح کرد: اولین اقدام قابل توجه در این زمینه توافق 
با یکی از شرکت های چینی بود که بتوانیم منابع مالی 
را تأمین کنیم؛ انتقال تکنولوژی در تمام تفاهم نامه ها 
اولویت مهمی داشــت که در همین راســتا در سه گام 

تفاهم شدند واردات، دانش فنی هم منتقل شود.
وی افزود: انعقــاد قرارداد ۲۵۰۰ اتوبــوس برقی ۱۲) 
متری(، ۲۷۵۰۰ هزار تاکســی انرژی نو، ۱۰ هزار ون و 
مینی بوس و ۱۵۰ هزار موتور سیکلت برقی نیز از دیگر 
دستاوردهای این ســفر بود، که امیدوارم به امید خدا 
بتوانیم این محموله ها را هرچه ســریع تر وارد کشــور 

شود.

شهرداری

خریدار  رییس قوه قضاییه عواملی که در 
اعطای ارفاقات قانونی بــه محکومان واجد 

شرایط مؤثر است، را تشریح کرد.
حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای 
رئیس قــوه قضائیه، همزمان با ایام جشــن 
پیروزی انقلاب اســلامی، ضمن سرکشی 
از زندان مرکزی اصفهان، در مراسم آزادی 
زندانیان و محکومان واجد شــرایط در این 

ندامتگاه، شرکت کرد.
در مراســم فوق الذکر، به مناســبت اعیاد 
رجبیه و شــعبانیه و همچنیــن یوم الله ۲۲ 
بهمن، مقدمــات آزادی هــزار و ۲۵۵ نفر 
از زندانیــان و محکومان واجد شــرایط در 
زندان های اســتان اصفهان، فراهم شــد. 
عمده این زندانیــان از محکومــان مالی و 

جرایم غیر عمد بودند.
شــایان ذکر اســت کــه در دوره تحول و 
تعالی، مقوله ی اعطای تسهیلات ارفاقی به 
زندانیان و محکومان واجد شــرایط با قوت 
بیشتری در دســتور کار عدلیه است؛ البته 
همانطور کــه رئیس قوه قضائیــه به کرّات 
تاکید کرده اســت، این ارفاقات شامل حال 
محکومین جرایم خشن و سارقین سابقه دار 
و تهدیدکنندگان امنیــت فیزیکی و روانی 

مردم نمی شود.
حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای 
طی سخنانی در مراسم آزادسازی زندانیان 
واجد شــرایط از زندان های استان اصفهان، 
ضمن تبریک فرارســیدن مــاه پرفضیلت 
شــعبان و یوم الله ۲۲ بهمن، اظهــار کرد: 
آرزو دارم روزی فرا برسد که ما اصلًا زندانی 
نداشــته باشــیم؛ همه افراد دچــار لغزش 
می شــوند، مهم آن اســت که این لغزش ها 
تکرار نشــوند و فرد خطاکار درصدد جبران 

برآید.
رئیس قوه قضائیه در ادامه با اشاره به عواملی 
که در اعطای ارفاقــات قانونی به محکومان 
واجد شرایط مؤثر اســت، گفت: زندانیان و 
محکومانی کــه واجدِ شــرایطِ بهره مندی 
از ارفاقات قانونی هســتند، بــرای اینکه در 
شــمول این قبیل ارفاقات قرار بگیرند باید 
چند نکته را مدنظر داشــته باشند؛ نخست 
آنکه در ظواهر امر به اثبات برســانند که از 
کرده خود پشــیمان و نادم هستند و قصد 
جبــران دارنــد؛ دوم آنکه، ضوابــط زندان 
را رعایت کنند و در داخــل زندان منضبط 
باشــند و با ســایر زندانیــان و زندانبانان و 
مراجعان به زندان، رفتار صحیحی داشــته 

باشــند؛ ســوم آنکه، در هنگام عزیمت به 
مرخصی، از مبادرت به هرگونه تخلف و جرم 
پرهیز کننــد و در موعد مقــرر از مرخصی 
به زنــدان بازگردنــد و در در طــول دوران 
مرخصی، در اجتماع و خانواده رفتار خوب و 

پسندیده ای داشته باشند.
رئیس دســتگاه قضــا گفــت: زندانیان از 
اتــلاف وقت خــود بپرهیزنــد و در داخل 
زندان از اوقاتی که دارند برای حرفه آموزی 
و ارتقا شــغلی و یا ادامه تحصیل و افزایش 
معلومات، اســتفاده کنند و در کلاس های 
آموزشی زندان شرکت کنند؛ حرفه آموزی 
و اشــتغال زندانیــان، قطعاً بــرای خود و 
خانواده شان، کمک حال اســت. از سویی 

دیگر، من متوجه شدم که در زندان مرکزی 
اصفهان، قُراء خوبی حضور دارند و زندانیان 
این ندامتگاه با قرآن انُس پیدا کرده اند؛ این 
امر بســیار اثربخش و پربرکت است و باید 

تقویت شود.
رئیــس عدلیه بیــان داشــت: زندانیان در 
ندامتگاه ها از فرصت و بســتر موجود برای 
اصلاح رفتار و بازاجتماعی شدن خود بهره 
بگیرند و از همنشینی با افراد شیطان صفت 
و بدکردار که قصد اصــلاح ندارند، اجتناب 
کنند و پیوســته به فکر خانواده و نزدیکان 

خود در بیرون از زندان باشند.
قاضی القضات تصریح کرد: ما در طول سال 
به مناســبت های مختلف، چند نوبت عفو 

زندانیان واجد شــرایط را داریم؛ از ســویی 
دیگر ســایر ارفاقات قانونی نظیــر آزادی 
مشــروط و تعلیق مجــازات را نیــز داریم؛ 
بنابراین شــما زندانیانِ واجد شرایط از این 
فرصت ها اســتفاده کنید و این امر همانطور 
که تاکید کردم، به نوع رفتار شــما در داخل 

زندان بستگی دارد.
رئیس قوه قضائیه خاطرنشــان کرد: البته 
مجدداً تاکید می کنــم که محکومان جرایم 
خشن و سارقین سابقه دار و تهدیدکنندگان 
امنیت فیزیکــی و روانی مــردم از ارفاقات 

قانونی بهره مند نمی شوند.
حجت الاســلام والمســلمین »جعفری« 
رئیس کل دادگســتری اســتان اصفهان 
نیز طــی ســخنانی در این مراســم اظهار 
کــرد: تمام هــمّ و غــم و جهت گیری ها و 
برنامه ریزی هــای ما در راســتای تحقق 
منویات رئیس قوه قضائیه در اجرای ســند 
تحول قضائی بــه ویژه در حــوزه کاهش 
جمعیت کیفری اســت و از همیــن رو، از 
ابتدای ســال جــاری تاکنون در اســتان 
اصفهان بالغ بر ۵ هزار نفر کاهش جمعیت 

کیفری داشته ایم.
وی همچنیــن از افزایــش ۷۰ درصــدی 
دادرسی الکترونیک در استان اصفهان طی 

سال جاری، نسبت به سال ۱۴۰۱ خبر داد.
رئیــس قوه قضائیــه در جریان سرکشــی 
از زنــدان مرکــزی اصفهان، از نمایشــگاه 
کشــفیات این زندان در حوزه مواد مخدر، 
اشــیا ممنوعه و مســروقه، بازدید به عمل 
آورد و توصیه هایی تخصصــی را خطاب به 
مسئولان این زندان برای جلوگیری از ورود 
مواد مخدر و اشیای ممنوعه به داخل زندان 

مطرح کرد.

مهتاب چابوک  وزیر علــوم، تحقیقات و 
فناوری گفــت: راه اندازی ســامانه جریان 
اقتصادهای نوین را دستور کار قرار داده ایم 
تا واردات محصولات فناورانــه تولیدی در 

کشور ممنوع شود.
 به نقل از وزارت علوم، محمدعلی زلفی گل 
وزیر علــوم، تحقیقات و فنــاوری در برنامه 
زنده تلویزیونی اظهار کرد: کلید پیشــرفت 

کشور علم، فناوری و نوآوری است.
وزیر علــوم در ایــن برنامه گفــت: قبل از 
پیروزی انقلاب اسلامی دارای ۲۴ دانشگاه 
در سطح کشــور بوده ایم، اما در حال حاضر 
۲۴۴ دانشــگاه داریم و به این معناست که 
دانشگاه ها ۹ برابر شــده است.وی ادامه داد: 
قبل از انقلاب اســلامی ۱۶۰ هزار دانشجو 
در کشــور تحصیل می کردند و هم اکنون ۳ 
میلیون و ۳۰۰ هزار دانشجو داریم که تعداد 
دانشجویان در مقاطعی به ۴ میلیون و ۵۰۰ 
هزار نفر هم می رســد. تعداد دانشــجویان 
دختر در آن زمــان کمتر از ۱۰ هــزار نفر و 
اکنون یک میلیــون و ۵۰۰ هزار نفر و تعداد 
اعضای هیئت علمی تمام وقت ۱۰ هزار نفر 
و اکنون ۹۰ هزار نفر اســت، یعنی بیش از ۸ 
برابر و تعداد اعضــای هیئت علمی خانم در 

این مدت بیش از ۳۰ برابر شده است.

جمهوری اسلامی بن سازه خود را بر 
اساس علم و فناوری قرار داد

زلفــی گل تصریح کــرد: قبــل از پیروزی 
انقلاب اســلامی به هیچ عنوان پارک علم 
و فناوری در کشــور نداشــتیم، اما پس از 
انقلاب اســلامی این آمار به ۵۴ پارک علم 
و فناوری رســید و همه این آمارها نشــان 
می دهد که جمهوری اســلامی بن ســازه 
خود را بر اســاس علم و فناوری قرار داده و 
ســرمایه گذاری ویژه ای در این زمینه انجام 

داده است.

استقرار 54 پارک علم و فناوری 
در کشور

وزیر علوم اضافــه کرد: اکنــون ۵۴ پارک 

علم و فناوری و بیش از ۲۵۰ مرکز رشــد در 
کشــور داریم، با توجه به اینکه وزارت علوم 
مسئول توسعه علم، تحقیقات و فناوری در 
کشور اســت بخش فناوری در وزارت علوم 
پیش از این کمرنگ تر از بقیه بخش ها دیده 
شده بود در صورتی که هدف از تولید علم و 
پژوهش در کشــور خلق ثروت و سرمایه از 

دانش است.
زلفی گل با بیــان اینکه معاونــت فناوری 
در وزارت علوم به شــکل ویــژه و تخصصی 
مدیریت پارک ها و مراکز رشــد را برعهده 
دارد؛ تاکید کرد: پیش از این توسط معاونت 
پژوهش وزارت علوم انجام می شــد. با این 
اقدام توجه ویژه ای به بحث نیازمحورکردن 
پژوهش و تحقیقات و هســته های فناور و 
زایش و رویش شرکت های دانش بنیان شد.

وزارت علوم وظیفه زایش و رویش 
هسته های فناور را برعهده دارد

وی مــوازی کاری این معاونــت در وزارت 
علوم را با معاونت علمــی، فناوری و اقتصاد 
دانش بنیان ریاســت جمهــوری رد کرد و 
ادامــه داد: این دو معاونــت مکمل یکدیگر 
هستند، وزارت علوم وظیفه زایش و رویش 
هسته های فناور و شــرکت های دانش پایه 
را برعهده دارد و پــس از آن معاونت علمی 
و فناوری ریاست جمهوری با اعطای مجوز 
دانش بنیانی یا با تسهیلات صندوق نوآوری 
و شکوفایی و دیگر تسهیلات منجر به رشد 

این شرکت ها می شوند. 
شــرکت های دانش بنیان به صورت کلی تا 
سطح آمادگی فناوری ۵ و ۶ در وزارت علوم 
و پارک هــای علم و فناوری و بعد تا ســطح 
آمادگی ۹ مورد حمایت معاونت علمی قرار 

خواهند گرفت.
وی افزود: اگر حاکمیت جمهوری اسلامی 
ایران بخواهد پیشرفت همه جانبه کشور را 
رقم بزند که یقیناً جزو اهدافش است و مقام 
معظم رهبری هم در قالب فرمایش هایشان 
توجه خاصی بــه نخبگان، علــم، فناوری و 
مرجعیت علمی داشــته اند، راهی جز توجه 

به جامعه دانشگاهی ندارد، تمام این عوامل 
نشان دهنده این اســت که کلان کشور باور 
دارد که پیشرفت کشور روی علم و فناوری 
رقم می خورد به همین علــت در این زمینه 
ســرمایه گذاری های خوب و جدی شــده 

است.

پرتاب موجود زنده به فضا دستاورد 
انقلاب اسلامی است

زلفی گل تصریح کرد: قبل از پیروزی انقلاب 
اســلامی برای درمان بیماران از پزشــکان 
فیلیپینی و بنگلادشــی در کشور خودمان 
کمــک می گرفتیــم، اما اکنــون به همت 
دانشمندان و خانواده فرهیخته دانشگاهی 
نه تنها در کشور پزشــک تربیت می کنیم، 
بلکه موجود زنده و ماهواره بــه فضا پرتاب 
می کنیــم که ایــن مهم از دســتاوردهای 

انقلاب اسلامی است.

قطع بند ناف اقتصادی کشور از خام 
فروشی با اعتماد به دانشگاهیان 

مقدور است
وزیر علوم بــا بیــان اینکــه در بحث های 
مختلف پتروشــیمی، نفت، معادن و … از 
خام فروشی ممانعت کرده ایم و این موضوع 
هنوز رضایــت کننده نیســت؛ تاکید کرد: 
اکنــون نیازهای کشــور را در داخل تأمین 
می کنیم و حتی صادرات هم انجام می دهیم 
و در تلاش هستیم تا بند ناف اقتصادی را از 
خام فروشی قطع کنیم که تحقق این امر با 

اعتماد به دانشگاهیان مقدور است.

لزوم افزایش سهم اعتبار آموزش 
عالی برای تحقق خلق ثروت

زلفی گل اضافه کرد: تمام پیشــرفت های 
کشــور را دانشــمندان و فارغ التحصیلان 
دانشــگاهی رقم زده اند، اما بنده اعتقادی 
دارم که چرا ســهم اعتبار آمــوزش عالی از 
ســهم اعتبار کشور کمتر اســت؟ وقتی که 
کشورها بر اساس پیچیدگی های اقتصادی 
درجه بندی می شــوند و ما هم می خواهیم 

خلق ثــروت داشــته باشــیم و بــه دنبال 
افزایــش رتبــه کشــور در پیچیدگی های 
اقتصادی هستیم باید ســهم آموزش عالی 
را از ســهم بودجه عمومی کشور ارتقا دهیم 
تا دانشــگاه ها به آزمایشــگاه های مجهز و 

امکانات بروز دست پیدا کنند.

منافع صنایع را با کارورزی 
دانشجویان گره بزنیم

وزیر علوم با بیان اینکه باید دانشــجویان را 
برای مهارت محــوری در صنایع مختلف و 
دستگاه های اجرایی کشــور پذیرا باشیم، 
تاکید کرد: باید منافــع صنایع خصوصی با 
کارورزی دانشجویان گره بخورد. خبرخوب 
این است که به لطف دولت، سازمان برنامه 
و بودجه و مجلس شــورای اسلامی احکام 
ویژه ای برای آموزش عالی کشــور در برنامه 
هفتم توسعه لحاظ شده است که در صورت 
اجرایی شــدن اقدامات مبارکی برای آینده 
آموزش عالی رقم خواهد خورد که تصویب 

احکام آرزوی ما بود.

15 درصد از اعتبارات هر دانشگاه به 
پژوهش اختصاص می یابد

زلفــی گل در پاســخ به این ســوال که چه 
احکام ویــژه ای برای آموزش عالی کشــور 
در برنامــه هفتــم توســعه رقــم خورده 
اســت؟ گفت: اقدام اول این بود که صنایع 

خصوصی، دولتی و دستگاه های اجرایی باید 
دانشــجویان را جهت مهارت محور کردن 
آموزش به کار بگیرند. اقدام دوم این اســت 
که جهت نیاز محور کــردن پژوهش وزارت 
خانه های علوم و بهداشت باید برنامه جامع 
پژوهانه بنویسند تا سازمان برنامه و بودجه 
معادل ۱۵ درصد از اعتبارات پژوهشــی و ۵ 
درصد از اعتبارات فرهنگی کل دانشــگاه ها 

را به دانشگاهیان اختصاص دهد.

افتتاح پارک علم و فناوری بین المللی 
ایران

وزیر علوم اضافه کرد: اقدام ســوم افزایش 
خوابگاه های متاهلی جهت حمایت از قانون 
جوانی جمعیت و حمایت از خانواده اســت 
و اقدام چهارم افتتاح پــارک علم و فناوری 
بین المللی ایران در ســازمان پژوهش های 
علمی و صنعتی اســت که بــه زودی اتفاق 

خواهد افتاد.

وارد محصولات تولید شده در کشور 
ممنوع می شود

وزیر علوم تاکید کرد: اقدام پنجم، راه اندازی 
ســامانه جریان اقتصادهای نوین است که 
در راســتای آن شــرکت های دانش بنیان 
محصولات فناورانه خود را به آن وارد کنند 
تا محصولاتی که در کشــور تولید می شوند 

واردتشان را ممنوع کنیم.

توسعه زیرساخت های شهری، دستاورد سفر به چین
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آرش دادگر با »الف مثله عبد« به صحنه می آید
آرش دادگر قصد دارد در جدیدترین تجربه تئاتری خود، نمایش »الف 

مثله عبد« را در پردیس تئاتر شهرزاد روی صحنه ببرد.
 به نقل از روابط عمومی انمایش، آرش دادگر نمایش »الف مثله عبده« 
نوشته مهدی تاج الدین را اسفند ســال جاری در پردیس تئاتر شهرزاد 
اجرا خواهد کرد.احســان حاجی پور مجری طرح این نمایش است که 
با همکاری مرکز وکلا، کارشناســان رســمی و مشــاوران خانواده قوه 
قضایه تولید شده است بر اساس یک داستان واقعی و پرونده ای جنایی 
توسط مهدی تاج الدین نوشته شده و بازیگرانی مانند بهرام ابراهیمی، 
فرید قبادی، صدف اسپهبدی، حســین پورکریمی و الیکا ناصری و ندا 

حبیبی در آن به ایفای نقش خواهند پرداخت.
این نمایش قرار اســت اواخر بهمن و پس از دریافت مجوزهای لازم در 

سالن شماره یک پردیس تئاتر شهرزاد روی صحنه برود.

»شکافتن کام ماهی« در تئاتر شهر
نمایش »شکافتن کام ماهی« به نویســندگی بابک پرهام و کارگردانی 
ســمن قناد از ۱۸ بهمن در کارگاه نمایش مجموعه تئاتر شــهر روی 
صحنه رفته و اجرای آن تا ۴ اســفند ادامه دارد.به نقل از روابط عمومی 
نمایش، سمن قناد در ســومین تجربه کارگردانی، نمایشی رئالیستی 
را روی صحنه برده اســت، روایتی از چالش های یــک زوج که زندگی 
مشترک شان را در حال فروپاشی می بینند و تلاش می کنند تا از بحران 
عبور کنند.»شکافتن کام ماهی« با بازی ســمن قناد و حسین جاهد و 
تهیه کنندگی مجید قناد ۴ تا اســفند، هر شب ســاعت ۱۹ در کارگاه 

نمایش مجموعه تئاتر شهر روی صحنه می رود.
از دیگر عوامل ایــن نمایش می توان به مجری طرح: آیدین کشــاورز، 
مدیر هنری: حسام الدینی فروتن، دستیار کارگردان و برنامه ریز: ستیا 
دلشاد، دســتیار مدیر هنری: مهزاد بهرامی، آهنگســاز: دانیال نوری 
مقدم، طراح نــور: رضا خضرایی، طــراح گریم: وحید شــیرزاد، طراح 
ســاخت جلوه های ویژه: مجید حیدری، دســتیار: امیرمحمد زارعی، 
اپراتور نور: نریمان ماهد، مدیر صحنه: علی فراهانی، دســتیار صحنه: 
آرش مرادفر و نگین صالح ریاحی، عکاس: حسام الدین فروتن، ساخت 
تیزر: علی ذوالفقاری و مهزاد بهرامی، تولیــد محتوا: مهدی تمهیدی، 
روابط عمومی: گروه رعنا )روابط عمومی نمایش ایران( و مشاور رسانه: 

مطهره کشاورز محمدیان اشاره کرد.

 از دست رفتن فرصت همگرایی
برای تولید اثر باید به نوجوان نزدیک شد

عضو شــورای انتخاب بخش تئاتر نوجوان بیست و هشتمین جشنواره 
بین المللی تئاتر کودک و نوجوان یادآور شــد در تولیــد اثر باید فاصله 

خودمان را با کودکان و نوجوانان کوتاه تر کنیم.

حمید گلی عضو شورای انتخاب بخش تئاتر نوجوان بیست و هشتمین 
جشــنواره بین المللی تئاتر کودک و نوجوان با اشاره به اینکه جشنواره 
یک عنصر مهم و جریان ساز برای گروه ها به حساب می آید، گفت: یکی 
از فاکتورهای مهم در ارتبــاط با تولید اثر برای کودکان این اســت که 
فاصله خودمان را با کودکان و نوجوانان کوتاه تر کنیم و به آنها نزدیک تر 
شویم تا اثری که تولید می شود قدری منطبق به کسانی باشد که در این 
زمان زندگی می کنند.وی افزود: هنرمندی که امــروز یک اثر را تولید 
می کند در زمانی دورتر ایده اش را شکل داده است و امکان دارد با زاویه 
ای دیگر دنیا را نگاه کند اما بچه ها درگیر اکنون زمان خود هســتند و 

این موضوع برای تولید یک اثر برای بچه ها بسیار مورد اهمیت است.
گلی درباره کیفیت آثاری که به دبیرخانه ارســال شده بودند، توضیح 
داد: برخی آثار کیفیت خوبی داشتند اما متاسفانه اتفاقی که در ارسال 
برخی آثار به دبیرخانه افتاد حضور آثار نامرتبــط بود که صرفا به دلیل 
اینکه در مدارس اجرا شــده بودند از نظر کارگــردان جزو آثار کودک و 

نوجوان محسوب می شدند.
وی اضافه کرد: یکی دیگر از اشــتباهات برخی هنرمندان در تولید آثار 
این بود که موضوعاتی از گذشته دور مطرح می کردند که کودک امروز 
آشنایی با آنها نداشت و باید پیش فرض هایی برای او مطرح می شد. مثلا 
اگر اثر درباره دوره قاجار اســت و می خواهیم نمایشی با دکور و پوشش 
آن دوره کار کنیم باید به نوعی مخاطب با روند کلی کار آشــنا شــود تا 
کودک با آن ارتباط برقرار کند. بچه ها باید بدانند این کاراکترهای چه 

شکلی هستند و چرا اینگونه روایت می شوند.
این هنرمند فعال تئاتر کودک و نوجوان یادآور شــد: یکی از موضوعات 
مهمی که در جشــنواره باید مدنظر قرار گیرد این است که هنرمندان 
پس از اجرای اثرشــان به شهرشــان بــر می گردند و فرصــت وفاق، 
گردهمایی، نقد و بررسی و حضور در کلاس های پیرامون جشنواره را از 
دست می دهند این موضوع به نظرم روند توسعه و رشد را ابتر می کند. 
امیدوارم تمهیداتی اندیشیده شــود تا گروه هایی که به جشنواره می 
آیند کارهای همدیگر را ببنند و در کارگاه های متفاوت حاضر شوند تا 

تعامل و تبادل اطلاعات باعث رشد کمی و کیفی آثار شود.
بیست و هشتمین جشــنواره بین المللی تئاتر کودک و نوجوان با شعار 
»تئاتر، تمرین ناب زندگی« و با هدف تقویت همدلی و همراهی، رشــد 
آگاهی و اعتماد به نفس فرزندان ایران زمین از طریق نمایش، به دبیری 
امیر مشهدی عباس، اسفند ماه ســال ۱۴۰۲ در شهر تاریخی اردکان 

یزد برگزار می شود.

به آهنگسازی علیرضا خشتی
ودی آهنگ جدید منتشر می کند شمس لنگر

تازه ترین اثر موســیقایی محمد شمس لنگرودی شــاعر و خواننده با 
آهنگسازی علیرضا خشتی به زودی پیش روی مخاطبان قرار می گیرد.

آهنگ جدید شــمس لنگرودی با موســیقی علیرضا خشــتی منتشر 
خواهد شد. این شــاعر شناخته شــده در جدیدترین اثر خود همکاری 

متفاوتی با علیرضا خشتی به عنوان آهنگساز و نوازنده داشته است.
این قطعه با نــام »بیراهه نزدیک« به زودی منتشــر می شــود و فصل 
جدیدی در فعالیت های شخصی شــمس لنگرودی خواهد بود. محمد 
شــمس لنگرودی در چهار دهه اخیــر کتاب های شــهر متعددی از 

سروده های خود را منتشر کرده است.
وی در ایــن ســال ها چند اثر هــم با صدای خود منتشــر کــرده، اما 

فعالیت های او این حوزه و همراه با موسیقی مستمر نبوده است.
شــنیده ها حکایت از آن دارد که او قصد دارد در زمینه ارائه اشــعارش 

همراه با موسیقی فعالیت جدی تری داشته باشد.
علیرضا خشتی هم در این ســال ها به عنوان آهنگســاز و نوازنده پیانو 
با هنرمندان مختلفی همکاری داشــته اســت و چنــد قطعه بی کلام 
شخصی را هم منتشر کرده است.این آهنگســاز در زمینه تولید قطعه 
جدید شمس لنگرودی با امید اصغری به عنوان صدابردار و میکس من 

همکاری داشته است.

قاب

وزیر فرهنگ و ارشــاد اســلامی همزمان با آغاز سی و 
نهمین جشنواره بین المللی موســیقی فجر در پیامی 
هنر موسیقی را منشــوری پایدار و وحدت بخش طی 

دوران پیروزی انقلاب اسلامی توصیف کرد.
 به نقل از مرکز روابط عمومی وزارت فرهنگ و ارشــاد 
اسلامی، محمد مهدی اسماعیلی وزیر فرهنگ و ارشاد 
اسلامی در آســتانه آغاز ســی و نهمین جشنواره بین 

المللی موسیقی فجر پیامی را منتشر کرد.
در پیام محمد مهدی اسماعیلی آمده است:

»موســیقی یک رسانه اســت؛ رســانه ای پویا، فهیم 
و برآمــده از ضمیرهــای بیدار کــه در دوران پیروزی 
شکوهمند انقلاب اســلامی همزمان با خیزش عظیم 
مردم در مبارزه با ظلم و اســتکبار، بــرای بیان هویت 

فطرت خواه ایــن انقلاب از منظــر محتوا و 
مضمون بــه زبان هنر نقشــی غیرقابل انکار 
در میان اقشــار گوناگون جامعۀ ایرانی با سر 

دادن ندای عدالت خواهی ایفا کرد.
واکاوی دربارۀ فرهنگ و هنر جوامع مختلف 
از آن جهت اهمیت دارد که می توان از رهگذر 
آن به خاســتگاه روشــن عقاید، تفکرات و 

آرمان هــای هر ملت پی بــرد و بی شــک از مهم ترینِ 
این مؤلفه ها در جامعه ایرانی، هنر موســیقی است که 
توانست وحدت و همبســتگی را با نواهای ماندگار آن 
دوران به منشــوری پایــدار برای دعوت انســان های 
پاک سیرت به ارزش ها، امیدواری ها و نگاه های سازنده 
اجتماعی در قالــب همدلی تبدیل کنــد؛ به گونه ای 

که هنوز پس از گذشــت چهــار دهه، مردم 
عزیزمــان نجواگر و زمزمه گر آن هســتند و 

گرد خاموشی بر آن آواها نخواهد نشست.
اینک جشــنواره بین المللی موســیقی فجر 
در سی و نهمین ســال حیات خود، به عنوان 
بزرگترین آوردگاه موسیقایی کشور در دهه 
مبارک فجر، با همراهی گســترده و پرشور 
هنرمندان شریف خود از سراسر کشور به صورت ملی و 
با حضور گروه های بین المللی تلاش کرده است ضمن 
روایتگری پیام انقلاب اســلامی و ایجاد فضای نشاط 
و امید برای تمامی ســطوح جامعه به منظور توســعۀ 
عدالت فرهنگــی، ظرفیت های این هنر ارزشــمند را 
در راســتای بازخوانی مؤلفه های دیپلماسی فرهنگی 

کشور و سیاســت گذاری های کلان وزارت فرهنگ و 
ارشاد اسلامی در این عرصه به نمایش بگذارد.

اینجانب ضمــن تقدیر از همراهــی و هم فکری های 
منجر به برگزاری مناســب این رویداد مهم هنری با 
حضور شورای سیاســت گذاری، هیئت های انتخاب، 
داوری و عوامــل اجرایــی در معاونت امــور هنری، 
دفتر موســیقی، ادارات کل فرهنگ و ارشاد اسلامی 
اســتان ها، انجمن موســیقی ایران و بنیــاد رودکی، 
به ویژه دبیــر محترم، از مشــارکت های ارزشــمند 
صاحب نظران و اهالی گرانقدر موسیقی برای ارتقای 
ســطح کیفی این جشــنواره صمیمانه سپاس گزارم 
و امیــدوارم در ســال های آتــی نیز رونــد تحولات 

تأثیرگذار این جشنواره امتداد یابد.«

مــارک رافلــو در مراســم اهــدای جوایــز انجمن 
کارگردان های آمریکا، خواســتار آتش بــس پایدار به 

جای بمباران مداوم، در غزه شد.
به نقــل از ددلاین، مارک رافلو خواســتار آتش بس در 

بمباران فلسطینی ها در غزه شد.
وی شنبه شب در حالی در مراسم اهدای جوایز انجمن 
کارگردان های آمریکا حضور پیدا کرد که روی یقه اش 
نشانه »نیلوفرهای صلح و هنرمندان برای آتش بس« را 
زده بود.وی در مصاحبه ای با ددلاین گفت هنرمندان 

خواســتار آتش بس دایمی در غزه هســتند. رافلو در 
ادامه گفت: ۲۷ هزار فلسطینی کشــته شده اند، پس 
این بمباران اثر ندارد، ما که راه خود را به ســوی صلح 
بمباران نمی کنیم. تنها چیزی که باید گفت این است 
که فرصت دادن به آتش بس چه اشــکالی دارد؟ ما در 
حال حاضر یک میلیــون پناهنده در مرز رفح داریم که 
در انتظار موج بمباران دیگری هستند، در حالی که در 
حال حاضر ۴۰۰ هزار نفر از گرسنگی در آستانه مرگ 
هســتند و اجازه ورود هیچ کمک بشردوستانه ای برای 

ورود به آنجا داده نمی شود. بنابراین ما از رهبران جهان 
به ویژه بایدن می خواهیم به دنبــال آتش بس، آن هم 
یک آتش بس پایدار به جای بمباران مداوم، تشــدید 
خشــونت و آنچه که به زودی به یک جنگ منطقه ای 
تبدیل خواهد شد، باشــند. باید خواستار صلح باشیم 
وگرنــه خودمان هــم به جنــگ در منطقه کشــیده 
می شــویم.رافلو گفــت نمی خواهد در طول مراســم 
اهدای جوایز در این باره صحبتی بکند زیرا این شــب 

واقعاً شب یورگوس است.

این بازیگــر در این مراســم روی صحنــه، یورگوس 
لانتیموس کارگردان فیلم »بیچــارگان« را که خود از 
گروه بازیگرانش بود، به عنوان یکی از نامزدهای انجمن 
کارگردان ها برای دریافت جایزه امســال معرفی کرد. 
در این فیلم رافلو در نقش دانکن ودربرن نقش آفرینی 
می کند که یک شخصیت شــوخ است.رافلو به زودی با 
فیلم »میکی ۱۷« ســاخته جدید بونگ جون هو که با 
اقتبــاس از یک رمان علمی تخیلی بــه نام »میکی ۷« 

نوشته ادوارد اشتون ساخته شده، دیده خواهد شد.

وزیر

چهره

خریــدار  کارگــردان انیمیشــن کوتاه 
»گنجشــکک« گفت: چیزی که به واسطه 
نشان دادن »گنجشــکک« به افراد مختلف 
متوجه شــده ام، این اســت که اغلب مردم 
چیز زیادی از انیمیشــن کوتاه و کارکرد آن 

نمی دانند.
الهه فلاحیان، کارگردان انیمیشــن کوتاه 
»گنجشــکک« گفت: چیزی که به واسطه 
نشان دادن »گنجشــکک« به افراد مختلف 
متوجه شــده ام، این اســت که اغلب مردم 
چیز زیادی از انیمیشــن کوتاه و کارکرد آن 
نمی دانند. اغلب افرادی که »گنجشــکک« 
را دیدند، انتظار داشــتند که انیمیشن من 

کاری کودکانه و کاراکتر محور باشد.
وی دربــاره اینکــه چطــور وارد دنیــای 
انیمیشن شــده اســت، گفت: من در میبد 
متولد شــدم و زندگی می کنم. تا جایی که 
به خاطر دارم از ۶، ۷ ســالگی به هنر علاقه 
داشــتم و می خواســتم هنرمند بشوم. به 
همین دلیل تصمیم گرفتم در هنرســتان 
گرافیک بخوانم. رتبــه ام در کنکور هنر ۲۸ 
شد و رشته چاپ دانشــگاه هنر تهران قبول 
شــدم. برای کارشناسی ارشــد با سهمیه 
اســتعداد درخشــان و بدون آزمون رشته 
انیمیشــن را انتخاب کــردم و در مصاحبه، 
اساتید رشــته انیمیشن دانشــگاه هنر مرا 
در جمع انیمیشــنی ها پذیرفتند. اینگونه 
شــد که از مهرماه ۱۳۹۴ وارد دنیای جذاب 
انیمیشن شدم و تا به امروز همچنان در حال 
آشــنایی و یادگیری از این فضای بی نظیر 
هســتم.او درباره ســاخت این انیمیشــن 
توضیح داد: »گنجشکک« مربوط می شود 
به اولین تجربیــات و رویارویی من با جهان 
انیمیشــن، یعنی زمانی که  تــرم اول بودم 
و اســتاد من، خانم حسینی شــکیب برای 
واحد درســی »شــناخت فیلم های تصویر 
متحرک« از ما خواســتند که تکنیک های 
جدیدی برای ســاخت انیمیشــن امتحان 
کنیم. یــک روز که قلمو به دســت در حال 

نقاشــی با آبرنگ بودم، ناخودآگاه پرنده ای 
روی آیینه کشیدم و در آن لحظه این ایده به 
ذهنم رسید که برای ساخت یک انیمیشن 
کوتاه از پــس زمینه ای در آیینه اســتفاده 
کنم.فلاحیــان افزود: می خواســتم کاری 
فلســفی با ایده انعکاس تصویر آسمان و بام 
در آیینه بــا مفهوم زندگی و مرگ بســازم. 
بدین ترتیب »گنجشکک« آبی کاسه های 
ســفالی میبدی که برای من همیشــه پر از 
مفهوم بود، روی آسمانی نشست که در آینه 
دیده می شد. در حین ساخت و ایده پردازی 
دیدم که بدون کات و با حرکت آینه می توانم 
همه آن چیــزی را که می خواهم، نشــان 
دهم. بنابراین گنجشــککِ من از آســمان 
به زمین آمــد و نقش خود را درون کاســه 
سفید انداخت و ســپس پرید و رفت. اجرای 
کار »گنجشــکک«، جــدا از زمانــی که به 
ایدهپردازی آن گذشت، حدود ۶ ماه طول 

کشید و من به تنهایی انجامش دادم.

کارگردان انیمیشن »گنجشکک« در پاسخ 
به این سوال که ســاخت این اثر چه تاثیری 
روی مسیر هنری اش خواهد داشت، گفت: 
»گنجشــکک« اولین کار من است که آن 
را دلی ســاختم و هیچ وقت فکر نمی کردم 
روزی آدم های زیــادی آن را ببینند. وقتی 
اســتادم خانم ســارا خلیلی »گنجشکک« 
را دیدند، پیشــنهاد دادند که آن را به مرکز 
گســترش ســینمای مســتند، تجربی و 
پویانمایی ارئه دهم و با کمال ناباوری مرکز 

گسترش کار را پسندید.
او تاکید کرد: »گنجشکک« برای من آغازگر 
یک مسیر روشن بود، تا کم کم بفهمم واقعاً 
می خواهم از انیمیشن برای نشان دادن چه 
نوع مفاهیمی اســتفاده کنم. بدین واسطه 
متوجه شدم که همیشــه دوست داشته ام 
فارغ از اینکه به فــروش و یا جذاب بودن کار 
برای جشنواره ها و مســائل حاشیهای مثل 
شــهرت فکر کنم، بدون غلو و اســتفاده از 

جلوه های بصری چشــم نواز و خاص، درک 
و دریافت شــخصی ام از زندگی را با تصاویر 

ساده نشان دهم.
فلاحیان درباره اکران شــدن انیمیشــن 
در گــروه ســینمایی هنروتجربــه عنوان 
کرد: چیــزی که به واســطه نشــان دادن 
»گنجشــکک« به افراد مختلــف متوجه 
شده ام، این است که اغلب مردم چیز زیادی 
از انیمیشــن کوتاه و کارکرد آن نمی دانند. 
اغلب افرادی که »گنجشــکک« را دیدند، 
انتظار داشــتند کــه انیمیشــن من کاری 
کودکانه و کاراکتر محور باشــد، یعنی آن ها 
تصور نمی کردند که از انیمیشن بتوان برای 
ساخت کاری غیرمتعارف بهره برد و کار من 

برایشان یک چشم انداز جدید بود.
او ادامه داد: بنابراین واضح اســت که اکران 
انیمیشن های کوتاه که هر کدام صورت های 
متنوع و داستان های منحصربه فرد خود را 
دارند، موجب می شود تا مخاطبان این آثار، 

فارغ از پیش زمینه های ذهنی خود، از نگاه 
هنرمندان فیلمساز و انیماتورهای علاقمند 
به ساخت کار کوتاه، داستان ها و تجربه های 
متفاوتی را به تماشــا بنشینند. فکر می کنم 
انیمیشــن کوتاه را می شود در هر جایی، هر 
محفلی و با هر نوع نمایشــگری به نمایش 
گذاشــت و تنها چیزی که اهمیت دارد، نوع 
نگاه و علاقه آدم هایی است که در آن مکان 
برای دیدن کار کوتاه دور هم جمع می شوند. 
مخاطبانی که آمادگی روبه رو شــدن با هر 
نوع تصویر و محتوایی را دارند و می خواهند 
و می توانند که در مورد انیمیشن های کوتاه 
تأمل کنند و به راحتی درباره اش با دیگران 

به بحث و گفتگو بپردازند.
مجموعــه انیمیشــن های کوتــاه هنری 
»رویاهــای بیــداری« از روز چهارشــنبه 
۲۷ دی ماه هرروز در ســینماهای منتخب 
گروه ســینمایی »هنروتجربه« در تهران و 
روزهای چهارشنبه هر هفته در سینماهای 

شهرستان ها به نمایش در آمده است.
مجموعــه انیمیشــن های کوتــاه هنری 
»رویاهای بیداری« شــامل ۱۰ انیمیشن 
به نام هــای »آدم خانگی« بــه کارگردانی 
مرضیه ابرار پایدار، »جمشــید؛ مرثیه ای بر 
یک اسطوره« به کارگردانی معین صمدی، 
»داش آکل« به کارگردانــی هاجر مهرانی، 
»دشت گل های زرد« به کارگردانی حسین 
آقامحمدی، »قطعه تنهایی« به کارگردانی 
الهه قمیشی ، »کلنل« به کارگردانی پرستو 
کاردگر، »گنجشــکک« به کارگردانی الهه 
فلاحیــان، »نقطه« بــه کارگردانی محمد 
زارع ، »همیشــه گمشــده ای هســت« به 
کارگردانی مسعود صفری، »باغ پادشاه« به 

کارگردانی ایرج محمدی رزینی است.
آثاری کــه در ایــن مجموعه بــه نمایش 
درمی آیند در جشنواره های مختلف داخلی 
و خارجی شــرکت کرده و جوایز معتبری را 
کسب کرده اند. این بسته انیمیشن مناسب 

مخاطبان بالای ۱۲ سال است.

وزیر ارشاد به جشنواره موسیقی فجر پیام داد؛ بازخوانی مولفه های دیپلماسی فرهنگی کشور با زبان موسیقی

در مراسم انجمن کارگردان های آمریکا؛مارک رافلو خواستار آتش بس پایدار در غزه شد

جناح بندی سیاسی نداریم

فرهاد جم مجری مسابقه شبکه افق شد 
عطیه مــوذن  تهیــه کننده مســابقه 
»رخداد« با اشاره به شروع فصل جدید این 
برنامه از شبکه افق درباره حضور فرهاد جم 

در برنامه توضیحاتی ارایه داد.
میر وهاب الدین عالمی تهیه کننده مسابقه 
»رخــداد ۳« درباره ایــن برنامــه و تغییر 
مجری آن در فصل جدید بیان کرد: تاکنون 
۲ مجری مختلــف در مســابقه »رخداد« 
شــامل محمدرضا شــهبازی و محسن قره 
شیخ لو اجرای برنامه را برعهده داشتند و در 
حال حاضر هم فرهاد جــم به عنوان مجری 
برنامه مسابقه تلویزیونی »رخداد« در حال 

اجرای این برنامه است.
عالمی ادامــه داد: طبیعتــاً زمانی که گروه 
تولید برنامه ساز تغییر می کنند، تیم عوامل 
برنامه نیــز تغییراتی خواهند داشــت، این 
تغییرات به دلیل مشــغله تیم قبلی مسابقه 
بود که امــکان اجرای این پــروژه در فصل 
جدید برایشان مهیا نبود. به همین دلیل در 
ســری جدید، ما در خدمت مردم هستیم و 
امیدواریم برنامه همچون سری های قبل با 

استقبال مردم روبه رو شود.
تهیه کننــده مســابقه »رخــداد« درباره 
رویکرد برنامه که در برخی قسمت ها نگاهی 
یک جانبه گر داشته اســت، توضیح داد: در 
سری جدید برنامه، سوالات یک جانبه کار 
نشده است، سیاست کلی برنامه »رخداد« 
تمرکز بر انقلاب اســلامی ایران است و اگر 
بخواهیم تقسیم بندی کنیم رویکرد ما علیه 
گروه هایی است که مخالف انقلاب اسلامی 
هســتند و عده ای که هم عقیــده و موافق 
جمهوری اســلامی ایران هستند نیز برنامه 

با آنها همسو است.
وی افزود: در این برنامه ســعی شــده است 
جناح بنــدی سیاســی صــورت نگیرد و 
ســوالات برنامه بر اساس اســناد و مدارک 
تاریخــی و حــول انقلاب اســلامی طرح 
می شــود. برخی مدعی بودند کــه رویکرد 
برنامه سیاسی بوده اســت اما من معتقدم 
این برنامه هیچ رویکرد سیاسی جناحی در 
پیش نداشته و نخواهد داشت؛ برای ما جناح 

الف یا ب فرقی نمی کند.

تهیــه کننده مســابقه »رخداد« با اشــاره 
به قســمت های ضبط شــده برنامه، گفت: 
این مسابقه با ۵۷ قســمت روی آنتن شبکه 
افق ســیما می رود، تقریباً هر قسمت از این 
برنامه ۵۵ دقیقه از کنداکتور افق سیما را به 

خود اختصاص داده است.
عالمی با اشاره به چرایی انتخاب فرهاد جم 
برای اجــرای این برنامه، بیــان کرد: گزینه 
انتخاب فرهــاد جم به عنــوان مجری این 
سری از مســابقه »رخداد« از همان ابتدا بنا 
بر تاکید بنده و کارگردان و ســایر دوستان 
برنامه شــکل گرفت. با توجه به اینکه آقای 
جم علاوه بر سابقه بازیگری، در برنامه هایی 
با محوریت مسابقه ســابقه فعالیت و اجرای 
درخشــانی دارد، اجرای او دقیقــاً مطابق 
همان چیزی اســت که مد نظر ما بود چون 
به دنبال ایجــاد فضایی جــذاب در برنامه 

هستیم.
تهیه کننــده مســابقه »رخــداد« درباره 
محوریت برنامــه و تغییرات ایجاد شــده، 
توضیح داد: این برنامه یک مسابقه تاریخی- 

سیاسی اســت و محوریت سوالات ما تاریخ 
معاصر اســت که روی مقطــع زمانی پس 
از پیروزی انقلاب اســلامی تا به این لحظه 
تمرکــز دارد. انتخاب داوطلبان شــرکت 
کننده در مسابقه بر اساس این نکته بود که 
تا حدی با یکدیگر آشــنایی داشــته باشند 
و ســعی کردیم از فرم کلاســیک معمول 
مســابقات تلویزیونی خارج شده و فضایی 

نزدیک و صمیمی ایجاد کنیم.
وی در پایــان با اشــاره بــه در پیش بودن 
انتخابات گفــت: با توجه بــه اینکه در ۱۱ 

اســفند ماه ســال جاری انتخابات مجلس 
شورای اسلامی و مجلس خبرگان رهبری 
را در پیش داریم، رویکرد برنامه بر اســاس 
سوالات انتخاباتی اســت و محوریت تاریخ 
معاصر با انتخابــات، محور اصلــی برنامه 

است. 
شــاید ما هم بتوانیم قدم کوچکی در بحث 
مشــارکت در انتخابات برداریم تا با اطلاع 
رســانی دقیق اهمیت رای هر نفــر را برای 
مردم تبییــن کنیم و انتخابــات مطلوب و 

خوبی را داشته باشیم.



آتیلا حجازی: تیم بازنده جای دفاع ندارد؛ 5 بار با قطر بازی کنیم، 4 بار می بریم!
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میدان

سپهر ســتاری  آتیلا حجازی در گفتگو 
بــا خبرآنلاین درباره عملکــرد تیم ملی در 
جام ملت ها صحبــت کرد. تیــم ملی قطر 
شــنبه شــب با پیروزی مقابل اردن برای 
دومین دوره متوالی قهرمان جام ملت های 
آسیا شد. عنابی ها در شرایطی جام را بالای 
ســر بردند که در مرحله نیمه نهایی مقابل 
تیم ملــی ایران قــرار گرفتنــد و موفق به 
کسب پیروزی ۳-۲ شــدند. شکست برابر 
قطر و حذف از جام ملت ها، حســرت ایران 
برای قهرمانی در این مســابقات را به بیش 
از نیم قرن رســاند. ایــران درحالی از صعود 
به فینال بازماند که از ابتدای شــروع جام و 
به خصوص پس از پیروزی مقابل ژاپن امید 
زیادی به قهرمانی داشت و با توجه به حذف 
دیگــر مدعیان، یــک فرصت طلایــی را از 
دست داد.پس از حذف ایران از جام ملت ها، 
انتقادات زیادی از عملکرد کادر فنی مطرح 
شده و بسیاری از کارشناسان معتقدند تیم 
ملی توانایی شکست دادن قطر را هم داشت. 
آتیلا حجازی، مربی ســابق اســتقلال هم 
معتقد است کادر فنی تیم ملی آنالیز خوبی 
از قطر نداشــت و با همان استراتژی بازی با 
ژاپن مقابل این تیم هم وارد زمین شــد. او 
در گفتگو با خبرآنلاین در خصوص عملکرد 
تیم ملی در این دوره و اتفاقات مختلف اخیر 

صحبت کرده است.

تیم ملی ایــران باز هــم موفق به 
قهرمانــی در جام ملت ها نشــد و با 
شکست مقابل قطر از مسابقات کنار 
رفت. نظر شما درباره عملکرد ایران در 

این دوره چیست؟
عملکرد تیم ملی خیلی مشــخص اســت. ما 
پس از ســال ها امیدوار بودیم نتیجه بگیریم 
ولی نتوانستیم از پس قطر بر بیاییم و حسرت 
قهرمانی ما از نیم قرن هم گذشــت. قهرمانی 
قطر برای من جای تعجب داشت و واقعا جزو 
شگفتی ها بود. دوره قبل تیم به مراتب بهتری 
بود ولی انتظار نداشتم قطر با این کیفیت فنی 
به قهرمانی برسد. ایران به راحتی می توانست 
قطر را ببرد و تیمی نبود کــه مقابل ایران قد 
علم کنــد ولی متاســفانه از ایــن تیم ۳ گل 
خوردیم. همه متاسفانه در باد پیروزی مقابل 

ژاپن خوابیده بودند و این اتفاق افتاد.

عملکرد ایران در این دوره مجموعا 
چطور بود؟

به عقیده من و خیلی از کســانی که با آن ها 
صحبت کــردم، مــا کلا یک نیمــه مثبت 
داشتیم که نیمه دوم بازی با ژاپن بود. البته 
ژاپن ســایه ای از آن تیم همیشــگی بود و 
تیمی که قبل از شــروع جام انتظار داشتیم 
راحت قهرمان شود و رقبای قدرتمندش را 
شکســت داده بود را ندیدیم. ژاپن از همان 
بازی اول با ویتنام متزلزل ظاهر شد تا بازی 
با ما و به عراق هم باخــت. تیمی که ۲ گل از 
ویتنام می خورد و ژاپــن در این دوره خوب 
نبود. ایران در این دوره می توانست قهرمان 
شــود و این اتفاق رخ نداد. من عملکرد تیم 

ملی را منفی می بینم.

به جز ایران، بقیــه تیم های مدعی 
مثل ژاپن، کره جنوبی، عربســتان و 

استرالیا هم خوب ظاهر نشدند. چرا؟
کــره و ژاپن همــان تیم هایی هســتند که 
در جام جهانی درخشــش خوبی دارند و از 
گروه شــان صعود می کنند ولــی نمی دانم 
شاید تمام توان شــان را برای این مسابقات 
نمی گذارند و به چشم بازی تدارکاتی به جام 
ملت ها نگاه می کنند، یا دلایل دیگری دارد 
که من نمی دانم. البته ژاپن تیم ضعیفی بود 
ولی کره فوتبال بابرنامــه ای هم بازی کرد و 
جلوی اردن اســیر اتفاقات فوتبالی شــد. 
هیچکس باورش نمی شد بازی کره را ببندد 
و پیروز شــود. قطر و عربســتان با توجه به 
ســرمایه گذاری زیاد و امکانات پیشرفته ای 
که دارند، در دوره های بعدی هم حرف های 
زیادی برای گفتن دارند. ما تنها کشــوری 
هســتیم که درجا می زنیم. ویتنــام، هند، 
تاجیکســتان و بقیه پیشــرفت کردند ولی 
ایــران دلخوش به درخشــش ســتاره ها و 

لژیونرهاست.

 امیر قلعه نویی پس از باخت به قطر 
می گفت ما خــوب کار کردیم و فقط 
بدشــانس بودیم و نمی توان خیلی از 
تیم ملی ایراد فنی گرفت. شما موافق 

این صحبت هستید؟
تیمــی کــه بازنــده اســت و عملکــرد 
موفقیت آمیزی نداشــته، جای دفاع ندارد. 
در همان بازی با قطر ایــن تیم هم موقعیت 
۳ به یک از دست داد. چون توپ ما به تیرک 
خورده نمی توان گفت پس بدشانس بودیم. 
ما اســتراتژی مشــخصی برای بازی با قطر 
نداشتیم و می خواســتیم همان شیوه نیمه 
دوم بازی با ژاپن را به کار بگیریم. در صورتی 
که به نظر من و خیلی از کســانی که با آن ها 
صحبت کردم، در بازی با قطر نیازی به بازی 
با ۲ هافبک دفاعی نداشــتیم. عقل ســلیم 
می گفت بهترین بازیکن بازی با ژاپن یعنی 
آقای محبی، باید جلوی قطر هم بازی کند. 
اگر ما می گوییم آنالیز کردیم، پس این قطر 

با کیفیت فنی سطح فوتبالش از ما پایین تر 
اســت. حالا می گویند قهرمان شــده ولی 
سطح فوتبال ما کجا، ســطح قطر کجا. اگر 
قطــر در زمین بی طرف ۵ بار بــا ایران بازی 
کند، ۴ بــار می بازد. جلوی قطــر اگر آنالیز 
درستی داشتیم، باید با یک هافبک دفاعی 
بازی می کردیم و نتیجــه می گیریم آنالیز 
درســتی از قطر نداشــتیم. امید ابراهیمی 
و ســعید عزت اللهی را بگــذاری و محبی را 
نگذاری؟ یا به مهدی قایــدی بازی ندهی؟ 
ما باید یک هافبک دفاعــی کم می کردیم 
و محبی را می گذاشــتیم و راحــت قطر را 
می بردیم. از ان طرف هم یکــی باید به داد 
خط دفاعی ما برسد. مگر چند توپ آمد که 
۳ تا گل شــد؟ دفاع ما به جز هنگ کنگ، به 
بقیه تیم ها نه نگفــت. هیچ گونه تمهیداتی 
هم برای خط دفاعی ضعیف اندیشیده نشد. 
ســامان فلاح را برای دکــور بردیم؟ مجید 
حســینی و صادق محرمی مصدوم شــدند 
ولی دفاع دیگری نداشــتیم؟ اگر ســامان 
فلاح بازی می کرد از این بدتر می شد؟ عدم 
اعتماد به بازیکنان جوان این داســتان ها را 
دارد. کادر فنی باید یک فکری می کرد ولی 
تا آخر بازی ها با همــان نفرات بازی کردیم. 
انتقادات زیاد اســت و عملکرد ایران جای 

دفاع ندارد.

خود اقای تاج هــم گفتند تیم ملی 
با توجه به آماده ســازی اش پتانسیل 
قهرمانی داشته است. آیا آماده سازی 
و بازی های تدارکاتی مــا قابل قبول 

بود؟
ما بــازی تدارکاتی که محــک بخوریم و به 
دفاع مان فشار بیاید نداشــتیم. نتیجه اش 
هم همین اتفاقات است. کادر فنی پرتعداد 
ما ولی باید باهم مشورت می کردند و وقتی 
خط دفاعی مشــکلی دارد، فکــری برایش 
کنند. از این قطر دســت و پا بســته تر پیدا 
نمی شد. ۳ توپ آوردند و وارد دروازه ما شد 
و حالا ۲ تا ضدحمله که شــجاع هم اخراج 

شد هیچی. ما باید قطر را می بردیم.

 به نظــر شــما قطر را دســت کم 
نگرفتیم؟

نه نمی توانیم بگوییم دســت کم گرفتیم. من 
بازی قطــر – اردن را دیدم و در یک شــرایط 
کاملا برابر اتفاقات عجیبــی افتاد و ۳ پنالتی 
گرفتند. پنالتی دوم که کمر اردن را شکست 
واقعا پنالتی نبود. پنالتی اول هم با هوش اکرم 
عفیف گرفتند. شرایط میزبانی و شاید اتفاقات 
پشــت پرده قهرمان شــدند. اصلا شایســته 
قهرمانی نبودند. دوره قبل چرا شایسته بودند 
ولی این دوره نه. یعنی خودشــان هم قبل از 
جام فکــر نمی کردند به نیمه نهایی برســند 
ولی فوتبال است و مثل یونان ۲۰۰۴ قهرمان 
شــدند. من برای فینال افسوس می خورم که 

چرا ایران نباید آنجا باشد.

 فکر می کنم با توجــه به حذف بقیه 
مدعیان فرصت خیلــی خوبی برای 

قهرمانی بود.
خیلی فرصت خوبی بــود و فقط قطر و اردن 

را در پیش داشتیم.

 فدراســیون هــم اعلام کــرد که 
قلعه نویی تا ســال 202۶ در تیم ملی 
حضور خواهد داشــت. نظر شما در 

خصوص این تصمیم چیست؟
مــا زیرســاخت نداریم. کشــوری که یک 
استادیوم اســتاندارد در ســطح دنیا ندارد 
حالا آقای قلعه نویی ابقا شــود یا گواردیولا 
بیاید، چه فرقی می کند؟ مــا برنامه ریزی و 
مدیریت در فوتبال مان نداریم و سال هاست 
درجــا می زنیم. چــه توقعی باید داشــته 
باشــیم؟ قطر ۲ میلیون نفری جام جهانی و 
جام ملت ها را برگزار می کنــد. ما از تعمیر 
یک استادیوم ۵۰ ســاله عاجز هستیم. چرا 
باید قهرمان آسیا شویم؟ واقعا عدالت نیست 
که ما قهرمان شــویم. اگر ایــران قهرمان 
شــده بود، تمام معادلات به هم می ریخت 
چون نه اســتادیوم خوب داریم، نه امکانات 
و نه بازی تدارکاتی و نه لیــگ منظم داریم 
و همینطوری بلبشــو جلــو می رویم. اگر 

قهرمــان می شــدیم، یعنی این هــا همه 
الکی اســت و ما با هیچی قهرمان شــدیم. 
اما نشان داده شــد همه این ها تاثیر دارد و 
ســرمایه گذاری و امکانات و برنامه ریزی در 
نتیجه تاثیرگذار است. قطر ۲ دوره قهرمان 
می شــود. وســط بیابان اســتادیوم به آن 
قشنگی ســاخته اند که آدم کیف می کند. 
فینال جام جهانی و جام ملت ها در قطر بود 
و اســتادیوم الهلال بــه آن زیبایی در چند 
ماه ســاخته می شــود و ما چند سال است 
نمی توانیم چند ســکو را بازســازی کنیم. 

خب واقعا قهرمانی حق ماست؟

 بحث تغییر نســل و جوانگرایی هم 
خیلی مطرح شده است. برنامه ما برای 

این موضوع باید به چه شکلی باشد؟
خــب مســلما یک ســری از بازیکنــان باید 
خداحافظی کنند . خودشــان اصــلا نباید در 
لیســت حضور پیدا کنند. ما باید بــه جوانان 
میدان دهیم و ۲ ســال تا جام جهانی ۲۰۲۶ و 
جام ملت هــای ۲۰۲۷ فرصت داریــم. زمان 
بسیار خوبی داریم به بازیکنان جدید بها دهیم 

و نسل جدیدی بیاید که روی آن ها کار شود.

پس از بازگشــت تیم ملی به ایران، 
علیرضا بیرانوند گفت که این بهترین 
نسل تاریخ ایران اســت. شما چقدر 

موافق این صحبت هستید؟
من احترام زیادی برای علیرضا بیرانوند قائل 
هســتم و او یکی از بهتریــن دروازه بان های 
ایران اســت ولی نســلی که در جام جهانی 
۱۹۷۸ حضــور داشــت را به خاطــر نتایج 
درخشانی که کسب کرده بهترین نسل تاریخ 
می دانم. شما با نتایج و آمار باید حرف بزنید. 
من نمی توانم بگویم بهترین هستم ولی هیچ 
آماری ندارم. ۳ قهرمانــی در جام ملت های 
آســیا، قهرمانی در بازی های آسیایی، صعود 
به جام جهانی و ۲ المپیــک همه دلیل بر این 
اســت که نســل طلایی ایران آن دوره بوده 
است. شــما ببینید از قاره آســیا و اقیانوسیه 
فقط یک تیم به جــام جهانی می رفت و ایران 
بدون شکســت صعود کرد و همــه تیم های 
بزرگ هم بودند. این بهترین نسل است وگرنه 
الان از ۱۰ تیم، ۶ تا به جــام جهانی می روند. 
شما در جام جهانی عملکردی نداشتید و در 
جام ملت ها هم قهرمان نشــدید. البته خب 
نسل جدید جوان هستند و ممکن است اصلا 
قدیمی ها را یادشان نباشــد و حق دارند که 
نسل آن موقع یادشان نباشــد ولی آن نسل 

دیگر تکرار نخواهد شد.

 سوالی هم در خصوص شرایط استقلال 
داشتم. در آستانه شروع نیم فصل دوم 

وضعیت این تیم را چطور می بینید؟
اســتقلال کمی دیر به فکــر نقل وانتقالات 
افتاد ولی بازیکن خوب تیم ملی ازبکستان 
را گرفتند و برای ۲ بازیکن دیگر هم صحبت 
می کنند. امیدوارم اتفاقــات خوبی بیفتد و 
تعامل خوبــی بین مدیرعامل و ســرمربی 
ایجاد شــود چون موفقیت این تیم به سود 

مدیرعامل، کادر فنی و هواداران است.

پرسپولیس و روزهای سخت
ستارگانی که مجوز بازی ندارند

بازیکنان جدید تیم فوتبال پرســپولیس با ادامه روندی که بر باشــگاه 
حاکم است نمی توانند برای تیم خود به میدان بروند.

 در نیم فصل اول رقابت های لیگ برتر فوتبال، تیم استقلال تهران با ۳۲ 
امتیاز در صدر ایستاد و تیم های ســپاهان و پرسپولیس هم به ترتیب با 

۳۱ و ۳۰ امتیاز در رده های دوم و سوم قرار گرفتند.
پرســپولیس در مقایســه با دو تیم دیگر پــس از پایان نیــم فصل با 
حاشیه های زیادی مواجه شــد؛ در ابتدا یحیی گل محمدی از هدایت 
این تیم کناره گیری کرد و با گذشــت بیش از ۲۰ روز از اســتعفای گل 

محمدی، »اوسمار ویه را« به عنوان سرمربی جدید سرخ ها معرفی شد.
پرســپولیس تا به اینجای کار عبدالکریم حســن، عیســی آل کثیر، 
ابوالفضل بابایی و »اوســتون ارونوف« را به خدمت گرفته و اســتقلال 
تهران تاکنون »رافائل ســیلوا« و »جــلال الدین ماشــاروپوف« را به 
خدمت گرفته است.پنجره نقل و انتقالاتی پرسپولیس چند ماهی است 
که به دلیل عدم پرداخت رقم مالیات قرارداد »بوژیدار رادوشــوویچ« 
بسته است و هنوز مدیران پرســپولیس موفق به باز کردن پنجره نقل 
و انتقالاتی خود نشــده اند.باشــگاه پرســپولیس برای عقد قرارداد با 
بازیکنان جدید خود مشکلی نخواهند داشــت اما به دلیل بسته بودن 
پنجره نقل و انتقالاتی هیچکدام از این قراردادها به ثبت نخواهد رسید 
و تا زمانی که قرارداد بازیکنان به ثبت نرسد این تیم نمی تواند از آنها در 

رویدادهای مختلف استفاده کنند.
پرســپولیس در این زمینه تنها نیست و دو باشــگاه مس رفسنجان و 
آلومینیوم اراک هم با بسته بودن پنجره نقل و انتقالاتی رو به رو هستند. 
مس به دلیل عدم پرداخت مطالبات »لوسیانو پریرا« و آلومینیوم اراک 
هم به دلیل عدم پرداخت مطالبات »والنتینو یوئل« مهاجم آفریقایی و 
سابق خود با پنجره بسته مواجه هستند و این دو باشگاه هم نمی توانند 
تا زمانی که پنجره خود را باز کنند، قــرارداد بازیکنان جدید خود را به 

ثبت برسانند.
زمان پایان نقل و انتقالات نیم فصل تا ۷ اسفندماه خواهد بود و باید دید 

بازیکنان جدید دیگری توسط این تیم ها جذب خواهند شد یا خیر.

با حضور در بیمارستان؛
رییس فدراسیون بسکتبال پیگیر وضعیت 

بازیکنان حادثه دیده شد
جواد داوری رییس فدراســیون بســکتبال با حضور در بیمارستان، از 

نزدیک پیگیر وضعیت بازیکنانی شد که دچار حادثه رانندگی شده اند.
چهار بسکتبالیست نوجوان اســتان قزوین روز جمعه پس از حضور در 
لیگ باشگاهی این رده سنی که در قم برگزار شد و در مسیر بازگشت به 

استان خود دچار حادثه شدند.

این بازیکنان در شــرایطی که به دلیل خرابی خودروی خود در حاشیه 
جاده ایســتاده بودند، در اثر برخورد یک خودروی ۲۰۶ که آتش گرفته 
بود، دچار حادثه شدند. ســه بازیکن از این چهار بازیکن حادثه دیده در 
کما هستند.در همین راســتا جواد داوری رییس فدراسیون بسکتبال 
روز گذشته به ســاوه ســفر کرد و با حضور در بیمارستان محل بستری 
این بازیکنان، از نزدیک پیگیر وضعیت درمانی آنها شد.محســن معزی 
فر دبیر فدراسیون بســکتبال با اعلام این خبر گفت: رییس فدراسیون 
به محض اطلاع از حادثه رخ داده به ســاوه ســفر کرد و بــا حضور در 

بیمارستان، وضعیت درمانی این بازیکنان را پیگیری کرد.
دبیر فدراســیون بســکتبال ضمن آرزوی بهبودی برای این بازیکنان 
تصریح کرد: فدراسیون بســکتبال تا زمان حاصل شدن بهبودی کامل 
این بازیکنان، شــرایط درمانی آنهــا را پیگیری خواهد کــرد و از هیچ 

کمکی هم دریغ نخواهد کرد.

رییس سازمان لیگ والیبال پس از درگیری در لیگ؛
اشد مجازات را برای خاطیان در نظر می گیریم

رییس سازمان لیگ والیبال از برگزاری جلســه کمیته انضباطی برای 
اتفاقات دیدار دو تیم چادرملو و ایفاســرام اردکان به خاطر درگیری ها 

خبر داد.
محسن ترابی رییس سازمان لیگ والیبال، درباره درگیری بین دو تیم 
چادرملو و ایفاســرام اردکان و تصمیم گیری در مورد این دو تیم گفت: 
متأسفانه بداخلاقی بعضی از بازیکنان و عدم کنترل خودشان باعث شد 
بین این دو تیم درگیری به وجود بیاید. امــروز هم اعضای هر دو تیم به 
جلسه کمیته انضباطی احضار شدند و اشد مجازات را در مورد خاطیان 

خواهیم گرفت.
وی گفت: بر اساس گزارش ناظر بازی عوامل هر دو تیم به جلسه کمیته 
انضباطی احضار شدند. متأسفانه بازیکنان چادرملو بیشتر مرتکب خطا 
شدند اما مسؤولان تیم ایفاسرام هم دعوت شدند تا توضیحات آن ها را 

بشنویم.
رییس سازمان لیگ والیبال تأکید کرد: متأسفانه بداخلاقی ها زیاد شده 
و همه باید شــرایط را کنترل کنیم تا دیگر شــاهد این مسائل نباشیم. 
زمین مســابقه برای بازیکنان والیبال حکم محل کار را دارد و باید نظم 
و انضباط را در ابتدا باید خودشــان رعایت کنند که متأســفانه از سوی 
برخی بازیکنان به خاطر فشــارهایی که روی آن هاست، رفتارهایی این 

چنینی انجام می دهند.
وی در واکنش به برخــی انتقادها مبنــی بر اینکه کمیتــه انضباطی 
مماشــات می کند و قاطعانه تصمیم نمی گیرد، عنوان کرد: توضیحات 
هر دو تیم را در جلسه کمیته انضباطی می شــنویم و بعد از آن تصمیم 
می گیریم. ما هم امیدواریم کمیته انضباطی مماشــات نکند و قاطعانه 

تصمیم بگیرد ما هم به آن ها کمک خواهیم کرد.
ترابی در واکنش به برخی انتقادها مبنی بر برگزاری پلی آف به میزبانی 
تهران خاطرنشــان کرد: ما براساس یک سیاست مســابقات پلی آف را 
در تهران برگزار می کنیم، با توجه به اینکه ما میزبان باشــگاه های آسیا 
هستیم و دوم اردیبهشت ماه ســال آینده این مسابقات در ایران برگزار 
خواهد شد، ما اگر میزبان می شدیم مشکل تغییر برنامه نداشتیم. تیمی 
که عنوان قهرمانی را به دســت می آورد می توانست در جام باشگاه های 
آســیا حضور پیدا کند اما با توجه به اینکه هنوز کنفدراســیون آســیا 
میزبان را تعیین نکرده اســت و زمان نداشــتیم.رییس سازمان لیگ 
والیبال گفت: از آن طرف انتخابات مجلس شــورای اســلامی پیش رو 
اســت و تیم قهرمان فرصتی برای اعزام و تهیه ویزا و بلیط نداشــت به 
همین خاطر ما مجبور شــدیم برنامه را تغییر دهیم. این تغییر برنامه را 
به باشــگاه ها اعلام کردیم و به صورت مکتوب به ما نامه زدند و با یکی از 
روش های برگزاری مســابقات موافق کردند. بعد از آن با توجه به تغییر 
زمان از آن جایی که هیچیک از شهرستان ها شرایط میزبانی نداشتند، 
قرار شد مسابقات در تهران برگزار شود. ما اصلًا قصد توهین یا جسارت 

به تیمی را نداشتیم و به خاطر شرایط این تصمیم را گرفتیم.

آگهی رای هیئت قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی ارضای و ساختمان های فاقد سند رسمی

شناسه آگهی: 1654652 م الف: 1933
برابر آراء صادره هيات تعيين تکليف مستقر در ثبت اسناد و املاک 
تاييد  شهرستان سنندج تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضيان ذيل 
گرديده لذا بدين وسيله مشخصات املاک در دو نوبت به فاصله 15 روز 
جهت اطلاع عموم آگهی ميگردد در صورتی که اشخاص نسبت به صدور 
سند مالکيت متقاضيان اعتراضی داشته باشند می توانند از تاريخ انتشار 
اولين آگهی و در روستاها از تاريخ الصاق در محل تا مدت دو ماه اعتراض 
خود را به اين اداره تسليم نمايند و پس از اخذ رسيد ظرف مدت يک 
ماه از تاريخ تسليم اعتراض دادخواست خود را به مرجع قضايی تقديم 
و گواهی اخذ و تحويل اداره ثبت نمايند بديهی است در صورت انقضای 
مدت مذکور و عدم وصول و گواهی اخذ تحويل اداره ثبت نمايند بديهی 
است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض سند مالکيت 
طبق مقررات صادر خواهد شد صدور سند مالکيت مانع مراجعه متضرر 

به دادگاه نيست.
1-ششدانگ يک قطعه باغ بنام آقای سالار ندری دانايی فرزند کريم 
صادره سنندج به مساحت ششدانگ 2258/13 مترمربع تحت پلاک 
1138 فرعی از 8-اصلی بخش 10 منطقه 2 سنندج جزء نسق زارعانه 
شماره 4343 مورخ 1351/7/16 بنام آقايان عبداله و محمد علی و صالح 

و امين مرادی به ادرس سنندج روستای گزنه 
انتشار نوبت اول 1402/11/9 انتشار نوبت دوم 1402/11/24 

    اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کردستان 

مفقودی
برگ سبز وسند و کارت سواری پژو 405GLXمدل 1389رنگ 
وشاسی   13989002350 موتور  شماره  به  متاليک  خاکستری 
NAAM31FC3BK257169 وشهربانی ايران 54_257ل17به 
نام فاطمه السادات خاتمی اشکذری مفقود واز درجه اعتبار ساقط 

ميباشد.
یزد

آگهی مزایده اموال غیر منقول )اسناد رهنی(
شناسه آگهی: 1665806

 پرونده ی اجرايی 140201117 متعهد: علی اکبر بهروزه – متعهدله: بانک مسکن 
شعبه شهيد چمران اهواز 

بدينوسيله به اطلاع عموم می رساند: يک قطعه آپارتمان مسکونی نوع ملک طلق با 
کاربری به پلاک ثبتی 13816 فرعی از 1570 اصلی، مفروز و مجزا شده از 10943 
فرعی از اصلی مذکور، قطعه 6 در طبقه 1 و واقع در بخش 03 ناحيه 01 حوزه ثبت 
ملک اداره سه اهواز استان خوزستان به مساحت 105.56 متر مربع )سيزده هزار و 
هشتصد و شانزده فرعی از يکهزار و پانصد و هفتاد اصلی بخش سه اهواز( به نشانی 

اهواز گلستان کوی سعدی خيابان کارون شرقی مجتمع بهروز 3 
به حدود: شمالا: در شش قسمت که قسمتهای دوم و سوم و پنجم آن شرقی 
است. اول ديواريست مشترک بطول )1/85( يک متر و هشتاد و پنج سانتيمتر به 
آپارتمان مسکونی قطعه 5 دوم ديواريست مشترک بطول )1/35 ( يک متر و سی 
وپنج سانتيمتر به آپارتمان مسکونی قطعه 5 سوم ديوار و پنجره است بطول )0/25( 
بيست و پنج سانتيمتر به داکت چهارم ديوار و پنجره است بطول )20 / 1 ( يک متر 
و بيست سانتيمتر به داکت پنجم ديواريست مشترک بطول )10 / 2 ( دو متر و ده 
سانتيمتر به آپارتمان مسکونی قطعه 5 ششم ديواريست مشترک بطول )20 / 7( 
هفت متر و بيست سانتيمتر به آپارتمان مسکونی قطعه 5 شرقا: ديوار و پنجره است 
بطول )9/40( نه متر و چهل سانتيمتر به فضای معبر جنوبا: در دو قسمت، اول ديوار 
و پنجره است بطول )4/55(  چهار متر و پنجاه و پنج سانتيمتر به فضای تجاری دوم 
ديوار و پنجره است بطول )5/70( پنج متر و هفتاد سانتيمتر به فضای حياط مشاعی 
غربا: در پنج قسمت، اول ديواريست مشترک بطول )4/00( چهار متر به آپارتمان 
مسکونی قطعه 7 دوم ديواريست بطول )0/25(  بيست و پنج سانتيمتر به داکت 
سوم ديواريست بطول )5/60(  پنج متر و شصت سانتيمتر به آپارتمان مسکونی 
قطعه 7 چهارم ديوار و پنجره است بطول )1/70 ( يک متر و هفتاد سانتيمتر به 
نورگير پنجم درب و ديوار است بطول )1/55( يک متر و پنجاه و پنج سانتيمتر به 

راه پله و آسانسور 
مشخصات منضمات ملک:

 انباری قطعه 20 به مساحت 2.99 به حدود اربعه: شمالا: درب و ديوار است بطول 
)1/15( يک متر و پانزده سانتيمتر به راهرو شرقا: ديواريست مشترک بطول )2/60( 
دو متر و شصت سانتيمتر به انباری قطعه 19 جنوبا: ديواريست بطول )1/15 ( يک 
متر و پانزده سانتيمتر به پشت بام غربا: ديواريست مشترک بطول )2/60(  دو متر و 
شصت سانتيمتر به انباری قطعه 21 پارکينگ قطعه 20 به مساحت 11 متر مربع به 
حدود اربعه: شمالا: خط فرضی به محوطه مشاعی است بطول )5/00(  پنج متر به 
پارکينگ قطعه 21 شرقا: خط فرضی به محوطه مشاعی است بطول )20 / 2 ( دو 
متر و بيست سانتيمتر جنوبا: خط فرضی به محوطه مشاعی است بطول )5/00(  پنج 
متر به پارکينگ قطعه 19 غربا: خط فرضی به محوطه مشاعی است بطول )2/20( 

دو متر و بيست سانتيمتر 
مشخصات مالکيت:

 مالکيت آقای علی اکبر / بهروزه فرزند عيدی تاريخ تولد 1372/04/12 صادره 
اعيان  و  دانگ عرصه  مالک شش  دارای شماره ملی 1900237611  رامهرمز  از 
موضوع سند مالکيت اصلی بشماره چاپی 925460 سری الف سال 96 با شماره 
دفتر الکترونيکی 139620317180015215 ثبت گرديده است. ساکن به نشانی 

فوق الذکر.
طبق گزارش کارشناسی : 

يک باب واحد آپارتمانی واقع در طبقه اول جنوب - شرقی دارای سهم العرصه از کل 
زمين و اعيان مسکونی به مساحت 105.56 متر مربع با قدمت 15 ساله مشتمل بر 
پذيرايی خواب آشپزخانه و سرويس بهداشتی و انشعابات آب و برق و گاز می باشد 
اسکلت ساختمانی بتنی سقف تيرچه و بلوک کف سراميک پوشش ديوارها رنگ و 
لعاب و کف بدنه آشپزخانه و سرويس بهداشتی کاشی و سراميک کابينت ام دی اف 

و از خدمات مناسب شهری برخوردار می باشد. 
موضوع سند رهنی و شرطی: شماره سند : 25841 ، تاريخ سند : 1395/03/29 
تنظيمی دفترخانه اسناد رسمی شماره 82 شهر اهواز استان خوزستان که در اثر 
عدم پرداخت بدهی منجربه صدور پرونده اجرائی مکانيزه 140201117 بوده است 
ارزيابی به بستانکاری بانک مسکن شعبه شهيد  ابلاغ اجرائيه و قطعيت  از  پس 
چمران اهواز از طريق مزايده به فروش می رسد. از مبلغ پايه 23.000.000.000 
ريال )بيست و سه ميليارد ريال( طبق گزارش کارشناسی رسمی دادگستری بايت 
مطالبات بانک روز چهارشنبه 1402/12/09 از ساعت 9 الی 12 در محل اجرای ثبت 
اهواز - کوی نبوت جنب مجتمع قضايی شماره يک شهيد باهنر اداره اجرای ثبت 
برگزار ميگردد. مزايده از مبلغ اعلامی فوق شروع و به بالاترين قيمت پيشنهادی نقداً 
فروخته می شود لازم به ذکر است پرداخت بدهی های مربوط به آب، برق، گاز اعم 
از حق انشعاب و ياحق اشتراک و مصرف در صورتی که مورد مزايده دارای آنها باشد 
و نيز بدهی های مالياتی و عوارض شهرداری و غيره تا تاريخ مزايده اعم از اينکه رقم 
قطعی آن معلوم شده يا نشده باشد به عهده برنده مزايده است و نيز در صورت وجود 
مازاد، وجوه پرداختی بابت هزينه های فوق از محل مازاد به برنده مزايده مسترد 

خواهد شد و نيم عشر و حق مزايده نقداً وصول ميگردد ملک فاقد بيمه ميباشد. 
ضمناً شرکت در جلسه مزايده منوط به پرداخت 10 درصد مبلغ پايه کارشناسی به 
حساب سپرده ثبت و حضور خريداريا نماينده قانونی او در جلسه مزايده است . لذا 
خريداريا خريداران می بايست تا قبل از شروع مزايده اصل فيش واريزی پرداختی 
10 درصد را به اداره اجرا تسليم و مابقی مبلغ نيز ظرف مدت 5 روز پس از مزايده 

به حساب سپرده های ثبت واريز نمايند.
تاريخ انتشار : 1402/11/24

رئیس اداره اجرای اسناد رسمی اهواز 
محمد درفشان



استان

کرمانشاه_حســنا فخــارزاده    ۱۳ شــهردر اســتان 
و  کنــگاور  هرســین،  جوانــرود،  جملــه  از  کرمانشــاه، 
کرندغــرب از شــهرهای دارای تنــش آبــی در اســتان 
هســتند که برای همه آنهــا پروژه  هــای اثربخش تعریف 
شــده و در حــال اجــرا مــی باشــد بــا هــدف حــل شــدن  

مشکل تنش آبی در این شهرها و رفاه هم استانی ها.
دکتر رضا داوودی در ۲۱ بهمن مــاه » نهمین روز از دهه 
مبارک فجر » آغاز چهل و پنجمین ســالگرد شکوهمند 
انقاب اســامی« به همراه  تور خبری در بخش کوزران 
کرمانشــاه از پــروژه آبرســانی روســتای قلعــه  اســتان 

سلیمان از بخش کوزران بازدید کردند.
# برخی از پروژه ها نیمه شعبان افتتاح می شود

داودی بــا گرامیداشــت یــاد و خاطــره شــهدا و تبریــک 
چهــل و پنجمیــن ســالگرد پیــروزی انقــاب اســامی، 
کنون ۲ قــرارداد در  اظهار کرد: در حــوزه آب روســتایی ا
سطح اســتان منعقد شده اســت، که در قرارداد اول که 
با قــرارگاه امــام حســن مجتبــی )ع( منعقد شــده پروژه 
آبرسانی به ۳۴۹ روستا با ســه هزار و ۱۴۰ میلیارد ریال در 

دست انجام است.
مدیــر عامــل شــرکت آب و فاضــاب اســتان، افــزود: 
پروژه هــای ایــن قــرارداد حــدود ۸۱ درصــد پیشــرفت 
فیزیکی دارد که در ۱۴ شهرستان در حال اجرا می باشد 
و بخشــی از پروژه هــا در نیمه شــعبان افتتــاح خواهند 

شد.
# مشکل تنش آبی در ۸۶۰ روستا حل می شود:

به گفته داودی: در قــرارداد منعقد شــده دوم به دلیل 
پیشــرفت فیزیکــی بســیار خوبــی که اســتان کرمانشــاه 
در کشــور داشــتیم موفق شــدیم قرارداد دوم را با مبلغ 
۱۹ هــزار و ۲۰۰ میلیــارد ریــال بــرای ۵۱۱ روســتای دارای 

تنش آبــی در اســتان کرمانشــاه منعقد کنیم،  بــا انعقاد 
قرارداد دوم و اتمام قرارداد اول پس از برنامه ریزی ســه 
ساله در تاش هستیم مشــکل تنش آبی ۸۶۰ روستا در 

استان کرمانشاه را حل کنیم.
مدیرعامل شــرکت آب و فاضاب استان کرمانشاه  خبر 
از افتتــاح پروژه های ۱۲۰ روســتا داد و افــزود: بیش از ۸۰ 
روســتا در حوزه پروژه هــای قرارگاه امام حســن مجتبی 
)ع( و ۴۰ پــروژه در حــوزه شــرکت آب فاضــاب آمــاده 
بهره بــرداری هســتند کــه  امیدواریــم بتوانیــم تــا پایان 
سال جاری حدود ۲۰۰ روســتا را از آب آشــامیدنی سالم 

بهره مند کنیم.
داوودی  اشــاره ای هم به انجــام پروژه هــای متعدد در 
شــهرهای دارای تنش آبــی داشــت وافزود: پــروژه حفر 
چاه و اجرای خطوط انتقــال آب در جوانرود، پروژه رفع 
تنش آبی شهر هرســین از محل سراب هرسین و تأمین 
آب جایگزیــن بــرای ســراب هرســین، حفر ســه چــاه در 
، حفر چــاه و اجرای خــط لولــه آب در کرند غرب  کنــگاور
 از مهمتریــن پروژه هــای در دســت اقــدام ایــن شــرکت 

می باشد.
# تابستان سال آینده متفاوت است:

داودی بــا اشــاره بــه پیشــرفت در اجــرای پــروژه هــا در 

بانــه  کوچکتــر ماننــد»  گفــت: در شــهرهای  اســتان 
وره، سرمســت و میرآبــاد«، بــا پروژه هــای تعریــف شــده 
در تاشــیم تــا اردیبهشــت مــاه ســال آینــده آب را بــه 
ایــن مناطــق  مــردم  صــورت ۲۴ ســاعته در اختیــار 
قــرار دهیــم، مــی تــوان گفــت تابســتان ســال ۱۴۰۳ یک 
 تابســتان متفاوت نســبت به تابســتان های ســال قبل 

داشته باشیم.
داوودی در پاســخ بــه خبرنگاران بــه وجود انشــعابات 
انشــعابات  تیــم  گفــت:  اســتان  غیرمجــاز در ســطح 
غیرمجــاز آبفــا بــه صــورت ۲۴ ســاعته مشــغول  کار و در 
حال رصــد انشــعابات غیــر مجــاز مــی باشــند، برخی از 
انشــعابات توســط مــا شناســایی می شــود و تعــدادی 
از آنها توســط مردم گــزارش می شــود که جــای تقدیر از 
همکاری مردم با این شــرکت در شناســایی انشــعابات 

غیر مجاز آب داریم.
مدیــر عامــل آبفــا اســتان اولویــت اجــرای پروژه هــای 
آبرسانی در روســتاها را به عدم وجود معارض برای اجرا 
دانســت و افزود: بــرای اجــرا و تســریع در رونــد پروژه ها 
روستاهایی، پروژه هایی که معارض نداشته باشند و یا 
معارض کمتری داشته باشــد، در اولویت کاری قرار می 
گیرد کــه  امیدواریــم با کمک مــردم پروژه ها را با ســرعت 

بیشتری بتوانیم  جلو ببریم.
بــه گفتــه داودی اســتان ۲ میلیــون نفــری کرمانشــاه 
۳۷۰ هزار مشــترک آب دارد که از این تعــداد بیش از ۳۰۰ 
هــزار مشــترک مربــوط به کانشــهر یــک میلیــون نفری 

کرمانشاه می باشد.
اســتان  نیــاز  مــورد  آب  تأمیــن  جهــت  در  داودی 
کیــد کرد: تــا توجه بــه قــرار داد با قــرار گاه امام حســن  تأ
مجتبــی )ع(، دو معیــن دیگــر ) نجــف اشــرف غــرب و 
ســپاه پاســداران(، داریم که در امر آبرســانی به مناطق 
محــروم بــا همــکاری بســیج ســازندگی ســپاه حضــرت 
کــرم )ص(، در دور افتــاده تریــن  نقــاط اســتان  نبــی ا
 از تأمیــن آب شــرب و آبرســانی بــا تانکــر آبفــا اســتان را 

یاری کردند.
افتتاح پروژه های قلعه سلیمان هفته آینده

الله بخش همــه خوانی» معــاون بهره برداری و توســعه 
آبفــا اســتان بــه خبرنــگاران گفــت: در طــرح آبرســانی 
بــه قلعــه ســلیمان بــه هفــت روســتا بــا جمعیــت بالــغ 
بــر ۳۰۰ خانــوار و هزینــه ای بالــغ بــر ۲۱ میلیــارد تومــان 
 آبرســانی مــی شــود و هفتــه آینــده پــروژه هــا افتتــاح 

خواهد شد.
محمد رضــا محمــدی» مدیر طرح هــای آبرســانی آبفا 
اســتان«، نیز بــه خبرنــگاران گفــت: در نیمه اول ســال 
جــاری در جهــاد آبرســانی ۳۴۹ روســتا  آبرســانی انجام 
شده و آبرسانی ۸۰ روستای دیگر  تا پایان سال به اتمام 

می رسد.
گفتنــی اســت: اهالــی روســتای قلعــه ســلیمان ضمــن 
خوش آمد به مدیر عامل آبفا و همراهان نهایت تشــکر 
را از خدمات رســانی آبفا استان با ســردادن شعار مدیر 

جهادی فعال تشکر تشکر سر دادند.

سرزمین
روزنامه سراسری صبح ایران
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افتتاح شد
اصفهان-مریــم مومنــی   شــهردار بهارســتان از افتتــاح و بهره بــرداری 
پروژه عمرانی و تفریحی و رونمایی از ماشــین آلات خریداری شــده در ایام 

الله دهه مبارک فجر با اعتباری افزون بر ۱۶۰۰ میلیارد ریال خبر داد.
، مراســم افتتــاح و بهــره بــرداری   همزمــان بــا ششــمین روز از دهــه فجــر
از پروژه هــای خدماتــی و عمرانــی و تفریحــی شــهرداری بهارســتان، روز 
چهارشــنبه با حضــور اســتاندار اصفهــان، فرمانــدار اصفهــان، شــهردار و 
مســئولین شــهری بهارســتان برگــزار شــد. دکتــر محمــد شــبانی در آییــن 
بهره برداری از پروژه های شــهرداری بهارســتان ضمن تبریک دهه مبارک 
، با اشاره به ماشــین آلات خریداری شده ، اظهار داشــت: در راستای  فجر
برطرف نمودن کمبودها در زمینه ماشــین آلات و دســتگاه های امدادی 
در مجموعه شــهرداری بهارســتان تدابیری اندیشــیده شــد و ایــن امر در 
دستور کار قرار گرفت و بخش زیادی از این تجهیزات با اعتبار ۶۷۰ میلیارد 
ریال خریداری شده اســت که رونمایی خواهد شد. شــهردار بهارستان با 
اشــاره به تداوم فعالیت های عمرانی ، خدماتی و تفریحــی ، از بهره برداری 
گذر گردشــگری ، بلــوار خبرنگار و زیــپ لاین و پــل معلق( خبر  پروژه های )
داد و مجمــوع اعتبارات پــروژه های مورد بهره بــرداری درســال ۱۴۰۲ را ۹۳۰ 
میلیارد ریال اعام نمود . وی بااشــاره به پروژه های در حال اجرا در سطح 
شــهر ، میزان اعتبار این پروژه ها را بالغ بر ۹۰۰ میلیارد ریال بیان کرد و گفت 
مجموعه شــهرداری تاش خود را به کار خواهد گرفت تــا در کمترین زمان 

ممکن این پروژه ها به بهره برداری برسند.

افتتاح و آغاز عملیات اجرایی طرحهای آبرسانی 
در شهرستان نکا

،دو طرح  ســاری-امیری فر   همزمان با دهمیــن روز از دهه مبــارک فجر
آبرسانی در نکا با برخورداری بیش از ۲۵ هزار نفر افتتاح و عملیات اجرایی 

یک طرح آبرسانی نیز در این شهرستان آغاز شد.
مدیرعامــل آب و فاضــاب مازنــدران در ایــن مراســم گفــت: در چهــل و 
پنجمین ســالگرد پیــروزی انقاب اســامی ۶۷۷۰میلیــارد ریال پــروژه آب  
وفاضــاب بــا برخــورداری بیــش از ۵۱هــزار نفر بــه بهره بــرداری می رســد . 
بهزاد برارزاده افزود: عــاوه بر این ، عملیات اجرایــی تعدادی از طرحهای 
آبرســانی و فاضاب نیز در سطح استان آغاز می شــود که ثمره خوبی برای 
هم استانی های عزیز خواهد داشــت. او در بخش دیگری از سخنانش به 
افتتاح طرحهای آبرســانی در مجتمع های شــهید اســفندیاری و شــهید 
ســلیمانی شهرســتان نــکا اشــاره و تصریح کــرد: در ایــن طرحهــا تعدادی 
پروژه هــا از جملــه بهســازی و تجهیــز دو حلقه چــاه بــا افزایــش آبدهی ۶۰ 
لیتــردر ثانیه، حفر یک حلقــه چاه با آبدهــی ۲۶ لیتر در ثانیــه و تجهیز یک 
بــاب ایســتگاه پمپاژ بــا صــرف ۴۰ میلیارد ریــال اعتبــار و برخــورداری بیش 
از ۲۵هــزار نفــر بــه اجــرا در آمــد. مدیرعامــل آبفامازنــدران ســپس  از آغــاز 
عملیات اجرایی طرح آبرســانی به شــهرک شهید عباســپور با برخورداری 
بیش از ۳هزار نفــر در این شهرســتان خبــر داد و گفت:در ایــن طرح ، یک 
حلقه چاه آب شــرب بهسازی و تجهیز می شــود و ۱۰ کیلومتر خط انتقال و 
شــبکه توزیع نیز به اجرا در می آید. در ادامه شــریعتی نماینده مردم شرق 
مازندران با اشــاره به نگاه ویژه دولت به بحث محرومیت زدایی و آبرسانی 
بــه مناطق کم برخــوردار روســتایی از اجرای پــروژه های آبرســانی در دهه 

فجر امسال در شهرستان نکا قدردانی کرد .

وشنایی در بلوار  نصب و تعویض ۱۳۵ چراغ ر
ارغوان شهر اندیشه 

شهراندیشــه-کیایی   در راســتای اجرای طرح روشــنایی معابر سطح 
شــهر بــا هــدف افزایــش امنیــت و ارتقــای آرامــش امنیــت شــهروندان فاز 
دیگــری از پــروژه روشــنایی معابر در چهــارراه ارغــوان حد فاصــل چهارراه 
ارغوان تــا چهارراه شــورا فــاز اجرایی به خــود گرفــت.  معاون فنــی عمرانی  
شــهرداری اندیشــه در ایــن خصــوص گفــت: بــا توجــه بــه ماموریت هــای 
کیــدات شــهردار محتــرم، شــهرداری اندیشــه بــا هماهنگــی  محولــه و تا
که با اداره بــرق این شــهر صورت گرفــت ، ســازوکاری متفاوت بــرای اجرلی 
طــرح تعویــض چراغ هــای روشــنایی معابــر ســطح شــهر پیــش بینــی و 
کنون در دســتور  اولویــت بندی گردیــد کــه در مناطق مختلف شــهر هــم ا
کار قــرار گرفتــه اســت.  ایــزدی در تکمیل ســخنان خــود اظهار داشــت: با 
توجه بــه اهمیــت مدیریت مصــرف انــرژی طرح تعویــض روشــنایی معابر 
بــا همــکاری صمیمانه اداره برق شــهر اندیشــه چندی اســت آغاز شــده و 
با اجرای این طرح بــه میزان قابل چشــمگیری می توانیــم در مصرف برق 
صرفه جویــی نماییم چــرا کــه چراغ هــای ال ای دی برای روشــنایی معابر 
به انرژی کمتری نیاز دارند و همچنین این لامپ ها از  طول عمر بیشــتری 
برخوردارند. معاون فنی عمرانی شــهرداری اندیشــه افزود:  در این راســتا 
شهرداری شــهر اندیشــه حدود ۱۳۵ عدد لامپ ال ای دی ۱۰۰ وات  را تهیه 
و جهت تعویض و نصب چراغ های روشــنایی در خیابان حدافاصل چهار 
راه ارغوان تا چهار راه شــورا در اختیار عوامل اداره برق گذاشــت تا به جای 
لامپ های ۱۵۰ و ۲۰۰ سدیم مورد اســتفاده قرار  گیرد که امیدواریم عاوه بر 

صرفه جویی مصرف برق رضایتمندی شهروندان نیز در بر داشته باشد.

مدیر کل انتقال خون استان چهارمحال و بختیاری:

  نسبت به تامین اعتبار یک دستگاه اتوبوس 
انتقال خون اقدام شود

شهرکرد  -شــهرام مصیبی   ســازمان انتقال خون ســازمانی حیاتی است 
گر  که وظیفه آن جمــع آوری خون از اهدا کننــدگان و فرآوری آن می باشــد و ا
نتوانــد ایــن کار را به خوبــی انجام دهد ســامت جامعــه به خطــر می افتد. 
مدیــرکل ســازمان انتقال خــون اســتان چهارمحــال و بختیــاری گفــت: در 
سال ۱۳۶۸ سازمان انتقال خون شهرکرد و در ســال ۱۳۷۶ مرکز انتقال خون 
بروجــن آغاز بــه کار کــرد و در حال حاضــر عاوه بر ایــن دو مرکز انتقــال خون 
فارسان و بن نیز در حال فعالیت هستند. وی افزود: تیم سیار انتقال خون 
در استان به وسیله دو دستگاه ون و یا ماشــین های عادی انجام می شود.

در صورتیکه نیاز مبرم به یک دستگاه اتوبوس مجهز به امکانات و تجهیزات 
کنون مسئولین مربوطه اقدامی انجام  خون گیری می باشد که متأسفانه تا
نــداده اند.گرچــه مدیریت ارشــد اســتان نظر مثبت نســبت بــه تامین یک 
کنون اعتبار لازم در این خصوص  دستگاه اتوبوس خون گیری را دارد ولی تا
تامین نشده و انتظار داریم بودجه لازم برای خریداری یک دستگاه اتوبوس 
خون گیری مجهــز به تجهیــزات لازم تامین شــود. مدیرکل ســازمان انتقال 
خون اســتان تصریح نمود کــه جمــع آوری و توزیــع خــون و فرآورده های آن 
کــز درمانــی از وظایف ســازمان انتقال خــون می باشــد و کلیه خون  بین مرا
کت،  های جمع آوری شــده تبدیــل به فرآورده هــای مختلف می شــود و پا
پاسما و دیگر اجزای آن جداسازی شده و در اختیار متقاضیان قرار می گیرد 
و فرآورده های بــا کیفیت اختصاصی به بیماران تزریق می شــود. وی افزود: 
ســازمان انتقال خون یک ســازمان حمایتــی و حیاتی اســت که پشــتوانه و 
گر اهدا کنندگان نباشند سازمان به اهداف خود  حامی آن مردم هستند و ا
کنندگان برای ما ارزش بالایی دارند، بیش  نخواهد رســید. از همین رو اهدا
از بیســت ســال اســت که اهدای خون داوطلبانه به جای خــون جایگزین 
در کشــور انجام می شــود و این موضوع فقط در ایــران صورت می گیــرد و در 
ایران هیچ خون یا فرآورده خونی وارد نمی شــود. و صد در صد خون استان 

داوطلبانه محض است .

مناطــق  و  آب  ویــژه  کمیســیون  رئیــس  مومنــی    اصفهان-مریــم 
گرچه اصفهان از تمام  کم برخوردار شــورای اســامی شــهر اصفهان گفت: ا
فرصت ها از جمله انتقال آب دریا برای مصارف صنعتی اســتقبال می کند، 
اما تأمین آب سفره های زیرزمینی و برداشت از منابع زیرسطحی، »صرفا« 

با جاری شدن زاینده رود از سراب تا پایاب محقق خواهد شد.
کنــون نشــنیدیم کــه آب دریــا کســی  مجیــد نادرالاصلــی  بــا بیــان اینکــه تا
یــا جایــی را ســیراب کنــد، اظهــار کــرد: در بعضــی خبرها آمده اســت کــه فاز 
نخســت انتقال آب از دریا به اصفهــان، دو برابر نیاز آبی صنایع این اســتان 
را تأمیــن می کنــد، در حالی کــه این خبــر عوارض ســوء زیــادی را به اســتان 

اصفهان تحمیل خواهد کرد.
وی بــا طــرح این پرســش کــه آیــا قــرار اســت هنــوز صنایــع فــراوان اســتان 
اصفهان توســعه کمی پیدا کنند؟، افزود: آیا قرار اســت به جمعیت جویای 

کار اصفهان و توسعه حاشیه نشینی افزوده شود؟
رئیــس کمیســیون ویــژه آب و مناطــق کم برخوردار شــورای اســامی شــهر 

اصفهــان ادامــه داد: آیــا ایــن نــوع توســعه ها و یــا انتقــال چنیــن خدمتی، 
برای اصفهــان فرصت اســت و آیا به افزایــش آلاینده های زیســت محیطی، 
افزایــش بیماری های تنفســی و مشــکات فــراوان حمل ونقــل و ترافیک یا 
کید کــرد: به نظر می رســد  به ســامت مردم کمــک می کنــد؟ نادرالاصلی تا

هر کارشناســی که مبادرت به انعکاس چنین اخباری کرده اســت، به قصد 
اصفهان هراســی و از عناوین اینچنینــی به نصف جهان خواســته خدمتی 
ارائــه کند. وی با بیــان اینکه آب دریــا با تمام فعــل و انفعالات بــرای انتقال، 
شیرین ســازی و حجــم گســترده صنعــت تولیــد انــرژی، عملیــات حفــاری 
و لوله گــذاری، ایجــاد منابــع ذخیره ســازی و هزینه هــای ســنگین اجــرای 
طرح، هیچ تأثیری بر شــرب مــردم ندارد و این کارشــناس به خطــا و از روی 
گاهی چنین مطلبی را رســانه ای کرده اســت. رئیس کمیسیون ویژه آب  ناآ
گرچه  و مناطق کم برخوردار شــورای اســامی شــهر اصفهــان اضافه کــرد: ا
اصفهــان از تمام فرصت هــا از جمله انتقــال آب دریا برای مصــارف صنعتی 
اســتقبال می کنــد و تمــام صنایــع اصفهــان پــس از بهره مندشــدن از آب 
دریا، باید هرگونه بهره برداری خود از زاینده رود را کاســته و به جاری شــدن 
زاینــده رود کمک کننــد، امــا تأمیــن آب ســفره های زیرزمینی و برداشــت از 
منابــع زیرســطحی، »صرفا« بــا جاری شــدن زاینــده رود از ســراب تــا پایاب 

محقق خواهد شد.

اصفهان

رئیس کمیسیون ویژه آب شورای شهر اصفهان:

ود محقق می شود تأمین آب سفره های زیرزمینی، فقط با جاری شدن زاینده ر

کردستان
 حضور پررنگ بخش دولتی و فعالان بخش خصوصی کردستان 

تهران وابسته  صنایع  و  گردشگری  بین المللی  نمایشگاه  در 
مدیــرکل  ملایــی    ســنندج-فاطمه 
صنایع دســتی  و  گردشــگری  میراث فرهنگــی، 
نمایشــگاه  هفدهمیــن  بــه کار  آغــاز  از  کردســتان 
گردشــگری و صنایــع وابســته تهــران  بین المللــی 
خبرداد و گفت: بخش دولتی و خصوصی اســتان در 

این رویداد فرهنگی حضوری پررنگ دارند.
منصــور مهــرزاد در این باره اظهــار کــرد: هفدهمین 
تهــران  وابســته  صنایــع  و  گردشــگری  نمایشــگاه 
رویدادهــای  و  ســبز  گردشــگری  رویکردهــای  بــا 
گردشــگری از روز دوشــنبه بــه مــدت ٤ روز در محــل 
برپــا  تهــران  بین المللــی  نمایشــگاه های  دائمــی 
شــده اســت. مدیــرکل میراث فرهنگــی، گردشــگری 
و صنایع دســتی کردســتان افــزود: اســتان در ایــن 
رویــداد فرهنگــی بــا محوریــت موســیقی و نــوروز در  
ســالن ٨  و ٩ و در فضایــی به مســاحت ٢٧٢ مترمربع 

حضوری فعال و پررنگ دارد.
 او عنوان کرد: ارائه ٨٠ بســته و فرصت سرمایه گذاری 
ســرمایه گذاران  بــه  کردســتان  گردشــگری  حــوزه 
داخلــی و خارجــی، رونمایــی از ســه فعالیت اســتان 
در بخش های مختلف گردشــگری بــا حضور معاون 
، حضور بخش گردشگری سامت  گردشگری کشــور
در )ســالن ٣٨ نمایشــگاه( خــارج از غرفــه اصلــی 
اســتان، برگزاری کارگاه هــای آموزشــی و میزگردهای 
کُــردی،  کــت مراســم نــوروز  تخصصــی، نمایــش ما

نمایــش  و  پالنــگان  روســتای  دف  هــزار  مراســم 
برنامه هــای  جملــه  از  پالنــگان  پلکانــی  روســتای 
پیش بینــی شــده اســتان کردســتان در هفدهمین 

نمایشگاه گردشگری تهران است.
مهرزاد یادآور شد: همچنین در این رویداد فرهنگی 
صنایع دســتی  و  گلیم بافــی   ، موســیقی  ســازهای 
کردستان معرفی و به صورت زنده ورکشاپ خواهند 
گردشــگری و  داشــت.   مدیــرکل میراث فرهنگــی، 
صنایع دســتی کردســتان بیــان کرد: ســالن اســتان 
کردســتان در هفدهمیــن نمایشــگاه گردشــگری و 
صنایــع وابســته تهــران بــه همــت ایــن اداره کل و بــا 
همکاری شــهرداری، اتاق بازرگانی ، علوم پزشــکی و  
فعالان بخش خصوصی گردشگری استان برپا شده 

است.

ن گلستا
 معاون استاندار :

مدیران گلستان با تعامل و هم افزایی گره مشکلات مردم را باز کنند
گرگان-مهنازمحمدزمانی    معاون سیاسی، امنیتی و 
کید بر ضرورت استفاده  اجتماعی استاندار گلستان با تا
بهینــه از فرصــت مســوولیت از ســوی مدیــران ادارات و 
نهادها در جهت خدمت بیشتر به مردم و رفع مسائل و 
مشکات آنان گفت: تعامل و هم افزایی بین دستگاهی و 
استفاده از همه ظرفیت های موجود، لازمه گره گشایی از 
مشکات است.سیدعلی مهاجردر آیین افتتاح متمرکز 
پروژه هــای عمرانــی و اقتصــادی شهرســتان گالیکــش 
افزود: بسیاری از مشکات گلستان از جمله پتروشیمی 
و خلیــج گــرگان بــا تعامــل و هم افزایــی بین دســتگاه ها 
و اســتفاده از ظرفیــت قوای ســه گانــه برطرف شــد. وی 
بابیــان اینکــه در آموزه هــای دینــی خدمــت بــه مــردم 
بالاترین عبادت اســت، اضافــه کرد: در دولت ســیزدهم 
جایی برای پرداختن به حاشیه ها نیست بلکه مدیران 
باید با همه توان و بهره گیری از همه ظرفیت های درون 
و برون ســازمانی بــه مــردم خدمــت و گــره از مشــکات 
آنهــا بــاز کننــد. مهاجــر ادامــه داد: برخــاف تبلیغــات 
رســانه ای دشــمنان و معانــدان جمهــوری اســامی، 
فضای کارمنــدی در جمهوری اســامی و گلســتان و ۱۴ 
شهرســتان آن فضــای کار و تاش اســت و نتیجــه آن نیز 
همین پروژه هایی است که در دهه فجر پیروزی انقاب 
در جای جای این اســتان افتتاح یا عملیات اجرایی آن 

آغاز می شود.
معاون سیاســی، امنیتی و اجتماعی استاندار گلستان 

همچنین با بیان اینکه امروز دشمنان انقاب به دنبال 
ناامید کردن مردم اســت، بیان داشــت: راه عاج مقابله 
با جنــگ رســانه ای دشــمن بیان صحیــح دســتاوردها 
و موفقیت هــای انقــاب اســامی و دولــت خدمتگــزار 
آیت الله رییســی برای آحــاد مختلف مردم به ویژه نســل 
کید بر ضرورت بیان دستاوردهای  جوان است. وی با تا
انقاب متناســب بــا ذائقه مــردم و نســل جــوان، افزود: 
اســتفاده از شــیوه های نویــن تبلیغــات و اطاع رســانی 
و نیز ابزارهــا و ظرفیت هــای هنــری در این زمینه بســیار 
کارگشاســت. وی به اهمیت انتخابات ۱۱ اسفند امسال 
کثری  کید بــر ضــرورت حضــور حدا هم اشــاره کرد و بــا تا
واجدین شرایط در این عرصه مهم سیاسی، از مجریان 
برگزاری انتخابات نیز خواست چهار راهبرد رهبر معظم 

انقاب درباره انتخابات را رعایت کنند.

لرستان

آباد-فرزانــه هداونــد   رئیــس اداره حفاظــت  خــرم 
و حمایــت منابــع طبیعــی و آبخیــزداری اســتان از اهــم 
فعالیــت هــای صــورت گرفتــه شــده  ایــن اداره در ۹ مــاه 
ســالجاری خبــر داد و گفــت: در راســتای انجام طــرح ها، 
پــروژه هــای عمومــی و عمرانــی در ســطح اراضــی ملــی، 
برابــر آئین نامــه بنــد ب مــاده ۱۲ قانــون بهــره وری بخش 
کنون مبلغ ۲۱۰ میلیارد ریال  کشــاورزی و منابع طبیعی تا
درآمد حاصل از پرداخت هزینه خسارات وارده به اراضی 
ملی توســط مجریان طرح هــا و پــروژه های فــوق الذکر به 

حساب دولت واریز گردید.
محمــد نریمانی بــا اشــاره بــه اینکه در ســال جــاری طبق 

، رتبــه اول در زمینه  اعام ســازمان منابــع طبیعــی کشــور
درآمدهای بند ب ماده ۱۲ توســط اســتان لرستان کسب 
گردیــده اســت، خاطرنشــان کــرد: انجــام فعالیــت هــای 
معدنــی در ســطح اراضــی ملــی حــوزه اســتان بایســتی 
بــا پرداخــت مبلــغ ۱۲% ســهم ســازمان منابــع طبیعــی و 
آبخیــزداری باشــد کــه در ایــن زمینــه طی نــه ماهه ســال 
جاری مبلــغ ۴۲۵ میلیــارد ریــال درآمد حاصــل از فعالیت 
معادن و پرداخت به حســاب ســازمان متبوع بوده است 
که نســبت به ســال گذشــته ۳۵ درصد افزایش و نسبت به 

سال قبل از آن )۱۴۰۰( بیش از ۱۱ برابر گردیده است.
وی گریــزی به محلول پاشــی و مبــارزه با آفــت جوانه خوار 

و برگ خــوار بلوط در ســطح ۲ هــزار هکتــار از جنگل های 
اســتان بــا اعتبــار ۷ میلیــارد ریــال زد و خاطرنشــان کــرد: 
مبارزه مکانیکی و قطع سرشاخه های آلوده به گیاه نیمه 
انگل دارواش و لورانتوس به مســاحت یک هزار هکتار در 
ســطح جنگل های حوزه اســتان نیز بــا اعتبــار ۷ میلیارد 

ریال از دیگر اقدامات این اداره بوده است.
نریمانی در پایان با تقدیر فراوان از همــکاران خود آقایان 
طاهــری، کمالوند و دهقــان، تصریــح کرد: توزیــع و نصب 
تعداد ۱۴ آبگرمکن در سطح روســتاهای جنگل نشین به 
هدف کاهش مصرف چــوب و جلوگیــری از قطع درختان 

جنگلی نیز در این ۹ ماهه صورت گرفته است.

رئیس اداره حفاظت و حمایت منابع طبیعی استان لرستان:

اهم فعالیت های حفاظت و حمایت ستودنی است

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان: 

۱۳شهر استان کرمانشاه دچار تنش آبی هستند
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نسبت به ماه قبل
تورم مسکن در تهران ۱۱ درصد کم شد

طبق اعلام مرکز آمار، در دی مــاه ۱۴۰۲ تورم نقطه بــه نقطه قیمت 
آپارتمان های مسکونی شــهر تهران به عدد ۴۶,۵ درصد رسیده است. 
تورم نقطه به نقطه این ماه در مقایسه با ماه قبل ۱۱ واحد درصد کاهش 

داشته است.
 شــاخص قیمت آپارتمان های مسکونی شــهر تهران با اســتفاده از 
اطلاعات ثبتی ســامانه املاک و مستغلات کشــور و به روش هدانیک 
محاسبه شده است. شاخص قیمت نسبت به متوسط قیمت، تغییرات 
قیمت ها را بهتر نشــان می دهد، زیرا مشــخصات و کیفیت واحدهای 
فروش رفتــه در دوره های مختلف در محاســبه متوســط قیمت قابل 
شناسایی نیســت. به عنوان مثال، تعداد واحدهای فروش رفته نوساز 
در یک دوره امکان دارد بسیار بیشتر از دوره قبل باشد که در این حالت 

متوسط قیمت دو دوره متوالی با یکدیگر قابل مقایسه نخواهند بود.
شاخص قیمت محاسبه شــده به روش هدانیک این مشکل را برطرف 
می کند و اثــر تغییرات کیفیت در طــول دوره های مختلــف را از بین 
می برد؛ بنابراین با وجود این که متوسط قیمت آپارتمان های مسکونی 
نسبت به شــاخص قیمت برای عامه جامعه ملموس تر است با این حال 
به دلیل حذف تغییرات کیفیت در محاســبه شــاخص قیمت به روش 
هدانیک؛ تغییرات قیمت در این روش بسیار دقیق تر از تغییرات قیمت 
در روش متوسط قیمت اســت.در این گزارش در کنار شاخص قیمت، 
متوسط قیمت آپارتمان های مسکونی شهر تهران نیز آورده شده است. 
پیشنهاد می شــود برای آگاهی از درصد تغییرات قیمت آپارتمان های 
مسکونی، از شاخص قیمت و برای آگاهی از سطح قیمت ها از میانگین 
قیمت استفاده شود. در دی ماه ۱۴۰۲ شــاخص قیمت آپارتمان های 
مسکونی شــهر تهران به عدد ۲۸۰,۴ رسیده است که نسبت به ماه قبل 

۲.۲ درصد افزایش داشته است.

افزایش تورم ماهانه
منظور از تورم ماهانه، درصد تغییر عدد شــاخص قیمــت ماه جاری، 
نســبت به ماه قبــل اســت. در دی مــاه ۱۴۰۲ تورم ماهانــه قیمت 
آپارتمان های مسکونی شهر تهران ۲,۲ درصد بوده است که در مقایسه 
با همین اطلاع در ماه قبــل )۲.۹- درصد(، ۵.۱ واحــد درصد افزایش 

داشته است.

کاهش تورم نقطه به نقطه
منظور از تورم نقطه به نقطه، درصد تغییر عدد شاخص قیمت نسبت به 
ماه مشابه سال قبل اســت. در دی ماه ۱۴۰۲ تورم نقطه به نقطه قیمت 
آپارتمان های مسکونی شــهر تهران به عدد ۴۶,۵ درصد رسیده است. 
تورم نقطه به نقطه این ماه در مقایســه با ماه قبــل )۵۷.۵ درصد( ۱۱ 

واحد درصد کاهش داشته است.

کاهش تورم سالانه
منظور از نرخ تورم ســالانه، درصد تغییر میانگین اعداد شاخص قیمت 
در یک سال منتهی به ماه جاری، نسبت به شــاخص دوره مشابه سال 
قبل است. نرخ تورم سالانه دی ماه ۱۴۰۲ آپارتمان های مسکونی شهر 
تهران به عدد ۸۲,۸ درصد رسیده است که نسبت به همین اطلاع در ماه 

قبل)۸۵.۷ درصد(، ۲.۹ واحد درصد کاهش داشته است.

متوسط قیمت آپارتمان  های مسکونی شهر تهران 
به تفکیک منطقه

در دی مــاه ۱۴۰۲ متوســط وزنی و حســابی قیمــت آپارتمان  های 
مسکونی فروش رفته در شهر تهران به ترتیب به ۸۰۶۱۰۷ و ۷۷۰۴۱۷ 
هزار ریال رسیده اســت. در این ماه منطقه یک با متوسط وزنی قیمت 
۱۶۶۳۹۲۸ هزار ریال بیشــترین و منطقه ۱۸ با متوســط وزنی قیمت 
۴۲۳۴۹۲ هزار ریــال کمترین قیمت را در بین مناطق ۲۲گانه شــهر 

تهران به خود اختصاص داده  اند.

 درآمد میلیونی صاحب خانه های تهرانی
 در هر ثانیه

در حالی روز گذشــته یک مدیر وزارت راه و شهرسازی از اجاره نشینی 
نیمــی از جمعیــت پایتخت ســخن گفــت، داده ها نشــان می دهد 
مســتاجران تهرانی ماهانــه ۲۱ هزار میلیــارد تومان اجــاره به کل 
صاحب خانه ها می پردازند.»خوشبتختی در تهران، تنها نصیب کسانی 
می شــود که خانه دارند و خانه آن ها به محل کارشــان نزدیک است.« 
این مســاله در حال تبدیل به یک ضرب المثل میان پایتخت نشــین ها 
است، اما یک مدیر دولتی گزارش داده که نیمی از مردم تهران مستاجر 
هســتند و از هر ۱۰ میلیون تومــان هزینه ماهانه پایتخت نشــینان 

مستاجر، ۶ میلیون تومان برای اجاره بها پرداخت می شود.

طبق آمار با شروع موج افزایش قیمت مسکن از ابتدای دهه ۹۰، حدود 
۷۰ درصد زوج های جوان در خرید مسکن ناتوان هستند و به سرعت به 
جرگه مستاجرها اضافه می شوند.تاخیر در سرشماری که قرار بود سال 
۱۴۰۰ برگزار شود، سبب شــده تا اطلاع مستندی از جمعیت تهران در 
دست نباشد، اما اگر آمار شورای شــهر پایتخت را مد نظر قرار دهیم، در 
تهران ۱۴ میلیون نفری با حســاب و کتاب ســال قبل، ماهانه ۲۱ هزار 
میلیارد تومان اجاره بها از جیب مســتاجران بــه جیب صاحب خانه ها 
خواهد رفــت. از یک زاویه دیگر، در چشــم به هم زدنی بــه اندازه یک 
ثانیه، ۸ میلیون تومان، کمی بیش از حقوق یک ماه کارگران به حساب 
صاحب خانه های تهرانی اضافه می شــود و این روند در کل ســال ادامه 
دارد.در حالی که تنها صاحب خانه در تهران درامد قابل توجهی دارند، 
اما به دلایل مختلف از جمله نبود، زیرساخت اطلاعاتی مناسب، مالیات 

پرداختی توسط این قشر نزدیک به صفر است.
کارشــناس مســکن فواد خردمند ضمن غلط خواندن سیاســت اخذ 
مالیات از مستاجران معتقد اســت که اگر دولت بخواهد، قانون مالیات 
بر اجاره بها را به صورت سفت و ســخت اجرا کند، این اتفاق به افزایش 
اجاره بها ختم می شــود، زیرا صاحب خان پول مالیات را هم از مستاجر 
خواهد گرفت.در مقابل، کارشناس مســکن محمد قدس ضمن تاکید 
مالیات اجــاره به کاهش قیمت مســکن ختم می شــود، می گوید که 
اگر تناســب میان عرضه و تقاضا باشــد، صاحب خانه نمی تواند مالیات 
را روی اجاره بها بکشــد، زیرا مســتاجر در بازار رقابتی به ســراغ یک 
صاحب خانه دیگر می رود.مرکز پژوهش های مجلس در گزارشی اسناد 
عادی و قولنامه را مهمترین دلیل ناتوانی حاکمیــت در اخذ مالیات از 
صاحب خانه ها عنوان کرده، زیرا این اســناد در سیســتم رسمی ثبت 
نیست و اساســا کســی نمی داند، یک فرد چند خانه دارد که تازه روند 

مالیات ستانی را آغاز کند.
در این میان کارشناسان حذف اعتبار قولنامه در کنار توسعه ابزارهای 
قانونی بــرای اخذ مالیــات از صاحب خانه هــا را راهــکاری در جهت 

ساماندهی بازار اجاره مسکن برآورد می کنند.

مدیرعامل شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی:
هیچ محدودیت جدیدی درباره تخصیص 

بنزین اعمال نشده است
مدیرعامل شــرکت ملی پخش فرآورده های نفتی تاکید کرد که هیچ 

محدودیت جدیدی درباره تخصیص بنزین اعمال نشده است.
جعفر ســالاری نســب، با تاکید بر اینکه در هیچ کجای کشــور به  جز 
سیســتان و بلوچســتان و کرمان طرح کدینگ اجرایی نشــده است 
و اگر مالکین خودرو برای ســوخت گیری دچار مشــکل شده اند، قطعا 
جایگاه ها تخطی کرده اند، اظهار کرد: نظارت ویژه ای روی جایگاه های 
سراســر کشــور وجود دارد و اگر گزارش تخلف اعلام شــود با جدیت 
پیگیری خواهیم کــرد.وی با بیان اینکه در روزهــای اخیر درحالی که 
حجم مسافرت ها بالا بود اما با گزارش تخلف یا مشکل خاصی در حوزه 
ســوخت گیری مواجه نبودیم، گفت: موضوعی کــه در روزهای اخیر 
مطرح شــد این بود که به طور مثال مالک خودرویی در استان قم نتواند 
از کارت سوخت خود در اســتان دیگری استفاده کند که چنین چیزی 
به هیچ عنوان صحت ندارد.مدیرعامل شرکت ملی پخش فراورده های 
نفتی با تاکید بر اینکه هیچ سیاست جدیدی اعلام نشده و شرایط مانند 
گذشته است، اظهار کرد: از تابســتان تا الان روال بدین شکل است که 
در هربار سوخت گیری امکان دریافت بیش از ۴۰ لیتر وجود ندارد و این 
موضوع جدیدی نیست و از تابســتان روال در کل کشور به همین شکل 
بوده است.وی ادامه داد: کارت آزاد در تمام جایگاه ها وجود دارد، مالک 
خودرو می تواند هم از کارت خود و هم از کارت جایگاه اســتفاده کند و 

مشکلی وجود ندارد و هیچ اتفاق جدیدی رخ نداده است.
ســالاری نســب درباره آخرین نتایج اجرای طرح کدینگ در اســتان 
سیســتان و بلوچســتان، گفت: این طرح به صورت پایلوت و در بعضی 
شــهرها از جمله زاهدان و زابل اجرایی شده اســت و می تواند شلوغی 

جایگاه ها و سوءاستفاده از کارت های شخصی را مدیریت کند.
او با بیان اینکه با اجرای این طرح اســتفاده از کارت ســوخت مدیریت 
می شــود، گفت: این طرح به بقیه اســتان ها ارتباطی ندارد و اکنون به 
صورت پایلوت و تنها در این شهرها اجرایی می شــود تا نتایج آن مورد 
ارزیابی قرار بگیرد. به گفته وی اگر مالکین خودرو با تخلفی در جایگاه ها 
مواجه شدند می توانند با سامانه پاسخگویی ۰۹۶۲۷ و یا با شماره تلفن 
۰۲۶۳۲۵۴۲۵۱۷ تماس بگیرند و قطعا این موضــوع در زمانی کوتاه 

پیگیری خواهد شد.

از آغاز پاییز تا 21 بهمن
 ورودی آب به سدهای کشور ۱۷ درصد

 کاهش یافت
 وضعیت سدهای کشور در دومین ماه فصل زمســتان نشان از کاهش 
۱۷ درصدی آب ورودی به سدها از ابتدای سال آبی جاری تا ۲۱ بهمن 

هم زمان با افزایش ۲۵ درصدی مصرف دارد.
دومین ماه فصل زمستان از نیمه گذشــت و وضعیت بارش های کشور 
برخلاف پیش بینی ها مبنی بر بارش های فرا نرمال، امیدوارکننده نشد.

مجموع بارش های از ابتدای سال آبی جاری )اول مهرماه( تا ۲۰ بهمن 
در حالی به ۷۴.۱ میلیمتر رســیده است که نســبت به دوره بلندمدت 
۴۱درصد کاهش دارد.این وضعیت بارشــی در حالی اســت که وضع 

سدهای تامین کننده آب هم چندان مطلوب نیست.

بر اســاس آمارهای تازه منتشــر شــده دفتر اطلاعات و داده های آب 
کشــور، از ابتدای ســال آبی جاری تا ۲۱ بهمن، هفت میلیارد و ۸۹۰ 

میلیون مترمکعب آب وارد سدهای کشور شده است.
این میزان ورودی آب در سال آبی جاری در حالی است که سال گذشته 
در همین بــازه زمانی ۹ میلیــارد و ۴۸۰ میلیــون مترمکعب آب وارد 

سدهای کشور شده بود که نشان از کاهش ۱۷درصدی ورودی دارد.
همچنین میزان خروجــی آب برای مصارف مختلف رشــد فزاینده را 
نشان می دهد. براین اساس و از ابتدای ســال آبی جاری )ابتدای مهر( 
تا ۲۱ بهمن، هشت میلیارد و ۸۰۰ میلیون مترمکعب آب برای مصرف 
از سدها خارج شده اســت.این در حالی است که سال گذشته در همین 
بازه زمانی هفت میلیــارد و ۵۰ میلیون مترمکعب آب از ســدها خارج 

شده بوده که نشان از رشد ۲۵ درصدی دارد.

کاهش 4 درصدی حجم آب موجود در سدها
برپایه این گزارش، حجم آب موجود در ســدهای کشــور هم از ابتدای 

سال آبی جاری تا ۲۱ بهمن با کاهش چهار درصدی روبه رو شده است.
براین اساس، از ابتدای سال آبی جاری تا ۲۱ بهمن، ۲۰ میلیارد و ۷۸۰ 
میلیون مترمکعب آب در سدهای کشــور موجود بود، در حالی  که این 
میزان ســال گذشــته در همین بازه زمانی ۲۱ میلیارد و ۵۴۰ میلیون 

مترمکعب بوده است.
اکنون ۵۸ درصد حجم سدهای کشور خالی است.

مدیرعامل آب و فاضلاب تهران:
تهران از نظر منابع آبی ظرفیت بارگذاری 

جمعیت جدید را ندارد
مدیرعامل شــرکت آب و فاضلاب اســتان تهران گفت: در حال حاضر 
تهران با توجه محدودیت منابع آبی، ظرفیت هیچ گونه بارگذاری جدید 
جمعیتی را ندارد.محسن اردکانی افزود: با توجه به منابع محدود آبی در 
گستره استان تهران هر گونه بارگذاری جدید جمعیت در تهران امکان 
پذیر نیست و دیگر ظرفیت جدیدی برای تأمین آب آن وجود ندارد که 
باید در این زمینه تجدیدنظر شــود.وی ادامه داد: در موضوع بارگذاری 
جمعیت در هر اقلیمی نخســتین چیزی که باید رعایت شود، آمایش 

سرزمینی است که موضوع اصلی آمایش سرزمین هم آب است.
مدیرعامل آبفای اســتان تهران خاطرنشان کرد: در گذشته ها تمدن ها در 
کنار آب شــکل می گرفته و هر جا آب بود، آبادی هم وجود داشت.اردکانی 
گفت: باید با توجه به آمایش سرزمین بررســی کرد که ظرفیت تأمین آب 
برای جمعیت جدیــد وجود دارد یا ندارد و اگر وجود دارد، اجرا شــود و در 
غیر این صورت باید تجدیدنظر کــرد.وی در باره طرح های تأمین آب برای 
تهران ادامه داد: الان چند طرح مطرح اســت که دو طرح در دســت اجرا و 
یکی هم در دست مطالعه است.این مقام مسئول افزود: یکی از این طرح ها 
علاج بخشی سد لار است که ۱۶۲ میلیون مترمکعب در سال آب را منتقل 
می کند.مدیرعامل آبفا استان تهران خاطرنشان کرد: همچنین طرح دوم 
جایگزین انتقال آب از ســد طالقان که در حال اجرا اســت.اردکانی گفت: 
یک طرح مطالعاتی داریم که طرح انتقــال آب از ارتفاعات ۲ هزار و ۳ هزار 
اســت.وی بیان کرد: در فصل هایی که حق آبه بران سمت مازندران آب را 
نیاز دارند، از آن اســتفاده خواهند کرد اما در زمانی که نیازی به آب ندارند 
و این آب به ســمت دریا سرازیر می شــود و در بقیه فصول، به دریاچه سد 

امیرکبیر منتقل و ذخیره شود تا در دسترس قرار گیرد.
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آخرین وضعیت حساب واحد خزانه و مزایای آن

۴۰۰۰ شرکت هنوز به حساب واحد خزانه متصل نشده اند

خریدار  حساب واحد خزانه که قرار است در آن 
حساب همه دســتگاه های دولتی تجمیع شود و 
انضباط مالی و شفافیت ایجاد کند، اکنون نهایی 
و زیرساخت های آن فراهم شــده است تا حدود 
۴۰۰۰ دستگاه باقی مانده که عمدتا زیر مجموعه 
وزارت نفت و دانشــگاه های علوم پزشکی کشور 

هستند هم به حساب واحد خزانه متصل شوند.
علی بهــادری جهرمی، ســخنگوی دولت هفته 
گذشته در حاشیه جلســه دولت اعلام کرد که با 
همکاری وزارت اقتصاد و بانک مرکزی، حســاب 
واحد خزانــه نهایی و زیرســاخت های مســئله 

پرداخت به ذی نفع نهایی، فراهم شده است.
به گفته او، در جلســه هیئت دولت گزارشــی از 
اقدامات انجام شده دســتگاه ها در زمینه حساب 
واحد خزانه و پرداخت به ذی نفع نهایی، ارائه شده 
اســت و رئیس جمهور تاکید دارد از این ظرفیت 
قانونی برای ارتقای شــفافیت، نظــارت پذیری و 
تســریع در اقدامات اجرایی و جلوگیری از خلق 

پول استفاده شود.

 حساب واحد خزانه چیست و چه 
مزایایی دارد؟

حساب واحد خزانه، به معنای تجمیع حساب های 
بانکی تمامی دســتگاه ها، شــرکت ها و نهادهای 
دولتی و نهادهای عمومی غیردولتی، در حســاب 

خزانه نــزد بانک مرکزی اســت و طبــق گفته 
مسئولان، اجرای این قانون بر انظباط مالی دولت 

اثر بسزایی خواهد داشت.
یکی از مهم تریــن کارکردهای حســاب واحد، 
کنترل موجودی حساب هاســت. باید مشخص 
شود هر دستگاه از منابعی که به آن تخصیص داده 
شده چه مقدار جذب کرده و چه مقدار باقی مانده 
است تا متناسب با آن منابع بعدی اختصاص داده 

شود.
بر این اســاس، حســاب واحد برای پرداخت به 
ذینفع نهایی استفاده می شــود و وجه، مستقیم 
به آخرین کســی که پیمانکار اســت و خدمات 
ارائه کرده، پرداخت می شــود. اقدامی که اکنون 
در رابطه با کلیــه حقوق بگیــران دولت در حال 
اجراســت و منجر به ارتقای اشــراف اطلاعاتی و 

بهبود سلامت نظام پرداخت می شود.
بر اســاس بند »و« تبصره ۱۹ قانون بودجه سال 
۱۴۰۱، تمامی دستگاه های اجرایی موظف بودند 
تا پایان فروردین امســال حساب های فرعی خود 
را نزد سایر بانک ها مســدود کنند. البته هنوز به 
طور کامل میان همه دستگاه ها اجرا نشده و طبق 
وعده وزیر اقتصاد، اجرای حســاب واحد خزانه تا 

پایان سال تمام شود.
آنطور که داود منظور - رئیس ســازمان برنامه و 
بودجه کشــور- اعلام کرده، بیشــتر دستگاه ها 

این تکلیف را انجــام دادند و تعــدادی مانده اند 
که جنس آن هــا متفاوت از بقیه اســت؛ از جمله 
دانشگاه های علوم پزشــکی که با بیمارستان ها 
سر و کار دارند و بیمارســتان ها نیز با حساب های 
متعــدد کار می کنند کــه انتقال آن ها دشــوار 
است. اما به نظر می رســد چون بخشی از درآمد 
بیمارستان ها اختصاصی اســت، این دستگاه ها 
بــرای اجرای قانــون خیلــی تحت فشــار قرار 
نگرفته اند. وضعیت مشــابهی در دانشــگاه ها نیز 

وجود دارد.
بر این اســاس، دولت بــه دنبال راهــکاری برای 
دستگاه هایی اســت که درآمد اختصاصی دارند. 
البته برخی از زیرمجموعه هــای وزارت نفت هم 

هنوز حساب های خود را منتقل نکرده اند.
در مجموع، بر اســاس آخرین آمــاری که اخیرا 
بــرزو زاده - معــاون فنــی و حسابرســی امور 
اقتصــادی و زیربنایی دیوان محاســبات - اعلام 
کرده تا پایــان آبان ماه حدود ۴۷۲۱ حســاب به 
خزانه منتقل نشــده اند که در ســه نوع دستگاه  
دولتی یعنــی شــرکت های زیرمجموعه وزارت 
نفت، دانشگاه های کل کشــور و سایر شرکت ها 
تقسیم بندی می شوند. از این تعداد ۴۰۰۰ مورد 
متعلق به دانشــگاه علوم پزشــکی و غیرپزشکی 
و مابقی مربوط به شــرکت های دولتــی عموما 

زیرمجموعه وزارت نفت است.

خریدار  مدیرعامل بانک رفــاه کارگران برخی 
از اقدامات شاخص و دســتاوردهای این بانک در 

دولت مردمی سیزدهم را تشریح کرد.
دکتر اسماعیل للـه گانی در گفت وگو با خبرنگار 
روابط عمومی بانک رفاه کارگران به مناسبت فرا 
رسیدن دهه مبارک فجر انقلاب اسلامی، کسب 
رتبه دوم ســودآوری در شــبکه بانکی کشور را 
ازجمله این دســتاوردها عنوان کــرد و گفت: بر 
اســاس صورت های مالی ســال ۱۴۰۱ نســبت 
به ســال ۱۴۰۰ این بانک رشــد ۳۰۸ درصدی 
در شاخص ســودآوری را تجربه کرده که بیانگر 

وضعیت بازدهی مطلوب دارایی های بانک است. 
وی افزایش ســرمایه بانک رفاه کارگران از مبلغ 
۲۳،۳۲۶ میلیــارد ریــال به ۶۲۰ هــزار میلیارد 
ریال در ســال ۱۴۰۲ را به عنوان یکــی دیگر از 
دســتاوردهای این بانک در این مدت برشمرد و 
گفت: این افزایش سرمایه شــاخص های مهمی 
نظیر کفایت ســرمایه بانک رفاه کارگران را از حد 
اســتانداردهای شبکه بانکی کشــور )۸ درصد( 
بســیار فراتر برده و به عنوان یکــی از بانک های 
برتر کشــور از منظــر ســرمایه، علاوه بــر رفع 
محدودیت های قانونی همچون سقف تسهیلات 

و تعهــدات کلان، می تواند در عرصه های مختلف 
اقتصادی و تولیدی کشــور حضور بســیار مؤثر و 

پررنگ تری داشته باشد.  
دکتر للـــه گانی تصریح کرد: کسب رتبه نخست 
در بین بانک ها و موسســات اعتباری در شاخص 
بهره وری کل عوامــل )TFP(، بر اســاس نتایج 
بیست وششــمین رتبه بندی ۵۰۰ شرکت بزرگ 
 ،)۱۰۰-IMI( کشور در ســال ۱۴۰۲رتبه بندی
یکی دیگر دســتاوردهای بانک رفاه کارگران در 
دولت مردمی ســیزدهم بوده اســت.  وی افزود: 
این بانک در رتبه بندی ســال گذشــته نیز موفق 
شــده بود، رتبه دوم در گروه بانک ها و موسسات 
اعتباری و رتبه نهم در میان ۵۰۰ شرکت بزرگ را 

در شاخص فروش به خود اختصاص دهد.
مدیرعامل بانک رفــاه کارگران از انتشــار اوراق 
گواهی ســپرده مدت دار ویژه ســرمایه گذاری 
)خاص( بــا رویکــرد حمایــت از تولیــد ملی و 
اشــتغالزایی به عنوان یکــی دیگــر از اقدامات 
شــاخص این بانک در دولت مردمی سیزدهم نام 
برد و گفت: مدل تامین مالــی طرح ها و پروژه ها 
از طریق انتشــار این اوراق، مدلی است که بانک 
رفاه کارگران بر مبنای بانکداری اسلامی طراحی 

و اجرا کرده است. از طریق این مدل که مورد تأیید 
حوزه علمیه قم و شورای فقهی بانک مرکزی نیز 
قرار گرفته است، این بانک در پروژه های مختلف 
در ســطح کشــور که نیاز به منابع مالــی دارند، 

مشارکت می کند.
به گفته دکتر للـــه گانی، افتتاح دیتا سنتر بانک 
به عنوان مجهزترین دیتا ســنتر شــبکه بانکی 
کشور، کسب رتبه برتر در شــاخص سریع ترین 
زمان پاسخگویی به ســوالات و درخواست های 
مردمی بــه موجب گــزارش ســامانه انتشــار 
و دسترســی آزاد بــه اطلاعــات، پرداخــت 
مســتمری ماهیانه به بیش از ۴ میلیــون نفر از 
مستمری بگیران و بازنشســتگان تحت پوشش 
ســازمان تأمین اجتماعی، پرداخت بیش از ۵۹۰ 
هزار فقره تســهیلات قرض الحسنه غیرحضوری 
به مســتمری بگیران ســازمان تأمین اجتماعی 
به مبلغ بیــش از ۶۲،۰۰۰ میلیــارد ریال، احراز 
هویت برخط )آنلاین( مشــتریان بانک به منظور 
بهره مندی از خدمات ســامانه جامــع روابط کار 
وزارت تعــاون، کار و رفاه اجتماعــی و..... از دیگر 
دستاوردها و اقدامات شاخص بانک رفاه کارگران 

در سال های اخیر بوده است.

شهر

بانک شــهر به عنوان موفق ترین 
بانک خصوصی در حــوزه ارزی، 
طی ۲ ســال اخیر توانسته نقش 
تاثیرگذار و ســهم بزرگی در رفع 
نیازهای ارزی مشــتریان شبکه 
بانکی ایفا کــرده و رتبه دوم این 
حوزه در میان تمامی بانک های 

کشور را از آن خود کند.
افتتاح انواع حســاب های ارزی، 
صــدور حواله هــای ارزی،ثبت 
بــروات اســنادی،صدور انــواع 
ضمانتنامه، صدور گواهی تمکن 
مالی، فروش اســعار خارجی در 
قالب بانکی و نیمایــی و از محل 
ارزهای صادراتی در دســترس و 
… بخشــی از خدمات ارائه شده 
از ســوی شعب بانک شــهر بوده 
که توانسته جایگاه این بانک را در 
مجموع فعالیت های ارزی کشور 
ارتقاء دهد. این بانک طی ســال 

های اخیر نیز عهده دارِ 
خطیر  مسئولیت های 
و متنــوع، بــه جهتِ 
تســهیلِ اموراتی نظیرِ 
جریانِ جابجایی ارزی 
واردات  فرآیند  کشور، 
کالا  /خدمــت و ... بوده 

است.
تأمین منابــع ارزی مــورد نیاز 
)نیکوئــی و نیمایــی( از محــلِ 
ارزهای عرضه شده توسط بانک 
مرکزی، عرضــه کنندگان بزرگ 
بازار، صادرکنندگان بزرگ و ارز 
آور، صنایع فولادی و ســایر ارائه 
دهنــدگانِ خدمــت موصوف به 
منظور اجابتِ درخواســت های 
مشتریان معزّز بانک شهر، شاهد 
رشدِ چشــم گیر در شبکه بانکی 
بوده، به نحوی که طی بازه زمانی 
۲۴ ماه اخیــر، فعالیت این حوزه 

در بخش تأمین منابع 
واردات  بــرای  ارزی 
اساسی، دارو  کالاهای 
و تجهیزات پزشــکی، 
منجر به ایجادِ ســهم 
اصلــی در تامیــن و 
فــروش ارز در شــبکه 
بانکی  -نیکوئــی گردیده اســت. 
همچنین نســبت بــه دوره های 
مشــابه گذشــته در بخش بازار 
ثانویه با گذر از ســایر بانک های 
رقیب منجر به کسب رتبه نهائی 
دوم شــبکه ارزی کشــور شده 

است.
بــه منظــور حمایت از توســعه 
ناوگان حمــل و نقــل ریلی که 
باعث ایجاد رفاه در سطح جامعه 
و پیشــران هوای پاک در جوامع 
شــهری مــی گــردد، پذیرش 
عاملیــت فاینانس طــرح ۶۳۰ 

دســتگاه واگن متروی تهران در 
بانک شهر انجام گرفت و تاکنون 
فراینــد اجرائی طرح آغاز شــده 

است.
پذیرش عاملیــت فاینانس قطار 
شــهری شــهرهای تبریز و کرج 
به منظور تکمیل خطوط مترو و 
واردات واگن نیز در دســت اقدام 

است.
با توجه به لزوم ایجاد هوای پاک 
در کلان شهرها، شهرداری تهران 
بــا عاملیت بانک شــهر موفق به 
انعقاد قرارداد با طرف چینی شده 
که مقرر گردیده مشروط به اخذ 
مجوزهــای لازم از بانک مرکزی 
تامین ۱۰,۰۰۰ تاکسی انرژی نو، 
اتوبوس برقی )۱۲ متر(،اتوبوس 
CNG به طول ۱۸ متــر، مینی 
بوس، موتــور ســیکلت برقی با 

عاملیت بانک شهر انجام شود.
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